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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM. 16 DEL PLE DE LA CORPORACIÓ.  

 

Dia:  19 de novembre  de 2007 

Hora: 20.00 h 

Lloc: Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Manresa 

 
ASSISTENTS 
 

Alcalde-president 
 

Il.lm. Sr. Josep Camprubí i Duocastella 
 
Tinents d'alcalde 
 
Primer:  Sr. Ignasi Perramon i Carrió 
Segona:  Sra. Núria Sensat i Borràs 
Tercera:   Sra. Àngels Mas i Pintó 
Quart:  Sr.  José Luís Irujo i Fatuarte 
Cinquena:Sra. Aida Guillaumet i Cornet  
Sisè:        Sr.  Joan Vinyes i Sabata 
Setè: Sr. Alain Jordà i Pempelonne 
 
Regidors i Regidores 
 
Sra. Sònia Díaz i Casado 
Sra. Mar Canet i Torra 
Sr.   José Luis Buenache i  Catalán 
Sr.   Josep Vives i Portell 
Sr.   Alexis Serra i  Rovira 
Sra.  Imma Torra i  Bitlloch 
Sra.  Maria Mercè Rosich Vilaró 
Sr.  Josep Maria Sala i Rovira 
Sra. Maria Rosa Riera i Montserrat 
Sr.  Miquel Davins i Pey 
Sr.   Josep Maria Subirana i Casas 
Sra.  Alba Alsina i Serra 
Sr.    Xavier Rubio i Cano 
Sr. Xavier Javaloyes i Vilalta 
Sr.  Domingo Beltran i Arnaldos 
Sr.  Roger Torras i Planas 
Sr.  Xavier Arcas i González 
 
Secretari general  
 
Sr. José Luis González Leal 
 

    Interventor 
     
    Sr.     Josep Trullàs i Flotats 
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El president obre la sessió, en primera convocatòria, a les 20 h 12min, i un cop 
comprovat el quòrum d’assistència necessari per a la seva vàlida constitució, 
es passa tot seguit a tractar els assumptes compresos a l’ordre del dia que 
s’especifica a continuació. 
 
 
1. APROVACIÓ ACTA ANTERIOR 
 
 APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM. 13, DEL DIA 15 

D’OCTUBRE DE 2007, I DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM. 14, DEL 
DIA 31 D’OCTUBRE DE 2007.  

 

Se sotmet a la consideració dels membres de la corporació l’aprovació de les actes de 

la sessió ordinària del dia 15 d'octubre de 2007 i de la sessió extraordinària del dia 31 

d'octubre de 2007, que s'ha entregat als regidors i regidores, juntament amb la 

convocatòria, i l’alcalde pregunta si hi ha alguna observació a formular respecte al seu 

contingut. 

 

En no formular-se’n cap, l'acta de la sessió ordinària del dia 15 d'octubre  de 2007 i 

l'acta de la sessió extraordinària del dia 31 d'octubre de 2007, queden aprovades per 

unanimitat dels 24 membres presents.  

 
 
2. QÜESTIONS PRÈVIES 
 
2.1 CONTROL I FISCALITZACIÓ PEL PLE DELS ÒRGANS DE GOVERN DE LA 

CORPORACIÓ I, EN CONCRET, DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EN LES SEVES SESSIONS NÚM. 35, 36, 37, 38 I 39, 
CORRESPONENTS  ALS DIES  8, 15, 22 I 29 D’OCTUBRE I 5 DE NOVEMBRE 
DE 2007, RESPECTIVAMENT, PEL REPARTIMENT QUE DE LES ACTES 
D’AQUESTES SESSIONS S’HA EFECTUAT ALS PORTAVEUS DELS 
PARTITS POLÍTICS, EN ELS TERMES DE L’ART. 22.2.A) DE LA LLEI 7/1985, 
DE 2 D’ABRIL I ELS  ART. 104 I 113.1.B) DEL RD 2568/1986, DE 28 DE 
NOVEMBRE. 

 

Els regidors i regidores queden assabentats del contingut dels acords adoptats per la 

Junta de  Govern Local en les seves sessions número 35, 36, 37, 38 i 39  

CORRESPONENTS ALS DIES 8, 15, 22 i 29 D'OCTUBRE,  respectivament, pel 

repartiment que de les actes d’aquestes sessions s’ha efectuat als portaveus dels 

partits polítics, en els termes de l’art. 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril i els arts. 104 i 

113, 1, b) del RD 2568/86, de 28 de novembre. 

 
 
2.2 CONTROL I FISCALITZACIÓ PEL PLE, DELS ÒRGANS DE GOVERN DE LA 

CORPORACIÓ I, EN CONCRET, DEL LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDE 
PRESIDENT I ELS SEUS DELEGATS, MITJANÇANT DONACIÓ DE COMPTE, 
EN ELS TERMES DE L’ART. 22.2.A) DE LA LLEI 7/1985, DE 2 D’ABRIL, I 
DELS ART. 42 I 104 DEL RD 2568/1986, DE 28 DE NOVEMBRE. 
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Es posen a disposició dels regidors i regidores les resolucions dictades per l'alcalde-

president i els regidors i regidores delegats, des de l'anterior donació de compte, en 

els termes de l'art. 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, i dels articles 42 i 104 del RD 

2.568/86, de 28 de novembre. 

 

 

A) SERVEIS JURÍDICS I D’ASSESSORAMENT 
 
A.1)   PERSONACIÓ EN PROCESSOS JUDICIALS 
 
2.3 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8362, D’11 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE PERSONACIÓ D’AQUESTA 
ADMINISTRACIÓ EN EL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 
477/2007-C, EN RELACIÓ AL TANCAMENT DEL LOCAL UBICAT A LA 
PLAÇA MAJOR, NÚM. 20. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. APROVAR LA PERSONACIÓ d'aquesta Administració en la primera instància i, 
en el seu cas, successives fins a aconseguir sentència favorable als interessos 
municipals, en el recurs contenciós-administratiu número 477/2007-C interposat pel Sr. 
ISIDORO DE GREGORIO PASCUAL contra la resolució de l'Alcalde-President de data 
04-06-07, desestimatòria del recurs de reposició interposat pel recurrent contra la 
resolució que desestimava la seva petició d’indemnització per danys i perjudicis 
ocasionats pel tancament del local ubicat a la Plaça Major, núm. 20, presumptament, 
arrel de l’ordre de desallotjament de l’immoble i cessament provisional de l’activitat de 
data 15 de setembre de 2006, davant el Jutjat Contenciós-Administratiu núm. 4 de 
Barcelona, en qualitat de part demandada. 
  
2n. TRAMETRE l'expedient administratiu corresponent a la resolució impugnada al Jutjat 
Contenciós-Administratiu núm. 4 de Barcelona, tal i com preveu l'article 48.4 de la Llei 
29/1998, i notificar aquest acord a totes aquelles persones que apareguin en ell com a 
interessades, emplaçant-les perquè puguin personar-se com a demandades en el termini 
de nou dies, en compliment de l'article 49.1 de la Llei 29/1998. 
 
3r. NOMENAR el senyor JORDI FONTQUERNI i BAS, Procurador dels Tribunals, 
representant d'aquest Ajuntament en el recurs contenciós-administratiu esmentat a 
l’acord anterior (contracte d’assistència del dia 05-09-2007), i designar el lletrat en 
exercici dels Serveis Jurídics Municipals, senyor JORDI RODRÍGUEZ FUENTES, 
director de la defensa jurídica en el recurs contenciós-administratiu de referència.   
 
4t. DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
2.4 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8472, D’11 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE PERSONACIÓ D’AQUESTA 
ADMINISTRACIÓ EN EL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 
508/2007-D, EN RELACIÓ A LES MESURES CORRECTORES ORDENADES 
PER LA REGIDORA DELEGADA DE MEDI AMBIENT EN L’ACTIVITAT DE 
BAR LA PARADA, BLOC 13. 
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El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. APROVAR LA PERSONACIÓ d'aquesta Administració en la primera instància i, en 
el seu cas, successives fins a aconseguir sentència favorable als interessos municipals, 
en el recurs contenciós-administratiu número 508/2007-D pel Sr. JUAN ANTONIO 
UJAQUE FABREGA, contra la resolució de la Regidora delegada de Medi Ambient, 
Parcs i Jardins que ordenava adopció de mesures correctores en l'activitat de Bar de la 
Parada, bloc 13, davant el Jutjat Contenciós-Administratiu núm. 7 de Barcelona, en 
qualitat de part demandada. 
  
2n. TRAMETRE l'expedient administratiu corresponent a la resolució impugnada al Jutjat 
Contenciós-Administratiu núm. 7 de Barcelona, tal i com preveu l'article 48.4 de la Llei 
29/1998, i notificar aquest acord a totes aquelles persones que apareguin en ell com a 
interessades, emplaçant-les perquè puguin personar-se com a demandades en el termini 
de nou dies, en compliment de l'article 49.1 de la Llei 29/1998. 
 
3r. NOMENAR el senyor JORDI FONTQUERNI i BAS, Procurador dels Tribunals, 
representant d'aquest Ajuntament en el recurs contenciós-administratiu esmentat a 
l’acord anterior (contracte d’assistència del dia 05-09-2007), i designar la lletrada en 
exercici dels Serveis Jurídics Municipals, senyora TRINITAT CAPDEVILA I FÍGOLS, 
directora de la defensa jurídica en el recurs contenciós-administratiu de referència.   
 
4t. DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple de la Corporació." 

 
 
2.5 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8657, DE 22 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE PERSONACIÓ D’AQUESTA 
ADMINISTRACIÓ EN EL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 
479/2007-A, EN RELACIÓ AL CESSAMENT DE L’ACTUACIÓ MATERIAL DE 
L’AJUNTAMENT CONSISTENT EN VIA DE FET. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. APROVAR LA PERSONACIÓ d'aquesta Administració en la primera instància i, en 
el seu cas, successives fins a aconseguir sentència favorable als interessos municipals, 
en el recurs contenciós-administratiu número núm. 479/2007-A interposat pel Sr. PIO 
VALL-LLOSADA GONZÁLEZ, contra la desestimació presumpta de la petició efectuada 
el dia 31/07/07 de cessament de l'actuació material de l'Ajuntament consistent en via de 
fet (ocupació i actuacions en terrenys actora), davant el Jutjat Contenciós-Administratiu 
núm. 11 de Barcelona, en qualitat de part demandada. 
  
2n. TRAMETRE l'expedient administratiu corresponent a la resolució impugnada al Jutjat 
Contenciós-Administratiu núm. 11 de Barcelona, tal i com preveu l'article 48.4 de la Llei 
29/1998, i notificar aquest acord a totes aquelles persones que apareguin en ell com a 
interessades, emplaçant-les perquè puguin personar-se com a demandades en el termini 
de nou dies, en compliment de l'article 49.1 de la Llei 29/1998. 
 
3r. NOMENAR el senyor JORDI FONTQUERNI i BAS, Procurador dels Tribunals, 
representant d'aquest Ajuntament en el recurs contenciós-administratiu esmentat a 
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l’acord anterior (contracte d’assistència del dia 05-09-2007), i designar la lletrada en 
exercici dels Serveis Jurídics Municipals, senyora JUDIT CAMPRUBÍ I DUOCASTELLA, 
directora de la defensa jurídica en el recurs contenciós-administratiu de referència.   
 
4t. DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
A.2 EXECUCIÓ DE SENTÈNCIES 
 
2.6 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8703, DE 23 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA NÚM. 
189/07, DICTADA EL 14 DE JUNY DE 2007, PEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 7 DE BARCELONA, DINS EL RECURS 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 233/05-E, INTERPOSAT EN 
RELACIÓ A LESIONS SOFERTES PER UNA CAIGUDA A LA VIA PÚBLICA. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. EXECUTAR en tots els seus extrems la sentència núm. 189/07 dictada el dia 14 
de juny de 2007 pel Jutjat Contenciós Administratiu núm. 7 de Barcelona dins el recurs 
contenciós-administratiu núm. 233/05-E interposat per MONTSERRAT JAUMANDREU 
NOGUERA contra la resolució de l’Alcalde-President de data 02-03-05, desestimatòria 
de la reclamació del dret a indemnització a favor de l’actora per lesions degudes a una 
caiguda al c/ Àngel Guimerà 41 davant de la parada temporal d’autobusos que hi havia 
en aquell indret, degudes presumptament a l’introduir el peu en un escossell que 
voreja l’arbre plantat en el lloc del sinistre, el dia 18-06-02; resolució judicial que 
literalment decideix: “1º. DESESTIMAR el recurso contencioso administrativo 
interpuesto por Dª MONTSERRAT JAUMANDREU NOGUERA contra el Acuerdo de 
Alcaldía del Ayuntamiento de Manresa, de fecha 2 de marzo de 2005.- 2º. No efectuar 
pronunciamiento en cuanto a las costas procesales causadas. ”. 
 
2n. DONAR COMPTE d'aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
2.7   DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8812, DE 30 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA NÚM. 
650/2007, DICTADA EL DIA 25 DE JULIOL DE 2007, PEL TRIBUNAL 
SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA, EN RELACIÓ AL RECURS 
104/2006 INTERPOSAT PER LA MANCA DE COMPETÈNCIA DE 
L’AJUNTAMENT EN LA RECLAMACIÓ PELS DEUTES CONTRETS PER 
L’EMPRESA CONCESSIONÀRIA DEL SERVEI PÚBLIC D’ESCORXADOR 
COMARCAL DEL BAGES. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. EXECUTAR en tots els seus extrems la sentència núm. 650/2007 dictada el dia 
25 de juliol de 2007 per la Secció Cinquena de la Sala Contenciosa Administrativa del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya dins el recurs contenciós-administratiu 
núm. 104/2006 interposat per ANTONI ROVIRA SANCHO, MANUEL RUIZ BERNAL, 
LAUREA LAVILLA PLAYA, CAL FERRER SA, ESTRUCTURES METAL.LIQUES VILSA, 
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S.L., COMERCIAL BASE CB, DOLMEN INDUSTRIAL, S.L. i SPAI RECOVER, SA, 
contra el decret de l’Alcalde-President de data 19-04-02 desestimatori del recurs de 
reposició interposat contra el decret de l’Alcalde-President de data 15-01-02 relatiu a la 
manca de competència de l’Ajuntament en la reclamació pels deutes contrets per 
l’empresa concessionària del servei públic consorciat d’Escorxador comarcal del Bages, 
Escorxador i Càrnies del Bages SA, com a conseqüència de l’impagament dels treballats 
prestat pels actors durant l’any 1992; resolució judicial que literalment decideix: “1.- 
Estimar parcialmente el presente recurso y, en consecuencia, declarar no ajustadas a 
Derecho y anular las resolucions impugnades de la Alcaldía del Ayuntamiento de 
Manresa de 15 de enero y 17 de abril de 2002. 2.- Declarar el derecho de los 
recurrentes a que las reclamaciones de responsabilidad patrimonial a que se contrae 
este proceso se consideren presentadas, en su fecha, ante al Consorcio del Matadero 
municipal del Bages, a quien corresponde su tramitación. 3.- No efectuar especial 
pronunciamiento sobre las costas causadas”. 
 
2n. DONAR COMPTE d'aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
2.8 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 9081, DE 22 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA 590/2007, 
DICTADA EL 5 DE JULIOL DE 2007, PEL TRIBUNAL SUPERIOR DE 
JUSTÍCIA DE CATALUNYA, EN RELACIÓ A LA RECLAMACIÓ 
D’INDEMNITZACIÓ PER UNA CAIGUDA AL PÀRQUING DEL MERCAT DE 
PUIGMERCADAL. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. EXECUTAR en tots els seus extrems la sentència núm. 590/2007. dictada el dia 
05 de juliol de 2007 per la Secció 5a de la Sala del Contenciós-Administratiu del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, dins el recurs contenciós-administratiu núm. 
209/2006 interposat per la Sra. Macaria Cano Villagra, contra la resolució de l’Alcalde-
President de data 27-03-02, desestimatòria de la reclamació de l’actora per lesions 
degudes a una caiguda a la rampa d’accés per a vianants des del pàrking al mercat 
Puigmercadal de Manresa, resolució judicial que literalment decideix:  
“1º.-Estimar parcialmente el presente recurso y, en consequencia, declarar no 
ajustada a Derecho y anular la resolución impugnada de la Alcaldía del Ayuntamiento 
de Manresa de 27 de marzo de 2002.  
2º.-Declarar el derecho del actor a que la Corporación demandada le indemnice en la 
cantidad total actualizada de 2.692,06 euros. 
3º.-No efectuar especial pronunciamiento sobre las costas causadas”. 
 
2n. DONAR COMPTE d'aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
A.3) ASSISTÈNCIA JURÍDICA 
 
2.9 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8557, DE 4 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE PRESTACIÓ D’ASSISTÈNCIA JURÍDICA ALS 
AGENTS DE LA POLICIA LOCAL NÚM. 630, 638, 640 I 656, EN LA CAUSA 
QUE SE SEGUEIX AL JUTJAT DE MENORS AMB EL NÚMERO 
D’EXPEDIENT 362/2007. 
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El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. PRESTAR l’assistència jurídica necessària  als agents de la policia local amb els 
carnets professionals números  630, 638, 640 i 656, per tal de garantir-los la defensa 
jurídica que calgui en la causa que se segueix al Jutjat de Menors  núm. 4 de 
Barcelona amb el número d’expedient 362/2007, i amb l’objecte de ser part en el 
procediment que se segueix arran de la denúncia presentada el dia 23 de juliol de 
2007 per uns fets esdevinguts el mateix dia, a la ciutat de Manresa , consistents en 
conducció temerària i atemptat als agents de l’autoritat i lesions, i que podrien ser 
constitutius d’infracció penal.  

 
2n. DESIGNAR la lletrada en exercici dels serveis jurídics municipals, senyora 
Montserrat Morros Martínez, directora de la defensa jurídica en judici dels agents de la 
policia local amb carnets professionals números 630, 638, 640 i 656 en l’expedient 
abans referit. 
 
3r. NOMENAR el senyor Jordi Fontquerni i Bas, Procurador dels Tribunals, perquè 
assumeixi la representació dels agents de la Policia Local esmentats, en el  procediment 
núm. d’expedient 362/2007 que se segueix al Jutjat de Menors  núm. 4 de Barcelona 
pels fets abans referits. 

 
4t. DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple de la Corporació." 
 
 
A.4) ALTRES ASSUMPTES 
 
2.10 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8813, DE 26 

D’OCTUBRE DE 2007,  PER LA QUAL ES DEIXA SENSE EFECTE LA 
RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE DE DATA 7 DE JUNY DE 2007, QUE 
ACORDAVA LA INTERPOSICIÓ DE RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU DAVANT L’AUDIÈNCIA NACIONAL, EN RECLAMACIÓ 
D’INDEMNITZACIÓ PEL FUNCIONAMENT ANORMAL DE 
L’ADMINISTRACIÓ DE JUSTÍCIA.  

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r. DEIXAR SENSE EFECTE la resolució de l’alcalde de data 7 de juny de 2007 per 
la qual s’acordava la interposició de recurs contenciós administratiu davant la Sala 
Contenciosa Administrativa de l’Audiència Nacional contra la desestimació presumpta de 
la reclamació presentada el dia 28 d’abril de 2006 davant el Ministeri de Justícia en 
reclamació d’indemnització en concepte de responsabilitat patrimonial per l’anormal 
funcionament de l’Administració de Justícia, degut a les dilacions indegudes sofertes 
en el procediment contenciós administratiu – cassació núm. 8370/1998, donada 
l’estimació d’aquesta reclamació en via administrativa, sobrevinguda posteriorment a la 
resolució i prèvia a la interposició del recurs contenciós administratiu. 
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2n. DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple de la Corporació per a la seva 
ratificació, així com de la resolució del Secretari d’Estat de Justícia de 18 de setembre de 
2007, estimatòria de la reclamació referida en el punt anterior."  
 
 
b) SERVEIS FINANCERS 
 
2.11 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8394, DE 15 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 28/2007 DINS EL PRESSUPOST 
MUNICIPAL DE L’EXERCICI 2007. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"PRIMER.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 28/2007, dins el 
Pressupost municipal vigent, mitjançant transferències entre partides de la mateixa 
subfunció, que no superen l’import màxim per partida pressupostària de 30.000,00 
Euros, a l’empara del que disposen l’article 179 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals i 
l’article 7è. de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici de 2007, segons 
detall que figura en l’annex que es conté en l’expedient. 
 
SEGON.- L’expedient, de conformitat al disposat en l’article 179, en relació amb el 
169, del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les Hisendes Locals, serà immediatament executiu. 
 
TERCER.- De la present Resolució, se’n donarà compte al Ple de la Corporació en la 
primera sessió que es celebri, a l’empara del que disposa l’article 7è. de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’exercici de 2007." 
 
 
2.12 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8889, DE 31 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 30/2007, DINS EL PRESSUPOST 
MUNICIPAL DE L’EXERCICI 2007. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"PRIMER.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 30/2007, dins el 
Pressupost municipal vigent, mitjançant transferències entre partides de la mateixa 
subfunció, que no superen l’import màxim per partida pressupostària de 30.000,00 
Euros, a l’empara del que disposen l’article 179 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals i 
l’article 7è. de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici de 2007, segons 
detall que figura en l’annex que es conté en l’expedient. 
 
SEGON.- L’expedient, de conformitat al disposat en l’article 179, en relació amb el 
169, del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les Hisendes Locals, serà immediatament executiu. 
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TERCER.- De la present Resolució, se’n donarà compte al Ple de la Corporació en la 
primera sessió que es celebri, a l’empara del que disposa l’article 7è. de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’exercici de 2007." 
 
 
2.13 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8576, DE 18 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES EN 
MATÈRIA DE CONTRACTACIÓ. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"PRIMER. Deixar sense efectes la resolució dictada en data 28 d’abril de 1997 i 
modificada per resolució de data 29 de març de 2000, i delegar les competències en 
matèria de contractació de l’article 21.1, ñ) de la LRBRL, en els termes de l’apartat 
TERCER de la present resolució. 

 

SEGON. Aprovar el “procediment d’execució de la despesa pressupostària i dels 
contractes “ que porti a terme l’Ajuntament de Manresa d’ acord amb el règim que s’ 
estableix a continuació: 

 
RÈGIM DEL PROCEDIMENT DE COMPRES I CONTRACTACIÓ 
 
A) COMPRES 
 
o Com a compres entenem: 

o Despeses en subministraments que no superin els 12.020,24€ 
o Despeses en obres que no superin els 12.020,24€ 

o La competència per iniciar una petició de compra correspon al Cap de Servei. 
o Cada Regidor Delegat determina l’import a partir del qual en donarà el vist-i-plau, 

que en el seu defecte serà de 3.000,00 euros. 
o Un cop signat pel Cap de Servei queda validat, s’expedeix el document comptable 

AD i s’envia la comanda al proveïdor (mail, fax, ...). El document AD genera una 
codificació que anirà al val de comanda que arriba al proveïdor.  

o Aspectes a considerar a la comanda: nom de la persona de contacte i telèfon del 
servei, que indiqui si inclou la instal·lació o no, que indiqui si inclou el transport o 
no i que surti el núm. de codi de la AD. S’explicarà al proveïdor que en fer la 
factura haurà d’indicar el núm. de codificació del val (també s’indicarà al mateix val) 

o La resolució col·lectiva de l’aprovació de les despeses (AD) correspon al Regidor 
Delegat d’Economia. 

o La factura corresponent serà registrada per Intervenció al sistema comptable per a 
la posterior conformitat del servei. 

o Un cop conformades les factures pels serveis, passen a Intervenció qui farà la 
resolució conjunta d’ “O” que aprovarà el Regidor Delegat d’Economia. 

 
 
B)  CONTRACTES MENORS 
 
o Com a contractes menors entenem: 

o Contractes de consultoria, assistència i serveis fins a 12.020,24€ 
o Contractes d’obres que estiguin entre els 12.020,24€ i 30.050,60€ 
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o Contractes privats fins a 12.020,24€ 
o La seva durada no pot ser superior a un any 
o No poden ser objecte de pròrroga ni de revisió de preus 
o La competència per iniciar un contracte menor correspon al Cap de Servei. 
o Cada Regidor Delegat determina l’import a partir del qual en donarà el vist-i-plau, 

que en el seu defecte serà de 3.000,00 euros. 
o Hi haurà la supervisió d’un tècnic abans de l’enviament al Cap de Servei. 
o Un cop signat pel Cap de Servei es valida, s’expedeix el document comptable AD i 

s’envia l’encàrrec al proveïdor (mail, fax, ...). El document AD genera una 
codificació que anirà al document que lliurem al proveïdor i que serveix de petició o 
encàrrec.  

o Requisits per a la tramitació: estan indicats al programa informàtic de contractes 
menors. 

o S’explicarà al proveïdor que en fer la factura haurà d’indicar el núm. de codificació 
de l‘encàrrec (també s’indicarà al mateix val) 

o La resolució individual de l’aprovació de la despesa (AD) correspon al Tinent 
d’Alcalde que correspongui. 

o Un cop complert l’objecte del contracte i es rebi la factura, aquesta serà registrada 
per Intervenció al sistema comptable per a la posterior conformitat del servei. 

o Un cop conformades les factures pels serveis, passen a Intervenció qui farà la 
resolució conjunta d’ “O” que aprovarà el Regidor Delegat d’Economia. 

 
 
 
C)  RESTA DE CONTRACTES NO CONTEMPLATS ANTERIORMENT I QUE 
SUPEREN ELS IMPORTS INDICATS 
 
Es tramitaran per la Secció de Suport Central de l’àrea que correspongui, prèvia 
resolució d’incoació de l’expedient a instància del servei gestor. A l’expedient es 
justificarà el procediment utilitzat: obert, restringit o negociat.  
 
o La competència per iniciar un expedient de contractació correspon al Cap de 

Servei. 
o Es requerirà el vist-i-plau del Regidor Delegat. 
o Les resolucions derivades del procediment de contractació correspon aprovar-les a 

l’alcalde, sempre que aquesta competència no correspongui al Ple. Aquestes 
resolucions seran fiscalitzades per Intervenció. 

o Les factures relacionades amb els contractes que gestionen les Seccions de 
Suport Central seran centralitzades per aquestes, les quals les entraran al sistema 
i les enviaran als serveis per a la seva conformitat. 

 
D)  TRACTAMENT DE LES NOTES URGENTS 
 
Per a les compres de petit import, excepcionalment s’utilitzarà aquest sistema de 
despesa. Cada Servei s’adequarà al màxim possible al procediment abans descrit. 
 
E)  L’ANUL.LACIÓ DE LES DESPESES 
 
Les despeses que s’inicien per sistemes informatitzats, les quals són signades pel Cap 
de Servei corresponent, necessitaran de la mateixa signatura per a la seva anul·lació. 
Aquesta petició arribarà a Intervenció que serà l’òrgan competent per realitzar 
l’anul·lació a la comptabilitat. 
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1. Normativa aplicable 

La present regulació ve recollida al Text refós de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny. 

Les bases d’execució del pressupost també estableixen que per resolució d’alcaldia es 
determinaran els òrgans competents per a la realització de la despesa municipal així com 
el procediment propi d’execució d’aquesta despesa. La resolució d’alcaldia de data 21 de 
juny de 2007,  és la que atorga les delegacions en aquesta matèria. 
 

2. Àmbit d’aplicació 

Aquest procediment serà d’aplicació a tots els serveis municipals que gestionin despesa 
pressupostària i, per tant, tinguin atribucions d’execució de despesa. 
 

3. Òrgans competents per autoritzar despeses i contractar. 

Els/les caps de Servei són els òrgans autoritzats per iniciar qualsevol acte 
administratiu de compra o contractació. Aquesta autorització es fa extensiva a les 
persones en qui delegui el Cap de Servei.  

En el cas de les Seccions de Suport Central, podran iniciar despesa els Caps de les 
Seccions amb la posterior signatura del Director de l’Àrea que pertoqui. 

Els tinents d’Alcalde seran els òrgans de la Corporació que ostentaran la delegació en 
matèria de contractació de conformitat amb l’apartat TERCER i tindran les facultats 
resolutòries. 

 

4. Procediment a seguir en les compres i la contractació 

El sistema d’execució de les despeses i la contractació menor es realitzarà mitjançant 
procediments de seguiment d’expedients informàtics (workflow), aplicant la signatura 
electrònica als tràmits que així ho requereixin. El Cap de Servei corresponent incoarà 
el procediment i farà la proposta de despesa paral·lelament a l’expedició del val de 
comanda que s’enviarà al proveïdor.  

Els contractes que es realitzin per procediment negociat i els que no siguin menors, que 
es deleguen a continuació, seguiran el procediment establert a la normativa adequant-los, 
en la mesura que sigui possible, a sistemes telemàtics de seguiment d’expedients, per tal 
d’anar adequant el funcionament administratiu a sistemes més àgils de gestió.  
 

TERCER. Delegar a  tots els Tinents d’Alcalde les competències en matèria de 
contractació  en relació els següents contractes: 

 

 Tots els contractes que per la seva quantia siguin menors de conformitat amb 
la legislació vigent en matèria de contractació de les Administracions 
Públiques. 

 

Així mateix, es faculta als Caps de Servei per dictar tots els actes d’incoació necessaris 
per fer efectiva la delegació anterior i proposar la despesa per realitzar compres, tenint en 
compte l’establert al punt SEGON punt 3 de la present resolució. 
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QUART. Les atribucions delegades s'hauran d'exercir en els termes i dins els límits 
d'aquesta delegació, no sent susceptibles de ser delegades en un altre òrgan. 
 
En el text de les resolucions dictades en virtut d'aquesta delegació, s’haurà de fer constar 
aquesta circumstància en la part expositiva  mitjançant la incorporació del text següent: 
"en exercici de les competències que m'han estat conferides per la delegació efectuada 
per Resolució de l’alcalde núm. ______ de data __________” 

 
Les resolucions dictades per delegació s’entendran dictades per aquesta Alcaldia, com 
a titular de la competència originària 

 

CINQUÈ. Aquestes delegacions tindran efecte des del dia següent a la data de 
notificació d'aquesta resolució als regidors/es afectats/es, sense perjudici de les 
adaptacions informàtiques que es requereixin transitòriament per a la seva correcta 
aplicació, sense perjudici de la facultat d’avocació d'aquesta Alcaldia.  

 
Es considerarà acceptada de forma tàcita la competència delegada si dins del termini 
de les 24 hores següents a la notificació no es manifesta res en contra. 
 
En cas d'absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment dels regidors/es 
delegats/es, aquesta Alcaldia assumirà, directament i automàticament, les 
competències delegades, com a titular de la competència originària, i s’entendrà 
exercida la facultat d’avocació en base a aquesta  resolució, sense necessitat d’una 
nova resolució expressa en aquest sentit.  
 

SISÈ. Donar compte d’aquesta Resolució al Ple de la Corporació i publicar-la al Butlletí 
Oficial de la Província" 

 
 
C) ORGANITZACIÓ I RECURSOS HUMANS 
 
2.14 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8168, DE 3 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE CONTRACTACIÓ EN RÈGIM LABORAL DE 
DURADA DETERMINADA D’UNA PERSONA COM A PROFESSORA 
SUPERIOR DEL CONSERVATORI. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r.- Contractar, en règim laboral de durada determinada d’interinitat a temps parcial i 
pel procediment de màxima urgència, a la senyora ANNA SANTAMARIA LLAVALL 
(DNI 39371769-R) com a professora superior del Conservatori, amb una jornada de 
23’33 hores setmanals, de les quals 12 hores seran lectives, 4 hores d’activitats amb 
horari fix en el centre i 7’33 hores d’activitats relacionades amb la docència que no 
s’han de fer necessàriament en el centre, pel període comprès entre el dia 5 d’octubre 
de 2007 i fins que es reincorpori al servei el titular de la plaça senyor Jordi Usan 
Tudela que es troba en situació de baixa per incapacitat temporal, i per les retribucions 
següents:    
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Sou mensual ................................................................................... 1.365,47  EUR  
Paga extraordinària d’estiu ............................................................. 1.365,47  EUR  
Paga extraordinària de Nadal ......................................................... 1.365,47  EUR  
Complement paga de juny  ................................................................ 295,65  EUR 
Complement paga de Nadal  ............................................................. 295,65  EUR 
 
Les pagues extraordinàries i els complements s’entenen en la part proporcional que 
corresponguin. 
 
2.- La contractació de la senyora Santamaria s’efectua de conformitat amb el que 
disposen els art. 12 i 15.1.c) del RDL 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el Text 
Refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, modificat pel RD 8/97, de 16 de maig, 
l'art. 4 del RD 2720/1998, de 18 de desembre, que regula la contractació d’interinitat 
per substituir a treballadors amb dret a reserva del lloc de treball, així com el Decret 
214/90, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 
 
3.- Adscriure, als efectes econòmics, a la senyora Anna Santamaria Llavall al lloc de 
treball de professor/a superior del Conservatori amb núm. de codi LA20057-A1, amb un 
percentatge de dedicació del 66’66%, de la Relació de llocs de treball del personal al 
servei d’aquest ajuntament aprovada pel Ple de la Corporació Municipal en sessió del dia 
15 de gener de 2007. 
 
4.- Donar compte al Ple de la present resolució i publicar la present contractació al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya." 
 
 
2.15 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8653, DE 16 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE CONTRACTACIÓ EN RÈGIM LABORAL DE 
DURADA DETERMINADA D’UNA PERSONA COM A PROFESSOR 
SUPERIOR DEL CONSERVATORI. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1r.- Contractar, en règim laboral de durada determinada d’interinitat a temps parcial i 
pel procediment de màxima urgència, al senyor OSCAR ALVAREZ VALERO (DNI 
44996027-T) com a professor superior del Conservatori, amb una jornada de 29’16 
hores setmanals, de les quals 15 hores seran lectives, 5 hores d’activitats amb horari 
fix en el centre i 9’16 hores d’activitats relacionades amb la docència que no s’han de 
fer necessàriament en el centre, pel període comprès entre el dia 23 d’octubre de 2007 
i fins que es reincorpori al servei el titular de la plaça senyor Lluís Maria Bosch Daniel 
que es troba en situació de baixa per incapacitat temporal, i per les retribucions 
següents:    
 
Sou mensual ................................................................................... 1.706,75  EUR  
Paga extraordinària d’estiu ............................................................. 1.706,75  EUR  
Paga extraordinària de Nadal ......................................................... 1.706,75  EUR  
Complement paga de juny  ................................................................ 369,54  EUR 
Complement paga de Nadal  ............................................................. 369,54  EUR 
 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 14 

Les pagues extraordinàries i els complements s’entenen en la part proporcional que 
corresponguin. 
 
2.- La contractació del senyor Alvarez s’efectua de conformitat amb el que disposen 
els art. 12 i 15.1.c) del RDL 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de 
la Llei de l'Estatut dels Treballadors, modificat pel RD 8/97, de 16 de maig, l'art. 4 del 
RD 2720/1998, de 18 de desembre, que regula la contractació d’interinitat per 
substituir a treballadors amb dret a reserva del lloc de treball, així com el Decret 
214/90, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 
 
3.- Adscriure, als efectes econòmics, al senyor Oscar Alvarez Valero al lloc de treball de 
professor/a superior del Conservatori amb núm. de codi LA20057-A1, amb un 
percentatge de dedicació del 83,32%, de la Relació de llocs de treball del personal al 
servei d’aquest ajuntament aprovada pel Ple de la Corporació Municipal en sessió del dia 
15 de gener de 2007. 
 
4.- Donar compte al Ple de la present resolució i publicar la present contractació al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya." 
 
 
2.16 DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, NÚM. 8810, DE 25 

D’OCTUBRE DE 2007, SOBRE CONTRACTACIÓ EN RÈGIM LABORAL DE 
DURADA DETERMINADA D’UNA PERSONA PER A REALITZAR TASQUES 
DE TÈCNICA DE GRAU MITJÀ, TREBALLADORA SOCIAL. 

 
El secretari dóna compte de la resolució esmentada, la part dispositiva de la qual és la 
següent:  
 
"1.- Contractar, en règim laboral de durada determinada d’interinitat i pel procediment 
de màxima urgència, a la senyora  ISABEL ANA TORRES REYES (DNI 39368388-R), 
per tal de realitzar tasques de Tècnica de grau mitjà treballadora social, amb una 
jornada de 35 hores setmanals, pel període comprès entre el dia 29 d’octubre de 2007 
i fins que es reincorpori al servei la titular de la plaça senyora Maite Martínez Garriz 
que es troba en situació de baixa per incapacitat temporal i en tot cas fins al 31 de 
desembre de 2007, i per les retribucions següents: 
 
Sou mensual  ................................................................................... 1.901,44 EUR  
Paga extraordinària de juny ............................................................. 1.901,44 EUR  
Paga extraordinària de Nadal .......................................................... 1.901,44 EUR 
Complement paga de juny  ................................................................. 420,88 EUR 
Complement paga de Nadal  .............................................................. 420,88 EUR 
 
Les pagues extraordinàries i els complements s’entenen en la part proporcional que 
corresponguin. 
 
2.- La contractació de la senyora Torres s’efectua de conformitat amb el que disposen 
l’art. 15.1.c) del RDL 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei 
de l'Estatut dels Treballadors, modificat pel RD 8/97, de 16 de maig, l'art. 4 del RD 
2720/1998, de 18 de desembre, que regula la contractació d’interinitat per substituir a 
treballadors amb dret a reserva del lloc de treball, així com el Decret 214/90, de 30 de 
juliol, pel qual s'aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals. 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 15 

 
3.- Donar compte al Ple de la present resolució i publicar la present contractació al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya." 
 
 
C)  ALTRES ASSUMPTES 
 
2.17 DONAR COMPTE DE L’ESCRIT DEL GRUP PARLAMENTARI POPULAR AL 

CONGRÉS DE DIPUTATS, PEL QUAL JUSTIFIQUEN RECEPCIÓ DEL 
CERTIFICAT DE L’ACORD DEL PLE SOBRE LA SOL·LICITUD DE DIMISSIÓ 
DE LA MINISTRA DE FOMENT.  

 

El secretari dóna compte de l'escrit següent:   

 

Data d'entrada Organisme Remitent Acord municipal 

09-11-2007 
 

Grup Parlamentari 
Popular al Congrés 
dels Diputats 

Director del Gabinet del 
Portaveu 

 
sobre la sol·licitud de dimissió 
de la ministra de Foment.  

 
 
L'alcalde disposa l'alteració de l'ordre del dia, en el sentit que la proposició 8.4 es passi 
a  tractar després de les qüestions prèvies. 
 
8.4. PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU SOBRE L’EIX FERROVIARI 

TRANSVERSAL. 
 
A l'entrar en el coneixement d'aquest punt s'incorpora a la sessió el senyor Torras i 
Planas.   
 
El secretari dóna compte de la proposició del grup municipal de CiU, de 15 de 
novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"Considerant que el govern municipal de Manresa s’ha posicionat públicament a favor 
de la transparència en la informació i ha incentivat especialment la participació 
ciutadana, tal i com es manifesta aquests dies amb els debats del PAM, en els quals hi 
participa un gran nombre d’entitats i associacions de tot tipus, a part de ciutadans en 
general. 
 
Havent tingut coneixement que el Departament de Política Territorial i Obres Públiques 
(DPTOP) de la Generalitat, en el marc del Pla Territorial de les Comarques Centrals, 
ha planejat l’eix transversal ferroviari seguint un traçat que ha estat conegut per aquest 
grup municipal a través de fonts d’informació diferents a l’equip de govern d’aquest 
Ajuntament. 
 
Atès que la previsió de la Generalitat no contempla alguns aspectes d’obligat 
compliment que es recullen en el Pla Estratègic Manresa 2015, un pla que va ésser 
consensuat entre tots els grups polítics amb representació a l’Ajuntament de la ciutat. 
Concretament, aquest Pla Estratègic Manresa 2015 preveu una estació a la zona del 
Congost, mentre que la previsió de la Generalitat és que el futur tren vagi a l’estació de 
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la Reforma directament, neutralitzant el desnivell amb una nova estació diferent a la 
prevista per aquesta Corporació. 
 
Donat que Convergència i Unió considera que si parlem de “planificació” del territori no 
té sentit que dues infraestructures projectades pel mateix Departament es situïn, sobre 
una mateixa àrea de territori, en dos corredors totalment diferents, com succeeix en el 
cas de Salelles. 
 
Atès que en l’última reunió del Pla Estratègic Manresa 2015 aquest tema es va posar 
sobre la taula i no s’hi va donar cap resposta clara, 
 
El Grup Municipal de Convergència i Unió proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 
 
 

Primer.- L’Ajuntament de Manresa garantirà que el futur traçat de l’Eix Transversal 
Ferroviari en cap cas entrarà en contradicció amb el Pla Estratègic Manresa 2015. 
 
Segon.-  L’Ajuntament de Manresa posarà tots els mitjans de què disposa per tal que la 
nova infraestructura ferroviària es plantegi tenint en compte el traçat de la nova carretera 
C-37 i per tant defensarà l’obertura d’un sol corredor seguint el traçat de l’Eix Diagonal. 
 
Tercer.- L’Ajuntament de Manresa demanarà al Govern de la Generalitat de Catalunya 
que el projecte d’Eix Transversal Ferroviari es faci a partir d’un procés real de diàleg 
amb els agents socials afectats, buscant el mínim impacte possible sobre el territori." 
 
 

L’alcalde dóna la paraula al  senyor Tatjé i Boixadera, president de l'Associació de 

veïns i propietaris de Sant Sadurní de Salelles. El senyor Tatjé, en representació 

d’aquesta Associació, amb caràcter previ, informa que també parlarà en nom del 

delegat comarcal del sindicat Unió de Pagesos, el senyor Joan Tatjé, el qual no ha 

estat autoritzat a parlar en la sessió plenària per motius de forma i procediment. 

 

Inicia la seva intervenció dient que vol deixar molt clar que les persones a qui 

representa no estan en contra de les noves infraestructures ni estan immerses en la 

cultura del no. Totes les accions efectuades en la defensa de l'agressió que representa 

l'Eix Diagonal o C-37 han estat sempre orientades a oferir una alternativa viable 

tècnicament i econòmica, una opció treballada i correctament desenvolupada. 

 

Des de l'Associació mai s'ha dit que no s’hagi de fer un eix diagonal de carreteres ni 

tampoc  que s'estigui en contra d'un eix diagonal ferroviari. Es vol el tren i es vol que el 

país avanci, però no a qualsevol preu.  
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Els usuaris que, cada dia i cada moment, suporten la cua per entrar a Manresa no 

volen que el preu d'evitar les esmentades cues sigui l’agressió al medi que es preveu 

amb el traçat de les infraestructures viàries.   

 

L'experiència en la presa de decisions del traçat de la C-37 ha demostrat que el 

governants municipals no entren en raó, i que les decisions semblen més el resultat 

dels equilibris i els estira i arronsa entre els tres partits de l'equip de govern, que no 

pas el resultat d'una visió clara i valenta del que ha  de ser una planificació del territori. 

Es considera que la defensa de la gent i del territori estan passant a un segon terme 

davant els interessos de cada una de les forces que componen el govern.  

 

Mirar de fer content a tothom en qualsevol decisió és impossible, per això si s'escull 

una opció cal treballar-hi per mirar de trobar una solució òptima, i no fer-ho des del 

posicionament estàtic per un pacte polític.  

 

Sempre s'ha dit que l'alternativa 4 de la C-37 es va presentar  tard i, per això es vol 

intentar evitar que torni a passar el mateix amb l'Eix Transversal Ferroviari. Hi ha el 

convenciment que encara es disposa de temps, per això es fa una remissió al Pla 

territorial de les comarques centrals - que en aquest moment està en fase d'exposició 

pública -  i en l'apartat 8.3.1 del qual s'informa que: "El traçat  de l'Eix transversal ferroviari 

que es presenta als plànols del present Pla és indicatiu". Aquest matís és important. 

Segueix dient: "La proposta definitiva del traçat de l'Eix transversal ferroviari es realitzarà 

mitjançant una tramitació pròpia i independent, amb les corresponents fases d'informació 

pública."  

 

Així mateix, segons l'article 4.3 de la pàgina 35 de les normes d'ordenació territorial del 

Pla esmentat, es defineix com a trams sense projecte: "a les representacions gràfiques 

que són indicatives. Cal entendre, doncs, que el projecte podrà introduir variacions 

significatives.  

 

Es vol deixar clar, doncs, que, normativament, encara és possible fer els estudis 

pertinents per desenvolupar una alternativa a la representació gràfica dibuixada en el 

PDU i que passa pel bell mig de Salelles, en direcció a la Torre Santa Caterina. Només 

cal tenir interès per fer-ho. La pregunta és: Cal tenir interès per fer-ho? Des de 

l'Associació de veïns de Salelles és ve en aquest Saló de sessions a dir que sí que hi 

ha interès per fer-ho.  

 

Fent una remissió de nou al Pla territorial de les comarques centrals, a l'article 4.6 de 

les normes d'ordenació territorial, es defineix les condicions generals per la implantació 

de noves infraestructures, d'on s'extreu alguns dels punts que justifiquen aquest 
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estudi. S'estableix: "Les noves infraestructures han de minimitzar el seu impacte, en 

particular, pel que fa a: 

Punt 2. L'afectació de terrenys de valor natural i agrícola, 

Punt 3. El trossejament de prats, camps i, en general, de les peces de sòl morfològicament 

rellevant. 

Punt 5. L’efecte barrera, procurant la continuïtat dels camins. 

Punt 7. La intrusió visual com a elements negatius en el paisatge existent". 

 

Sobre els quatre punts esmentats, cal fer la reflexió del que suposa per a Salelles la 

via del tren: Trepitjar terrenys considerats com a alt valor agrícola en vinyes 

catalogades amb denominació d'origen, passar just pel mig de camps tallant en dos 

propietats agrícoles i, sobretot, partint Salelles en dos, amb l'impacte social, visual i 

acústic que comporta una barrera d'aquestes dimensions.  

 

Però més enllà de l'agressió que torna a comportar el traçat previst, llargament 

explicada en totes les mobilitzacions socials que s'han realitzat per tal que la C-37 no 

partís en dues meitats el territori, es considera que els avantatges d'una alternativa 

aprofitant el corredor obert per la carretera, no es poden  ni minimitzar ni desestimar  

sense haver fet un profund estudi per totes les parts implicades.  

 

Aprofitar el corredor de la C-37, aprofitant l'entrada actual a Manresa de la via del tren 

pel Congost, permet estalviar duplicar innecessàriament les infraestructures.  

 

Tothom és conscient que és necessari endreçar el territori i, per tant, no s'ha d'omplir 

de vies. Ahir era la carretera, avui el tren, demà la xarxa elèctrica, noves carreteres, 

nous enllaços.  

 

Per altra banda, el traçat per l'oest de Manresa permet habilitar una estació al Congost 

que, vist des de fora del melic del món - com sembla que és Manresa -, els veïns de la 

comarca i ,fins i tot, els manresans que no poden anar a peu a l'estació de la Reforma, 

podran accedir-hi amb molta més comoditat amb els seus vehicles, ja sigui per la 

proximitat dels dos eixos principals viaris, C-25 i C-35, ja sigui per l'habilitació d'un 

espai ampli i econòmic d'aparcament per cotxes. 

 

De totes maneres no és el moment d'entrar a debatre la viabilitat i avantatges d'una 

estació al Congost, i l'Associació de veïns de Salelles no és l'entitat pertinent per 

debatre-ho, però només es vol fer constar que el tren hauria de ser un futur de 

racionalització dels desplaçaments i, en la comarca hi ha molta gent pendent de com 

accedir-hi.  
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Sovint, escoltar opcions o opinions contràries, immunitza contra la queixa. És cert que 

des del món rural s'està acostumat a no esperar gran cosa de les persones que 

capitanegen el país i la ciutat, perquè la pagesia no entra mai dins de les seves 

prioritats. Són per aquells els grans absents, els que no existeixen, una gent que no 

compta. La pagesia té l'inconvenient que, en un món vertical, on en pocs metres i 

viuen molts vots, el món de la pagesia, absolutament horitzontal, fa que pels mateixos 

metres, siguin pocs vots.  

 

Però es tracta de gent arrelada a la terra, pagesos, que moltes vegades tenen més 

sentit comú i se l'estimen més que no pas alguns dels governants que sembla que 

menyspreïn a aquells. És decebedor que molts dels suposats ecologistes, que des 

d'un despatx s'atreveixen a menysprear la veu d'un sector que coneix molt més el medi 

que ells, estiguin a favor d'uns espais forestals abandonats a la seva sort i pels que no 

s'han preocupat mai.  

 

Es té la impressió que per aquells ecologistes de ciutat, el bosc és poc més que un 

espai de conte de fades i follets on la gent va a buscar bolets els diumenges. Només 

parlen de la seva protecció en el moment de projectar infraestructures, no en el 

moment de mantenir-lo i de conservar-lo, perquè qui es preocuparà dels boscos quan 

els pagesos ja hagin plegat?   

 

També és una crida als Catalanistes que puguin portar a terme una defensa i, més si 

s’està en el govern, perquè els pagesos són part fonamental de la nació que volen 

representar. De tant buscar la complicitat i els vots dels grans nuclis industrials s'han  

oblidat  de la pagesia. Segurament perquè és una minoria. Aquesta injustícia potser no 

els portarà conseqüències electorals, però els hauria de remoure alguna cosa dins seu 

si encara els queda una mica de la consciència nacional que tan prediquen. Qui perd 

els orígens perd la identitat. 

 

Per sort, les lleis permeten fer sentir la veu amb els mitjans de què es disposa. En 

aquest moment han estat les bales de palla i la imaginació. Aquest cap de setmana 

s'ha construït un ninot gegant de palla i se li ha volgut donar dues interpretacions. La 

primera, és que no es vol ser, com fins ara, uns simples espectadors de palla, uns 

ninots davant d'un tema tant sensible. La segona interpretació és a la inversa. Es veu 

amb tristesa com l'ajuntament de Manresa fa de ninot de palla davant les directrius 

que vénen de fora. Es demana que l'Ajuntament tingui la valentia d'exigir un lideratge 

que defensi el que hauria de defensar: Els seus ciutadans. Encara que siguin part d'un 

sector minoritari.  

 

En definitiva, no es fa una oposició contra el tren i la carretera. Només es demana 

sentit comú i una planificació racional de les infraestructures del país. Es disposa i 
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s'ofereix una alternativa viable que està per sobre dels interessos partidistes i que 

només busca la defensa del territori i de la pagesia. S'ha demostrat que s'està disposat 

a lluitar fins el final amb les armes de què es disposa: el diàleg, la imaginació i la força 

que dóna la raó. S'entén que la democràcia és escoltar i ser escoltat.  

 

Amb el corredor actual obert de la C-37 s'hi pot encabir la via del tren i endreçar 

coherentment el futur de tots.  

 

Per concloure, es vol agrair sincerament l'oportunitat que s'ha tingut, de poder 

expressar la veu en el Ple i, a l'hora, remarcar que el que s'ha dit sempre - que es va 

arribar tard - quan s'ha presentat l'alternativa 4 a la C-37, no torni a passar. Es desitja 

que per mitjà de la moció que es presenta, s'hi arribi a temps.  

 

 

El senyor Vives i Portell diu es poden afegir pocs arguments als motius que s'han 

exposat quant a  les valoracions que s'han fet des de la perspectiva de la protecció del 

territori en relació a una infraestructura tan important com és  el tram ferroviari o la C-

37.  

 

El col·lectiu de l'Associació de veïns de Salelles és un col·lectiu que s'ha distingit, no 

ara, sinó des de fa molts mesos, en una lluita aferrissada pel territori, no pels seus 

interessos particulars, sinó per interessos col·lectius en la defensa de la ciutat i en la 

defensa d'un entorn que, no només han protegit, sinó que han construït durant els 

últims segles.  

 

Per tant, es tracta d'un col·lectiu i d'uns ciutadans que, a més a més, ho han fet des 

del rigor. Es vol recordar que quan es va tractar en un ple anterior el tema de l'opció 4 

de la C-37, es va fer sobre un estudi molt ben fet. I això, no ho va admetre només el 

GMCiU, sinó que ho van admetre els grups i les persones que  van mantenir reunions 

amb aquest col·lectiu i, fins i tot, la pròpia conselleria de Política Territorial i Obres 

Públiques.  

 

Per tant, es tracta d'un col·lectiu de ciutadans que, no només s'han limitat a protestar 

pel que ells consideraven que era una agressió al territori o pel que ells consideraven 

que era una opció equivocada que es volia prendre des de l'administració, sinó que ho 

han fet amb arguments, plantejant alternatives i plantejant  projectes seriosos que eren 

absolutament equiparables i, fins i tot, millors i més ben treballats que aquells que es 

plantejava des d'una administració que es trobava allunyada de la realitat física, 

històrica i humana, d'una ciutat com Manresa i de la seva gent. 
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S'entén que aquest col·lectiu estava absolutament legitimat per poder defensar la seva 

posició.  

 

De la carretera se  n'ha parlat molt. I la qüestió de la carretera encara no s'ha acabat, 

però, en tot cas, sí que és cert que després d'un debat amb anades i vingudes, amb 

matisos i amb no tants matisos, es va arribar a una primera conclusió des de 

l'Ajuntament, que era rectificar l'opció que la Generalitat de Catalunya havia, d'entrada, 

plantejat per fer l'enllaç de l'eix diagonal amb Manresa, fent-hi la famosa "orella".  

 

Des del GMCiU sempre s'ha dit que preferia l'opció de l'Associació de veïns de 

Salelles, però, com a mal menor i davant del fet que la mateixa Conselleria de Política 

Territorial i Obres Publiques havia expressat el seu tancament absolut a admetre 

l'opció 4, si no podia ser l'opció 4, l'opció rectificada es considerava el mal menor dins 

el que es considerava l'opció més òptima.  

 

En tot cas, era una opció que situava l'enllaç de l'Eix diagonal, de la C-37 amb 

Manresa,  a l'oest. Sempre es parlava d'opcions est i oest. Doncs, una de les opcions 

de l'oest és la que el ple, majoritàriament, va consensuar en el seu moment.  

 

És cert que es disposa d'un document, el Pla Director Urbanístic del Bages, aprovat no 

fa gaire, en el qual s'indica que el recorregut de l'Eix transversal ferroviari, després 

d'haver-se estudiat de diverses formes, opta pel que anomena un pas elevat pel Xup 

fins arribar a la Torre Santa Caterina i, per tant, és un traçat que no respon o que, com 

a mínim, no coincideix o que no segueix el corredor de l'oest que s'havia consensuat 

en el ple i que s'havia defensat davant de la Conselleria, amb el famós enllaç de la C-

37 amb la ciutat de Manresa. 

 

També és evident que, des del moment que s'ha fet el Pla Director Urbanístic del Pla 

de Bages fins a la data actual, s'ha recorregut un tram i s'ha tingut el diàleg i la 

capacitat, encara que insuficient, per preguntar-se què passa amb el territori, què diu 

el territori, què pot ser més convenient, què pot no ser tant convenient i, tothom, també 

l'Ajuntament, ha intentat convèncer al Departament de la Generalitat de la voluntat 

d'un plantejament que no era ben bé el que inicialment es volia, però que, en tot cas, 

passava per una de les versions de l'oest.  

 

Així doncs, tots els grups municipals, tant els que optaven per l'opció de l'est com els 

que optaven per la versió de l'oest, han adoptat el compromís de protegir un àmbit 

territorial, protegir una zona determinada, defensar un territori,  defensar una gent, uns 

interessos, defensar allò que també defensa el Pla Estratègic Manresa 2015, quan 

parla de l'anella verda, de la zona agrària de la ciutat, d'allò que s'ha de preservar i que 
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s'ha de protegir davant del creixement de la ciutat que vaticinen tots els plans 

territorials. 

 

 Així mateix,  recentment, es va aprovar en el ple municipal una moció en què tots els 

grups municipals es comprometien a un cert creixement però en el benentès en què hi 

havia àrees que havien d'estar absolutament preservades i protegides.  

 

Per tant, si el denominador comú de la defensa del territori existeix, quan la Generalitat 

vol tirar endavant un projecte d'Eix transversal ferroviari que resulta que, d'entrada, 

amb el traçat que es dibuixa, fa malbé allò que entre tots plegats s'ha volgut protegir, 

sembla clar que s'ha de dir alguna cosa. És una qüestió que està sobre la taula.  

 

El GMCiU coneix els documents des de fa temps. Del que s'ha tingut coneixement 

recentment és de les últimes gestions i de les últimes voluntats explicitades pels 

màxims responsables de la Generalitat en aquest aspecte. El mateix conseller 

Joaquim Nadal va expressar que el seu desig era que en un termini de dos anys es 

tirés endavant el projecte i es desenvolupés segons el recorregut previst.  

 

En la revista InfoCatalunya del mes d'octubre es parla de l'Eix transversal ferroviari i 

s'expressen uns desitjos en relació als terminis i en relació al propi projecte i 

recorregut. Per tant, el Govern de la Generalitat es pren aquest assumpte en un sentit 

determinat.  

 

Davant de la situació plantejada, l'Ajuntament pot fer dues coses: Seguir les directrius 

del Pla Director Urbanístic del Pla de Bages o tenir en compte que, encara s'està en la 

fase d'exposició pública i en  període d'al·legacions - que s'acaba el 31 de novembre -  

del Pla Territorial de les Comarques Centrals. En aquest sentit, si realment es 

considera que s'ha d'intentar agredir el menys possible el territori -ja se sap que quan 

es fa una infraestructura sempre s'agredeix -, s'ha de fer alguna cosa.  

 

Perquè tot i que les normes, és veritat que són d'obligat compliment, també és veritat 

que les normes són realitats vives, perquè si no fossin realitats vives, encara avui es 

disposaria de normes de fa cinc-cents anys i, les normes s'han d'adequar a les 

necessitats del territori, s'han d'adequar i s'han de posar al dia d'acord amb els desitjos 

de la gent, s'han d'adequar i de posar al dia d'acord amb el que s'anomena l'interès 

general, i si això no és té clar no es pot fer política.  

 

No es pot dir que tal cosa o tal altre són impossibles perquè tècnicament no és 

possible. Potser serà qüestió d'estudiar amb profunditat si tècnicament és possible o 

no és possible i veure com s'encaixen les coses.  
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Al final la política ha d'expressar, no només somnis i imaginacions, sinó també 

desitjos, perquè es pugui millorar l'entorn més immediat, i es tracta que les normes i 

els coneixements tècnics que es puguin tenir s'adeqüin a que la realitat plantejada 

sigui possible si realment és la que es vol. Per tant, si hi ha la voluntat, s'ha de tirar 

endavant. Fer política és transformar la realitat en funció de l'interès general.  

 

El senyor Vives segueix dient que el senyor Oriol Nel.lo va assistir en el Consell 

d'alcaldes del Consell Comarcal i va parlar del Pla Territorial de les Comarques 

Centrals, d'allò que es podia avenir o no amb el Pla Director Urbanístic del Pla de 

Bages. El Pla Territorial de les Comarques Centrals diu que el tren que ha d'anar cap 

el nord, s'ha d'aturar a Sallent i no a Balsareny, quan el Pla Director Urbanístic del Pla 

de Bages diu que ha d'arribar fins a Balsareny. Per això, evidentment, també es 

presenten al·legacions des de diverses institucions, entitats, partits polítics i el mateix 

Consell Comarcal.  

 

Això significa que es tracta d'una realitat que no està tancada, fins i tot, normativament 

no està tancada. El Pla Territorial de les Comarques Centrals encara és susceptible 

d'introduir novetats, d'introduir canvis, si realment es considera que val la pena 

introduir-los.  

 

Sembla lògic que, fins i tot inspirats en els mateixos principis que informen el Pla 

Territorial de les Comarques Centrals i el Pla Director Urbanístic del pla de Bages,  

amb aquells principis que també s'acullen des de l'Ajuntament, en el sentit de la 

protecció del territori, sembla lògic, sembla coherent que s'hagi de plantejar si realment 

és possible que es pugui aprofitar el corredor que estableix la connexió de la C-37 amb 

Manresa per també poder-hi encabir el tren, amb quines distàncies, amb quines 

condicions, però, en tot cas, això s'ha de poder plantejar.  

 

El que no es pot plantejar de cap de les maneres és l'alternativa que en aquest 

moment hi ha plantejada sobre la taula, perquè més enllà de dir si el tren passa per 

sobre o per sota o si  hi haurà túnels o no, al final, s'agredeix el territori. S'agredeix una 

realitat física i humana. Per tant, davant d'aquesta realitat es considera que s'ha 

d'actuar, en aquest moment que encara hi ha temps.  

 

En la intervenció precedent, el senyor Tatjé expressava que s'havia arribat tard en el 

tema de la carretera. Normativament potser sí que es va arribar tard, però en tot cas, 

en aquest moment encara es disposa de temps per parlar del tema del tren.  

 

Els dos anys del senyor Nadal ja se sap que no es compliran. Segurament va per més 

llarg. Sabent com està la situació, val la pena que es comenci a atacar des d'aquest 

moment i s'ha de fer sense por al debat que pugui suscitar.  
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El GMCiU demana que no hi hagi una contradicció amb el Pla Estratègic Manresa 

2015. Es pot dir que no existeix una contradicció pel fet que en aquest moment el 

Departament de la Generalitat digui que el tren ha de passar o ha d'arribar a l'estació 

que, des de l'equip de Govern es defensa l'estació central de la Reforma, no vol dir 

que no hi pugui haver un baixador al Congost, que és el que estableix el Pla 

Estratègic. És clar que sí, però, probablement, si es fa aquest recorregut, el mateix 

baixador es pot aprofitar molt més i se li pot donar molta més musculatura de la que 

podria tenir si no és així, i aprofitar també un Park & Ride, que en el fons és el que es 

desitjaria que acabés essent el mateix baixador del Congost.  

 

Així mateix, en el segon acord de la proposició es diu que: "L’ajuntament de Manresa 

posarà tots els mitjans de què disposa per tal que la nova infraestructura ferroviària es 

plantegi tenint en compte el traçat de la nova carretera C-37 i, per tant, defensarà 

l’obertura d’un sol corredor seguint el traçat de l’Eix Diagonal." Es considera que és 

d'una lògica total, pensant en tot allò que s'ha anat dient i fent des de l'Ajuntament.  

 

Finalment es proposa que: "L’ajuntament de Manresa demanarà al Govern de la 

Generalitat de Catalunya que el projecte d’Eix Transversal Ferroviari es faci a partir 

d’un procés real de diàleg amb els agents socials afectats, buscant el mínim impacte 

possible sobre el territori." Aquesta és l'obligació que és té. No és si es vol fer o no  es 

vol fer, és que és l'obligació que és té quan s'està parlant d'un projecte important i 

quan se sap que, a més a més, afecta al territori i que afecta a persones que hi 

treballen, que hi viuen i que en viuen.  

 

El senyor Vives acaba la seva intervenció dient que abans que acabi el període 

d'al·legacions del Pla Territorial de les Comarques Centrals, hi ha prevista una reunió 

amb el Departament de Política Territorial i Obres Públiques amb alguns responsables 

polítics de la comarca, justament per parlar del recorregut i de la viabilitat del corredor. 

Es considera que, com a ajuntament de Manresa, s'hi hauria de participar, ja que es 

considera una trobada molt important.  

 

 

El senyor Torras i Planas diu que al GM de la CUP li falta informació per adoptar una 

postura en aquest tema. Seria temerari pel GM de la CUP començar a debatre els 

diferents tipus de traçat perquè no s'ha pogut estudiar la documentació amb prou 

profunditat. Tot i així el tema es segueix des de fa temps i, es considera que crear un 

sol eix de comunicació, un únic corredor, hauria de ser una prioritat, no tant pels 

manresans, sinó pel país en general. 
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La CUP sempre s'exclama de què s'avança molt en el desdoblament de carreteres, 

amb eixos de carreteres nous, i mai en el tren; i, una vegada que es pensa en el tren, 

es considera que no s'haurien d'impedir  els treballs perquè el tren fos un transport 

alternatiu. En aquest sentit el termini de dos anys és altament esperançador, tot i que 

també es considera altament incomplible. 

 

Prioritzar el tren és una opció política i s'hauria de fer abans de l'eix asfaltat. A Salelles 

els toca molt de prop i, per tant, són els que primer han alçat la veu però, s'està 

parlant, no d'un cas de Salelles, sinó d'un cas a nivell nacional, que és el de trossejar 

el territori per tot arreu allà on, des d'un punt de vista supramunicipal, fa falta. 

 

El GM de la CUP considera que és una manera de treballar molt poc constructiva i 

molt poc respectuosa amb l'únic valor de què es disposa - en la seva condició 

d'irrecuperable una vegada es perdi -, que és la terra. Quan no quedi territori per 

trossejar, què es farà? Quan es pugui anar ràpid a tot arreu i es pugui fer tot amb cotxe 

o amb tren, havent trossejat el territori per tot arreu, què es farà? 

 

La moció que es presenta demana bàsicament dues coses: En primer lloc, que la 

construcció d'una infraestructura tan important sigui coherent i estigui d'acord amb les 

infraestructures ja existents i amb el territori i les seves característiques. S'ha d'intentar 

no trossejar el territori En aquest sentint,  la moció persegueix la dignificació del 

territori, persegueix superar els interessos partidistes en la qüestió de les necessitats 

del territori i de la gent que l'habita. En segon lloc, la moció pretén fomentar el 

transport alternatiu, que tanta falta fa al país i que és objecte d'atenció amb tan poca 

freqüència en la política nacional.  

 

 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que la proposta és clara i entenedora. Tots els grups 

municipals van consensuar el Pla Estratègic Manresa 2015, que es considerava 

cabdal per fer avançar la ciutat. Entre tots es va plantejar una proposta amb el traçat 

d'una carretera que intentava minimitzar els efectes negatius que suposa qualsevol 

infraestructura d'aquestes característiques.  

 

Es va acabar decidint que la infraestructura que es decidís fos aquella que afectés 

menys al territori. En aquest context, és sorprenent que el Departament de la 

Generalitat treballi en dos projectes, un de carreteres i un altre ferroviari, i es faci cas 

omís a tot allò que es proposa per intentar minimitzar els efectes d'aquestes 

infraestructures sobre el territori. És un element negatiu per part dels responsables 

tècnics i polítics del Departament d'Obres Públiques.  
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No es tracta de fer accions per replegar una sèrie de vots. El territori és més important 

que un grapat de vots.  

 

Es demana que, de la mateixa manera que l'equip de Govern va considerar necessari 

formar un consens quant al tema de la carretera, també es busqui un acord i un 

consens en l'àmbit de l'Eix ferroviari.  

 

Es considera que s'hauria d'haver començat a tractar i a parlar  d'aquest tema des de 

fa molt temps, des del  moment que es tractava el tema de la carretera. No ha estat 

així i, en aquest moment, es torna a parlar de com fer-ho per no trinxar el territori. 

 

Es demana que s'aprofitin els terminis d'al·legacions i la maquinària tècnica i 

burocràtica de què disposa l'equip de Govern.  

 

 

El senyor Rubio i Cano saluda en primer lloc al senyor secretari, el qual assisteix al 

Ple de l'Ajuntament per primer cop. Li diu que es tracta d'un ple que recordarà. Diu que 

el ple s'ha iniciat a les 19.00 h, però s'acabarà el 20 de novembre i, en aquesta data 

s'acompleix el 32è aniversari d'una mort que molts demòcrates i antifeixistes 

continuaran celebrant. És important dir-ho, perquè en el transcurs de la sessió es diran 

moltes coses i es discreparà de moltes coses, però serà possible fer el debat gràcies a 

la quantitat de gent que va morir i va ser torturada per aconseguir que fos possible. Per 

tant, es volia saludar al secretari i es volia recordar la data de 20 de novembre, una 

data molt important pels temes que es tractaran en la sessió.  

 

En referència a la moció del GMCiU diu que quan es vol aconseguir un acord i es vol 

aprovar una moció, és important intentar-ho treballar prèviament i, a més, quan es 

preveu que possiblement no tothom ho comparteixi. Per tant, és important fer la feina 

anterior, que s'ha fet en moltes d'altres ocasions en temes relacionats amb l'espai 

territorial. Per exemple, quan el juliol de 2006 es va aprovar la moció sobre els plans 

de Salelles i la zona de la riera de Rajadell, va haver-hi un treball previ que va 

permetre arribar a un acord entre el conjunt dels grups municipals. 

 

Segueix dient que s'ha de desmentir el que s'ha dit sobre que no hi hagi hagut debat 

sobre el tema que es tracta. Sobre el traçat de l'Eix ferroviari transversal, en aquest 

moment s'està en el quart debat.  

 

El primer debat es va iniciar l'any 2005 quan el Govern de la Generalitat va plantejar la 

redacció del Pla Director Urbanístic del Pla de Bages (PDUPB). L'origen del debat es 

deu a la previsió del PDUPB, en el qual s'estableixen tres possibles traçats en el pas 

per la comarca del Bages de l'EIX ferroviari transversal. 
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Dels diferents debats, de la informació i de la capacitat de què van disposar les 

persones, els col·lectius i institucions per presentar al·legacions, es va arribar a la seva 

conclusió a l'octubre de 2006.  

 

Des del GMICV-EUiA es van presentar esmenes i al·legacions en diferents temes del 

Pla Director Urbanístic, algunes amb més fortuna, d'altres amb menys, algunes es va 

acceptar i d'altres no.  

 

Per tant, el primer debat sobre l'Eix ferroviari va tenir lloc del 2005 a 2006, quan es 

debatia el Pla Director.  

 

El segon debat va tenir lloc en les múltiples i variades ocasions que es va tractar el 

recorregut de la C-37 en les seves diferents opcions.   

 

En aquest debat, el GMICV-EUiA  defensava l'opció est del traçat de l'Eix diagonal. Es 

preveia i es coneixia que, segons l'opció sud del Pla Director, el traçat de l'Eix ferroviari 

tindria el punt d'arribada a la ciutat de Manresa per la zona de Salelles, venint de Sant 

Salvador i a prop del barri del Xup. Aquest traçat acabaria a l'estació central de la 

Renfe.  

 

En aquest moment el senyor Rubio diu que s'ha de tenir en compte que l'Eix ferroviari 

transversal és una infraestructrura cabdal pel país que està prevista amb quatre vies, 

dues de mercaderies i dues de viatgers, amb uns traçats determinats, és a dir, amb 

uns radis de curvatura determinats.  No s'està parlant del carrilet ni del cremallera, sinó 

que s'està parlant d'una infraestructura de passatgers i de mercaderies de quatre vies, 

amb unes pendents del 12% i una previsió que sigui un tren de velocitat alta.  

 

No es tracta d'una infraestructura qualsevol. Es tracta d'una infraestructura que és idea 

del Govern de la Generalitat, Catalánista i d'esquerres. Se'n parla des del 2004, abans 

no s'havia parlat mai de l'Eix ferroviari transversal. Es tracta d'una infraestructura que a 

Manresa, al Bages i a  la Catalunya central els hi ha de permetre moltes coses.  

 

Es tracta de la infraestructura que pot permetre que d'una vegada per totes, Catalunya 

deixi de tenir un esquema de mobilitat radial, convergint només entorn de Barcelona i 

de la seva regió, i que pot permetre obrir una opció diferent de mobilitat, trencant el 

model ferroviari que té Catalunya des dels anys 30 del segle passat i que no ha 

avançat sinó que ha anat enrera. Per tant, s'ha de ser conscient del que s'està parlant. 

 

El tercer debat es va produir l'estiu de l'any 2006, quan el Govern de la Generalitat va 

posar sobre la taula un primer document de perspectiva del Pla Territorial Parcial de 
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les Comarques Centrals. En aquell moment les institucions, particulars i organitzacions 

van poder presentar al·legacions. Així ho va fer Unió de Pagesos del Bages i el grup 

municipal i el partit d'ICV-EUiA. 

 

La quarta fase del debat és l'actual. Des del 30 d'agost està en fase d'aprovació inicial 

el Pla Territorial de les Comarques Centrals i, fins el 30 de novembre es poden 

presentar al·legacions sobre qualsevol de les qüestions, entre elles, sobre la proposta 

de l'Eix ferroviari transversal, una proposta en la qual es dibuixa i s'indica que el Pla 

Director Urbanístic del Pla de Bages està aprovat definitivament des de  l'octubre de 

2006 i, també, s'anuncia una cinquena fase, tal com va fer el secretari de planificació 

territorial el 9 d'octubre en el Consell d'Alcaldes, en què es va dir que durant el 2008 el 

Govern de la Generalitat traurà a exposició pública el traçat de tot l'eix ferroviari 

transversal amb tres opcions i dibuixant un traçat preferent. S'anuncia, doncs, la 

cinquena fase del debat.  

 

Es considera, doncs, que en el transcurs de les quatre fases de debat que s'han 

descrit, en què s'ha pogut parlar del traçat de l'Eix ferroviari transversal, la informació 

ha estat a disposició de tothom. Per tant, s'està en la quarta fase i, la definitiva i la 

important serà quan s'exposi al públic el  traçat sencer de l'Eix.  

El senyor Rubio segueix dient que el GMICV-EUiA, en el seu moment,  va optar per un 

traçat de la carretera que es pogués adaptar una gran infraestructura, que té unes 

determinacions, com és l'eix ferroviari, que no pas al revés. Per això, en el seu 

moment, es va optar pel traçat est, i, en aquest sentit, quan s'ha dit que es va 

consensuar l'opció oest de l'eix diagonal, s'ha de dir que no hi va haver consens, en tot 

cas hi va haver un acord majoritari de l'opció oest.  

 

Per tant, en el seu moment es va apostar pel corredor de l'opció est.  Aquesta opció 

dibuixava un límit de ciutat que, òbviament, i sempre s'ha reconegut, afectava una part 

del Pla de Salelles. Això no obstant, es va considerar  que en totes les afectacions que 

després podien venir era el mal menor. 

 

En relació al Pla Estratègic de Manresa, s'ha d'afirmar el que diu la línia estratègica 1 

del Pla Estratègic. En el seu programa 1.1 Manresa-nus ferroviari, i, en el seu objectiu 

1.1.5, estableix: "Millora i desenvolupament de l'estació del nord-Renfe, com a estació central 

de Manresa d'acord amb les previsions de l'Eix transversal ferroviari i amb aprofitament de 

l'entorn com a espai d'altre activitat econòmica"; en el seu projecte 1.6, diu: "Creació d'un 

ramal i estació complementària al Congost-Pont nou dotada d'un gran espai aparcament Park & 

Ride".   

 

Per tant, el Pla Estratègic que s'ha discutit i aprovat en el Ple el setembre de 2006, 

dibuixava una jerarquia i ho diu de forma explícita. Una aposta per una estació central, 
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que pot estar conceptualitzada en aquest moment en el sud de  la ciutat, però que en 

un futur no pot estar al sud de la ciutat, sinó que pot ser una part del centre de la 

ciutat.  

 

Per això, l'aposta en el seu moment per l'opció de traçat sud de l'Eix ferroviari i perquè, 

a més, en aquesta estació, a diferents nivells, passarà quelcom que no passarà enlloc 

del país, per això, Manresa serà un nus ferroviari, on hi coincidiran ferrocarrils de la 

Generalitat, Renfe i Eix ferroviari transversal. Aquest fet  posiciona a Manresa com a 

ciutat i  dóna una altra perspectiva al nucli antic de la ciutat i, en aquest sentit, es pot 

parlar, no només, d'un projecte estratègic pel país, sinó també per la ciutat.  

 

Per tant, algunes de les afirmacions que es fan en la proposició del GMCiU i en els 

seus acords, o bé són el resultat de no haver interpretat bé el Pla Estratègic, o bé s'ha 

llegit malament. 

 

El GMICV-EUiA no donarà suport a la proposta del GMCiU ja que en els debats que hi 

ha hagut ja s'ha pogut defensar el seu posicionament i, es tornarà a fer presentant 

al·legacions en el Pla Territorial Parcial de les Comarques Centrals i es farà en el seu 

moment quan la Generalitat, durant el 2008, exposi al públic els diferents traçats.  

 

El senyor Rubio acaba la seva intervenció dient que el GMICV-EUiA no té la veritat, la 

veritat és de tothom. La voluntat és de poder treballar conjuntament i, amb algunes 

institucions i organismes s'està fent i, allà on no hi ha acord, no es presenta un acord 

conjunt, i  cadascú defensa la seva opció. Així es continuarà fent. 

 

La importància rau en què es pot parlar de tot plegat, que es disposa dels instruments, 

dels organismes i la legislació que ho permet i, la defensa del bé comú tampoc és 

patrimoni de ningú, sinó que el que és important és que es facin els debats i que es 

continuï tenint l’oportunitat de fer-ho.  

 

 

El senyor Perramon i Carrió, en representació del GMERC, diu que quan es va 

definir el recorregut de l'Eix diagonal, la C-37, el GMERC va escoltar els veïns, els que 

defensaven una posició i els que en defensaven una altra i, es va procurar plantejar en 

el plenari unes esmenes que milloraven substancialment el projecte inicial de la 

Generalitat.  

 

Evidentment, qualsevol dels traçats que es plantejava de l'Eix Diagonal tenia un 

impacte considerable sobre el territori però, es considera que es va aconseguir amb 

l'esmena, reduir d'una manera molt important l'impacte al territori i, especialment, el 
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nucli de Salelles. Per tant, aquell recorregut va ser el resultat d'escoltar els veïns, el 

territori, encara que no pogués satisfer el 100% el que plantejaven.  

 

Qualsevol obra, sigui ferrocarril, sigui carretera, qualsevol obra artificial, sigui un 

polígon industrial o un àmbit residencial, altera el territori, per tant, té un impacte 

innegable sobre el territori. S'ha de vetllar, doncs, per la forma en què es produeix i si 

és el millor possible o el més reduït possible o, en tot cas, que l'impacte no s'escampi 

pel territori, sinó que s'agrupi en uns punts determinats fent un model de ciutat més 

sostenible. 

 

Inicialment, quan el tren transversal va ser plantejat per part de la Generalitat ja fa 

anys, es preveia sobretot com un recorregut de mercaderies i, des de Manresa i des 

d'altres sensibilitats es va plantejar que es volia que aquest tren no passés de llarg. Es 

volia que fos un tren de mercaderies però, també, un tren de viatgers, un tren que 

vertebrés les ciutats de l'interior de Catalunya i, per tant, s'havia d'acostar als centres 

de les ciutats.  

 

Per això, va néixer en el Pla Director i, també, en el Pla Estratègic la voluntat de crear 

aquest tren situat entorn d'una estació central que reunís les tres línies de ferrocarril 

que té Manresa.  

 

Amb el convenciment que el ferrocarril és un element estratègic, en el futur proper de 

dificultats d'obtenció d'energia i, per tant, bàsic en qualsevol futur d'una ciutat que vol 

afrontar amb unes certes garanties el canvi important en el tema del transport. 

 

El Pla Estratègic deixa molt clar quina és l'opció del lloc on es situa l'estació central de 

Manresa, tot i que considera que és preferible que hi hagi un baixador al sector 

Congost al tren Manresa-Lleida que ajudi a fer l'intercanvi entre tren i cotxe. 

 

Una línia de mercaderies, com l'Eix transversal ferroviari i, també de viatgers, 

necessita uns pendents molt petits - no poden superar l'1,5% - i, per tant, una traça 

posada en aquests moments en el mapa sobre el territori, i tenint en compte que el 

territori té molt relleu, no explica del tot què passa.  

 

El tren, el dia que es porti a terme l'execució de l'obra i, aquesta es considera que serà 

d'aquí a bastants anys, haurà de tenir una part important, potser, en viaductes, en 

túnels, i, això, segurament és el que es definirà en el transcurs dels propers dos anys.  

 

És en aquest punt que s'ha d'estar especialment atent a quin és l'impacte que té sobre 

cadascun dels punts del territori i, també,  del nucli de Salelles, en el qual la traça 

gruixuda hi passa molt a prop, i s'haurà de vetllar per saber a quina cota se situa i, per 
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tant, quin impacte té sobre tot l'espai que en aquest moment està poblat i que té 

activitat econòmica. 

 

Per tant, es considera que Manresa ha de tenir estació central i que el tren s'ha 

d'acostar al recorregut al voltant de l'Eix diagonal i de l'Eix transversal i, en 

conseqüència,  aprofitar el corredor, però es vetllarà especialment perquè, en el 

moment que es decideixi la traça amb més precisió, afecti el mínim possible el territori i 

també, en concret, el nucli de Salelles, que ha expressat la seva preocupació i que es 

procurarà resoldre.  

 

 

La senyora Mas i Pintó, en representació del GMS, diu que la proposició es presenta 

en un moment que cal qualificar d'inesperat. Massa tard si es té en compte tot el 

recorregut que la proposta d'Eix transversal ferroviari ha fet des del primer moment 

que se'n va parlar, i massa aviat si es valora l'estat dels treballs definitius que han de 

concretar les característiques concretes de la infraestructura, ja que es tracta d'uns 

treballs que encara no s'han iniciat. 

 

Les diferents etapes que el projecte de la infraestructura ha anat seguint són: En la 

primera etapa, l'any 2005, la Generalitat planteja l'estudi d'alternatives de l'Eix 

transversal ferroviari, que neix com una nova concepció del model territorial i de 

comunicacions de Catalunya.  

 

El traçat de l'eix transversal es planteja en base a uns requeriments tècnics molt forts, 

amb un pendent, amb uns radis de curvatura, bàsicament perquè ha de ser una 

infraestructura, que tant ha de servir per mercaderies, com per a transport de viatgers 

i, això suposa uns handicaps. 

 

En el treball que es va iniciar l'any 2005, es van estudiar 49 alternatives per a tot el 

territori, dels 233 km de l'Eix transversal ferroviari. Es van estudiar 1.800 km de traçat. 

En l'àmbit de Manresa es van plantejar dues alternatives. Una, pel nord i, l'altra, pel 

sud. La del nord seguint la ronda i la del sud seguint el traçat de la Torre Santa  

Caterina.  

 

En el marc del Pla Director del Pla de Bages es va concretar, a una escala una mica 

més gran, el traçat de l'Eix transversal ferroviari i es va optar decididament pel traçat 

sud.  

 

L'aposta per aquella opció es fa perquè el planejament territorial situa un futur 

creixement de la ciutat, en una visió d'uns 25 anys, per l'altra banda del riu Cardener. 
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El traçat de l'eix ferroviari es fixa, doncs, en funció del desenvolupament que la ciutat 

s'espera que tingui en l'arc temporal dels 25 anys.  

 

Però, tant l'estudi d'alternatives que es va iniciar l'any 2005 com la proposta del Pla 

Director, com la mateixa del Pla Territorial, s'han d'entendre com una definició del 

millor emplaçament del traçat.  

 

És una proposta de traçat que es fixa en funció dels handicaps dels requeriments que 

té la infraestructura i, també, de la seva relació amb el territori. Es tracta, això no 

obstant,  d'uns estudis que es fan a una escala molt gran i que, per tant, no arriben a 

cap detall i, en cap cas, s'han d'interpretar com una proposta concreta de definició de 

traçat.  

 

La proposta concreta caldrà que sigui fixada amb estudis molt més concrets i en els 

quals caldrà vetllar per una millor integració de la infraestructura en el territori. La 

correcta integració de les infraestructures en el territori ha estat sempre un dels 

objectius cabdals de l'acció de l'equip de Govern pel que fa en matèria 

d'infraestructures de caràcter territorial.  

 

Cal dir que la necessitat de plantejar la correcta integració de la infraestructura és, 

probablement, l'únic punt de la proposició que es pot valorar positivament.   

 

Es considera que la proposició parteix de dos errors. Per una banda, l'equivocada 

constatació de què l'Eix transversal ferroviari ha de tenir una proposta d'estructuració 

del ferrocarril dins de la ciutat, plantejat pel Pla Estratègic. El pla estratègic fixa el nus 

de comunicacions ferroviàries a la Reforma. És en aquest punt on, en un futur més o 

menys llunyà, el centre de la ciutat se situarà, no en el Congost. Per l'altra, la 

proposició reclama el fet que s'estableixi un únic corredor seguint el traçat de l'Eix 

diagonal. En aquest punt, la senyora Mas es demana quin dels traçats: el tercer? el 

quart? quin dels traçats? 

 

Tal com ha explicat el senyor Rubio, quan es va plantejar l'Eix diagonal, des de l'equip 

de Govern es va alertar que hi havia diferents infraestructures i que calia establir 

l'estudi global de les diferents infraestructures, de tal manera que es pogués arribar a 

establir un únic corredor, però això va ser desestimat.  

 

Es va desestimar d'entrada perquè es va considerar que l'Eix transversal ferroviari era 

una cosa molt llunyana i el que calia era encertar-la per l'Eix diagonal. Per tant, es va 

perdre una ocasió. En aquell moment es va perdre una ocasió.  Per tant, actualment 

no té sentit dir que ja que es disposa de l'Eix diagonal, portar l'eix transversal cap a la 

aquella  situació. Es considera una equivocació. No és la manera de treballar.  
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La proposició, per tant, parteix de dues premisses que, es considera que no s'ajusten 

exactament a les necessitats del territori ni a les de la infraestructura.  

 

Així mateix, cal dir que fer política potser és transformar la realitat, però no és crear 

polèmica, precipitadament, d'aspectes que encara no estan desenvolupats i d'aspectes 

que tindran el seu marc per discutir el millor traçat d'una infraestructura que ha de 

resultar cabdal pel territori. 

 

 

El senyor Tatjé i Boixadera agraeix en primer lloc la intervenció del GMCiU i del GM 

de la CUP per la comprensió que han mostrat amb els principals afectats, la gent que 

viu al camp i que viu del camp, de la mateixa manera que defensaven la necessitat de 

la creació de noves infraestructures. 

 

Segueix dient que està perplex, de la mateixa manera que el GMPPC, davant la 

planificació del territori que fa el  Departament de la Generalitat.  

 

Aquestes intervencions mostren que la proposta de l'Associació de veïns està plena de 

sentit comú.  

 

Quant a la intervenció del GMICV-EUiA, ja se sap que l'Eix transversal ferroviari no és 

el Carrilet ni hom és tan il·lús de fer una oposició al tren. Precisament perquè no és el 

Carrilet, s'està patint molt. Es considera que el senyor Rubio no ha entès la proposta 

de l'Associació de veïns. L'associació no s'oposa al tren i, molt menys, a l'estació 

central i al nus ferroviari. Es demana que s'aprofiti el corredor perquè es facin les 

coses ben fetes. És molt fàcil dibuixar una carretera i un tren amb un plànol al davant, 

ja que, com ha dit, els veïns són un mal menor.  

 

Amb el diàleg per bandera que pregona el senyor Rubio, encara s'espera l'explicació, 

de primera mà, de com era i en quins termes era projectada la proposta del GMICV-

EUiA del corredor est. Mai es van explicar els motius de l'elecció del traçat est.  

 

També es considera que no quadra pregonar ajuntar les vies en un únic corredor quan 

és just el que demana l'Associació de veïns. Això sí, el corredor que havia triat el 

GMICV-EUiA era el corredor que agredia més a l'opció que defensava l'Associació de 

veïns. Es va considerar que l'opció de més a l'oest  era la menys agressiva i, per això, 

es va escollir. Per tant, si en el seu moment es va decidir un corredor, el que és lògic 

és que s'oblidin les altres propostes, en concret, l'opció est, perquè ja no existeix, ja no 

està sobre la taula i es tanqui per totes aquella porta i s'intenti arreglar l'opció oest. Es 
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considera que encara hi ha maneres d'arreglar-ho. Per tant, es considera que tot 

plegat no quadra.  

 

També s'ha expressat que és massa aviat per parlar de l'Eix transversal. Es considera 

que no és massa aviat. Ara s'ha de començar a deixar dit el que es pensa, perquè 

després s'haurà de tornar a explicar i no servirà.  

 

Així mateix, s'ha expressat que la via del tren s'ha de pujar fins el corredor oest 

perquè, en el seu moment es va fer allà la carretera. En aquest aspecte, des  del 

primer dia, l'Associació de veïns va repetir que hi hauria una superposició 

d'infraestructures: En un primer moment havia de passar la carretera, desprès havia de 

passar la via del tren, després havia de passar la connexió de Manresa cap a la 

carretera, després havia de venir la línia d'alta tensió. 

 

Es va dir que es trossejava el territori de forma horitzontal per la imposició de  quatre o 

cinc vies i, perpendicularment, per una altra via.  

 

En aquest moment, el senyor Tatjé senyala que l'Eix transversal ferroviari està 

projectat perpendicularment a qualsevol dels quatre traçats que s'ha debatut per la C-

37 i, per tant, fer una referència al 2005 és del tot il·lògic, perquè en aquell moment no 

se sabia com acabaria.  

 

Cap dels traçats dibuixats per la carretera serveix per argumentar que es volia ajuntar 

les dues vies. S'ha perpendicularitzat. Per tant, es considera que encara s'està a 

temps per ajuntar les diferents vies en  l'únic corredor que està obert, que és el de 

l'oest.  S'han d'ajuntar les vies i s'han de buscar les opcions tècniques que ho facin 

possible.  

 

Al mateix temps, no s'ha d'oblidar el gran projecte de Manresa, que és la 

intercomunicació dels tres eixos ferroviaris. Aquest projecte s'ha de mirar de fer en un 

lloc que s’hi pugui arribar. S'està d'acord en què es faci a la Reforma, però sense que 

es facin malbé els camps del voltant, els quals s'hauria de mirar de preservar.  

 

Segueix dient, per acabar la intervenció, que ha estat un privilegi poder intervenir en el 

ple. Coincideix amb el senyor Rubio en el fet que el diàleg és la millor manera per 

arribar a acords. Diu que l'Associació no vol haver de fer mobilitzacions.  

 

Així mateix, es considera que el problema tractat s'ha d'extrapolar a totes les altres 

àrees del voltant de Manresa. La capitalitat de Manresa significa tenir el deure de 

pensar amb els demés. 
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El senyor Vives i Portell es refereix a l'inici de la intervenció del senyor Rubio i 

expressa que és cert que en el saló de sessions són adversaris, però perquè hi ha un 

desig comú que és que les coses vagin bé i vagin endavant i, en tot cas, el que hi ha 

és una bona amistat, per més que tots defensin postures legítimes. 

 

Es voldria contestar a algunes coses. El senyor Rubio deia que, amb caràcter previ a 

la presentació de la proposició,  hi hauria d'haver hagut un temps per pactar i parlar 

sobre el tema, ja que es tracta d'un tema massa important. És cert, però també és cert 

que el termini per presentar al·legacions és el 30 de novembre i des del GMCiU es va 

considerar necessari que l'Ajuntament adoptés un posicionament, i més, veient que 

des del Departament de la Generalitat ja es tenia molt clar i determinat el recorregut.  

 

Així mateix, es considera que la proposta que es presenta del del GMCiU és bastant 

oberta. La proposta preveu que hi hagi un mateix corredor cap a la C-37, per tant, un 

únic corredor per intentar trinxar el mínim el territori. 

 

En la proposta també es diu que l'Eix transversal ferroviari no entri amb contradicció 

amb el Pla Estratègic Manresa 2015. El senyor Rubio ha dit que no hi  havia cap 

contradicció.  

 

I, en tercer lloc, es demana que hi hagi un procés de diàleg amb els agents socials, 

però, sobretot amb els afectats. Això forma part de l'esperit de l'Ajuntament quan parla 

de participació ciutadana i de diàleg amb la ciutadania.  

 

Per tant, es planteja una proposta, que dins de tot, intenta ser tan oberta com sigui 

possible perquè es pugui continuar treballant, al temps que marca una línia 

determinada que permeti dirigir-se al Govern de la Generalitat. Es tracta de traslladar 

al Govern de la Generalitat  que, en cas que s'opti per un dels traçat de més a l'oest 

amb l'enllaç de la C-37 amb Manresa,  si aquest és la de l'Eix ferroviari transversal, no 

hi pot entrar en contradicció.  

 

En un altre ordre de coses, es considera que és compatible l'estació central a la zona 

de la Reforma i el recorregut que aprofiti el mateix corredor de l'opció oest de l'enllaç 

de la C-37. Ambdues coses són possibles ja que el punt d'arribada és el mateix.   

 

Així mateix, es té la voluntat  de treballar conjuntament i, és cert que la defensa del bé 

comú no és patrimoni de ningú. Se sap allò que deien els maçons: "La veritat és una 

magnitud fantàstica perquè fluctua sempre entre les persones amb la particularitat que 

ningú n'acaba de tenir mai l'autèntica possessió" i, això és la grandesa, de tenir visions 

plurals i que permeten arribar a tenir debats.  
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El senyor Perramon ha dit que són necessaris uns pendents molt petits i s'ha d'estar 

molt atent. Diu "el tren ha d'aprofitar el corredor de la C-37". Perfecte, si el tren ha 

d'aprofitar el corredor de la C-37, en la proposta es diu que es comuniqui al Govern de 

la Generalitat que el corredor que es triï sigui el que s'aprofiti per fer l'Eix ferroviari 

transversal. 

 

La senyora Mas ha dit que la proposta es presentava en un moment inesperat perquè 

ha transcorregut ja un període llarg de temps i perquè, per altra banda, també era 

massa aviat. És cert que hi ha hagut un llarg recorregut. Ara bé, massa aviat no és. 

Les polítiques de prevenció mai són aviat. Mai és massa aviat per debatre una qüestió 

tan important.  

 

Segueix dient que li ha cridat l'atenció quan la senyora Mas ha dit que en el termini de 

25 anys el creixement de la ciutat es situï a l'altra banda del Cardener. Si és així, quan 

es parla del nou Pla General de Manresa i que durant el present mandat s'haurà de ... 

 

En aquest moment  el senyor Vives ha d'interrompre la seva intervenció a causa dels 

crits d'un grup de persones que es troben presents al Saló de sessions i exhibeixen 

pancartes contra la Plataforma per Catalunya, malgrat que l'alcalde els demana 

reiteradament ordre i que abandonin el Saló de sessions 

 

Un cop els manifestats han abandonat el Saló de Sessions, l'alcalde retorna la paraula 

al senyor Vives i Portell, després de manifestar que s'ha tractat d'un lamentable 

incident. 

 

El senyor Vives i Portell agraeix que se li hagi retornat l'ús de la paraula i manifesta 

que el que es vol és democràcia i el que es vol és poder parlar de les coses i poder 

debatre, a vegades, amb vehemència, però sobretot des del respecte. Per tant, es 

poden tenir posicions absolutament contràries, fins i tot, es pot reprovar l'actuació 

d'alguna formació política o d'algunes persones però, s'ha de fer des del respecte, des 

del diàleg, des del seny, des del respecte a les institucions.  

 

Es considera que la interrupció ha estat una falta de respecte pel Ple i per la 

Presidència de la institució  i, per tant, es solidaritza amb la situació incòmoda  per la 

persona del president i per la institució en general. 

 

L'alcalde dóna les gràcies al senyor Vives. 

 

El senyor Vives i Portell acaba la seva intervenció referint-se a un comentari de la 

senyora Mas segons el qual el GMCiU ha volgut generar una polèmica. El GMCiU no 

ha volgut generar polèmica. Una cosa diferent és que hi hagi hagut polèmica arran del 
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tema. El GMCiU no vol generar debat per debat, sinó que es genera debat quan es 

considera que realment hi ha substància per fer-ho.  

 

En tot cas, la voluntat no és la de generar un debat, la voluntat és la de posar sobre la 

taula qüestions que preocupen a CiU com a grup municipal i als col·lectius de 

ciutadans, els hagin votat o  no, és a dir, als ciutadans de Manresa i, a partir d'aquí, 

mostrar la posició del GMCiU respectes les qüestions.  

 

Si això és generar polèmica es considera que se'n generarà molta durant tot el mandat 

perquè el GMCiU continuarà posant sobre la taula aquelles qüestions que es 

consideren preocupants i que han de ser debatudes i que s'han de posar sobre la taula 

en funció d'allò que és millor per l'interès general.  

 

Ara bé, el GMCiU no fomentarà una polèmica sense fonament, perquè és evident que 

si es tractés d'una polèmica estèril no hi hauria hagut tampoc, al darrera, col·lectius de 

persones que, no arran de la proposta sinó que de manera prèvia i continuada en el 

temps, s'haguessin expressat també amb una inquietud molt semblant. 

 

L'alcalde dóna la paraula al senyor Arcas. 

 

El senyor Arcas i González agraeix la fermesa que ha mantingut el president del ple 

a la situació desagradable que s'ha viscut i agraeix el comentari del senyor Vives. Tot i 

que l'ha fet perquè en aquell moment disposava de l'ús de la paraula, s'està convençut 

que el senyor Vives creu fermament el que ha dit. 

 

Segueix dient que la grandesa de la democràcia és precisament que el ple és 

constituït per 25 regidors i regidores i, no sempre s'estarà d'acord en moltes coses 

però, la gràcia, al final és que s'accepti el sistema de discutir, d'aprofundir en els temes 

i de progressar. La Plataforma per Catalunya, agradin o no agradin els seus 

plantejaments, i és té constància que a molts no agraden, és un partit plenament 

democràtic com porta des de la seva fundació demostrant allà on té regidors i allà on 

té militants.  

 

El senyor Arcas diu que fa seves aquelles paraules que diuen que es defensarà 

sempre que la gent, encara que no es pensi igual, puguin expressar les seves idees. 

 

Finalment reitera el seu agraïment al senyor Vives i al senyor Alcalde. 

 

El senyor Rubio i Canó diu que possiblement no s'arribi a un acord. Això no obstant, 

considera que no s'acaba tot en aquest debat. Es continuaran treballant les qüestions. 

S'està a la quarta fase i no s'ha acabat. La senyora Mas deia que es massa aviat per 
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saber concretament quines seran les opcions que dibuixarà la Generalitat. Es pot 

preveure per on anirà el traçat, però encara no se sap si hi hauran viaductes, si hi 

hauran túnels, etc. Encara no se sap per on passarà concretament. Encara hi ha 

recorregut per treballar. Es considera que no s'acaba tot amb la discussió de la 

present moció ni tot s'acaba amb les esmenes que es presentin fins el 30 de 

novembre. 

 

El senyor Rubio segueix dient que volia apel·lar al senyor Tatjé i diu que ha dit coses 

personalitzades i bastant dures respecte la seva persona. Es discrepa i es vol matisar i 

dir que s'han mantingut dues reunions en la seu de la seva Associació en les quals es 

van compartir algunes coses i d'altres no, les fonamentals no. Com a mínim una 

tercera vegada el GMICV-EUiA va citar a l'Associació i es va mantenir en el seu 

moment una reunió al Centre Cívic Selves i Carner perquè, precisament, l'opció que es 

defensava des de l'Associació, encara que no es compartia, es pogués posar sobre la 

taula en tot el procés. 

 

L'alcalde diu que el debat s'ha portat a terme, més enllà de les diferències quant a la 

idoneïtat del moment  El resultat de la votació serà un, però no tanca la porta a què es 

continuï treballant en el tema de  l'Eix ferroviari transversal, el qual tothom vol en 

aquest territori.  

 

Al començament s'ha dit que hi havia un interès en fer-ho bé. Aquest interès és el que 

queda palès. Es vol fer bé per servir l'interès general. Probablement, la forma és en el 

que no s'està d'acord respecte la proposta, i, quan al contingut, aquest s'ha de 

continuar treballant.  

 

L'alcalde sotmet la proposició a votació, i es rebutja per 13 vots  negatius ( 8 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EUiA) i 12 vots afirmatius (8 GMCiU, 2 GMPPC, 1 GMCUP i 1 
GMPxC).  
 
 
3. ALCALDIA PRESIDÈNCIA 
 
3.1 APROVAR LA MINUTA DEL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE 

L’AJUNTAMENT DE MANRESA I LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA PER A 
LA CONCRECIÓ DE DIFERENTS ACTUACIONS. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de l'alcalde, senyor Josep Camprubí i 
Duocastella,  de 25 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"La Direcció de Serveis d’Habitatge, Urbanisme i Activitats de la Diputació de 
Barcelona ha tramès a aquest Ajuntament l’esborrany del “Conveni marc de 
col·laboració entre l’Ajuntament de Manresa i la Diputació de Barcelona”.  
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El conveni, com el seu propi nom indica, té per objecte l’establiment d’un marc de 
col·laboració entre ambdós ens públics d’acord amb el catàleg de serveis recollit en el 
mateix, que ofereix el següent ventall: 

- disseny de polítiques d’habitatge 
- estudi i desenvolupament de promocions d’habitatge 
- implantació de serveis d’habitatge 
- planejament i gestió urbanístiques sostenibles 
- intervenció en barris amb necessitat d’atenció especial 
- intervenció integral en les activitats productives  

 
A la vegada, es descriuen les diferents modalitats de suport de la Diputació de 
Barcelona, dins aquells àmbits, que pot ser tècnic i jurídic, econòmic, o els específics 
per a la promoció d’habitatge protegit i per a l’assistència a la tramitació d’expedients 
d’activitats.  
 
El conveni doncs, constitueix la pauta a partir de la qual, si l’Ajuntament ho creu 
convenient, pot sol·licitar alguna de les prestacions que s’hi recullen. 
 
L’article 47  de la Constitució espanyola inclou entre els principis rectors de la política 
social i econòmica, el dret a un habitatge digne i adequat, i l’obligació dels poders 
públics de promoure les condicions necessàries per fer efectiu aquest dret. 
 
L’article 2.1 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret legislatiu 1/2005, de 26 de 
juliol), sobre l’abast de les competències urbanístiques, atribueix als òrgans 
administratius les facultats pertinents i necessàries per a regular i promoure l’ús del 
sòl, de l’edificació i de l’habitatge: i entre els principis generals de l’actuació urbanística 
hi ha el desenvolupament urbanístic sostenible (article 3). Dins el catàleg de serveis 
previst en el conveni marc, hi ha diverses actuacions que s’adreçarien a la consecució 
d’aquests objectius. 
 
El Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, regula al Títol XIII les relacions 
interadministratives, i en l’article 144 es recull com a principi d’actuació de 
l’Administració de la Generalitat i dels ens locals, el de “cooperació, la col·laboració i 
l’assistència recíproques per al millor compliment de les funcions que corresponen a 
les altres administracions. (...)”. 
 
I també, la Llei de Bases de Règim Local (Llei 7/1985, de 2 d’abril), estableix que 
l’Administració local i les altres Administracions ajustaran les seves relacions als 
deures d’informació mútua i col·laboració, entre d’altres. 
 
Per tot l’exposat, l’Alcalde-President, un cop informat per la Comissió Informativa de 
Serveis del Territori, proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següents 
 
 
A C O R D S 
 
 
Primer.- APROVAR la minuta del “CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE MANRESA I LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA”, tramès per 
aquesta darrera, d’acord amb el text que s’adjunta. 
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Segon.- FACULTAR a l’Alcalde-president per a la signatura d’aquest conveni i 
d’aquells altres documents que siguin necessaris per a la seva efectivitat.  

 

Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde sotmet el dictamen a 
votació i s'aprova per 24 vots afirmatius i 1 abstenció del senyor Alexis Serra per trobar-
se absent de la sala en el moment de la votació (article 100 ROF) i, per tant, esdevé 
acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 

 

 
3.2 APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L’ORDENANÇA 

MUNICIPAL DE REGULACIÓ DEL DEURE DE CONSERVACIÓ DELS 
EDIFICIS. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Urbanisme, senora 
Àngels Mas i Pintó, de 5 de novembre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"Atès que la tècnica de la Unitat del deure de conservació dels edificis ha proposat la 
modificació puntual de l’Ordenança municipal de regulació del deure de conservació dels 
edificis, amb l’objecte d’ampliar el termini de presentació del dictamen tècnic dels edificis 
de més de 140 anys fins el 31.12.2008, per tal que les persones propietàries d’aquests 
edificis disposin com a mínim d’un any natural per a fer efectiva la presentació del 
mencionat dictamen tècnic.    
 
Atès el que disposen els articles 49 i 70.2 de la Llei reguladora de les Bases de Règim 
Local, els articles 178 i 52.2 d) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el 
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, els articles 5 i 7 del 
Reglament de serveis de les Corporacions Locals i els articles 58 a 66 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals. 
 
Vist l’informe emès pels serveis jurídics municipals, annex a aquest dictamen, i que 
proposa l’aprovació de la modificació de l’esmentada Ordenança. 
 
Àngels Mas i Pintó, tinent d’alcalde, regidora delegada d’Urbanisme, proposa al Ple de la 
Corporació l’adopció dels següents: 
 
ACORDS 
     
Primer.- Aprovar inicialment la modificació puntual de l’Ordenança municipal de regulació 
del deure de conservació dels edificis, aprovada pel Ple de la corporació amb data 15 de 
gener de 2007, en el següent sentit: 
 
Donar una nova redacció a l’apartat a) de la Disposició Transitòria: Aplicació Esglaonada 
dels preceptes de l’Ordenança: 
 
“Per complir l’obligació establerta a l’article 4 d’aquesta ordenança, els terminis 
començaran a comptar en funció de l’antiguitat de l’edifici, segons la següent escala: 
 

a) Edificis de més de 140 anys.- Data màxima de presentació del dictamen: 
31.12.2008”. 
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Segon.- Exposar-la a informació pública i sotmetre-la al tràmit d’audiència a les persones 
interessades en el termini de trenta dies, perquè puguin presentar-s’hi al·legacions i 
suggeriments, que, si es produeixen, la Corporació haurà de resoldre. Si no se’n 
produeixen l’acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu, per aplicació de l’article 
178.1.c) Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, i entrarà en vigor després de la seva publicació i 
del transcurs de 15 dies comptats a partir de la recepció de l’acord d’aprovació per part 
de l’Administració de la Generalitat.   
 
Tercer.- Publicar aquest acord d’aprovació inicial al Butlletí Oficial de la Província, en el 
Diari de la Generalitat de Catalunya i en la premsa local i exposar l’esmentat acord per un 
període de trenta dies en el taulell d’Edictes de l’Ajuntament." 

 

Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde sotmet el dictamen a 
votació i s'aprova per 24 vots afirmatius i 1 abstenció del senyor Alexis Serra per trobar-
se absent de la sala en el moment de la votació (article 100 ROF) i, per tant, esdevé 
acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 

  

 
3.3 APROVAR EL PLA D’AUTOPROTECCIÓ DE L’EDIFICI MUNICIPAL 

“ANTIGA ESCOLA INFANTS”, SITUAT A LA CARRETERA DE VIC, 16. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de l'alcalde, senyor Josep Camprubí i 
Duocastella, de 8 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"Atès que el servei de Protecció Civil d’aquest Ajuntament, ha redactat el Pla 
d’autoprotecció de l’edifici municipal “ANTIGA ESCOLA INFANTS” situat a la Carretera 
de Vic,  16. 
 
Tenint en compte que l’article 19.1 de la Llei 4/1997, de 20 de maig, de protecció civil 
de Catalunya, estableix que els plans d’autoprotecció preveuen per a determinats 
centres, empreses i instal·lacions, les emergències que es poden produir com a 
conseqüència de llur pròpia activitat i les mesures de resposta davant situacions de 
risc, de catàstrofes i de calamitats públiques que els poden afectar. 
 
Atès que el mateix article 19, apartat 5, estableix que els plans d’autoprotecció, han de 
ser aprovats, quan sigui procedent, per l’òrgan competent en la matèria corresponent i 
han d’ésser homologats, en tot cas, per la Comissió de Protecció Civil de Catalunya, 
amb l’informe previ favorable de l’Ajuntament corresponent. 
 
Considerant l’article 47 de la Llei 4/1997, de 20 de maig, de protecció civil de 
Catalunya, on s’estableix que correspon al Ple de l’Ajuntament l’aprovació del Pla 
Bàsic d’Emergència Municipal, els plans específics municipals, els plans d’actuació 
municipal, i en general, qualsevol altre instrument de planificació de protecció civil 
d’àmbit municipal. 
 
Vist que l’article 48 de la Llei 4/1997, de 20 de maig, preveu que correspon a l’alcalde, 
elaborar i sotmetre a l’aprovació del Ple de l’Ajuntament, els Plans a què al·ludeix el ja 
esmentat article 47. 
 
Atès que el mateix article 48. 3 preveu expressament com a no delegable la 
competència relativa a l’aprovació dels Plans referits. 
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Tenint en compte els informes emesos al respecte per la cap de la Secció jurídica 
administrativa de seguretat ciutadana i protecció civil, i pel tècnic de protecció civil, 
respectivament. 
 
L’Alcalde President d’aquest Ajuntament, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents: 

 
ACORDS 

 
 
“1r.- Aprovar el Pla d’autoprotecció del l’edifici municipal “ANTIGA ESCOLA 
INFANTS”, situat a la carretera de Vic, 16 d’aquesta ciutat, i que s’adjunta com annex 
al present dictamen. 
 
2n.- Trametre a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya, el Pla esmentat, als efectes 
de la seva homologació.” 
 
 

El senyor Beltran Arnaldos diu que el Pla que es porta a aprovació no s'ajusta a la 

normativa vigent. S'ha elaborat d'acord amb l'Ordre ministerial de 24 de novembre de 

1984 i, des del dia 27 de març de 2007 està en vigor el RD 393/2007, que aprova la 

norma bàsica d'autoprotecció.  

 

No existeix per part de la Generalitat cap tipus de recurs per invasió de competències 

i, per tant, tenint en compte que la disposició derogatòria de la norma bàsica estableix 

que els edificis i instal·lacions que es facin d'acord amb un pla d'autoprotecció han 

d'ajustar-se a aquesta norma, es considera el pla que es porta a aprovació no s'ajusta 

a la legalitat.  

 

Així mateix, la disposició final segona de l'esmentada norma estableix que les 

comunitats autònomes tindran competència per a ampliar el número d'establiments o 

d'activitats que queden subjectes a la norma bàsica. En cap moment incideix en el fet 

que les comunitats autònomes tinguin cap tipus de competència sobre la norma.  

 

El senyor Buenache i Catalán diu que voldria destacar la sort que té l'Ajuntament pel 

que fa a la qualificació dels tècnics de Protecció Civil. Es recorda que  l'Ajuntament té 

personal que és un referent a nivell de país pels coneixements i per tot allò que ha 

aportat.  

 

Segueix dient que es té coneixement que el senyor Beltran és un professional del 

sector i segurament pot aportar molta llum sobre la qüestió, però es posaria una mica 

en dubte que els serveis de Protecció Civil de l'Ajuntament no tinguessin coneixement 

de la situació que ha comentat el senyor Beltran.  

 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 43 

Es defensa, doncs, que l'equip de Govern ha de tirar endavant el Pla de seguretat,  

perquè fins a dia d'avui no es té constància que cap dels plans que s'ha presentat per 

homologar-se, no hagin estat homologats per part de la Direcció General de Protecció 

Civil.  

 

El senyor Beltran Arnaldos diu que la seva intervenció no tenia per objecte posar en 

dubte la capacitat tècnica del personal de l'Ajuntament. Insisteix en què la possibilitat 

que el document no estigui redactat d'acord amb la normativa vigent pot venir des de 

molt temps enrera, des del principi de la seva elaboració, de l'estudi, del treball de 

camp. Es pot haver iniciat el treballs d'estudi i de redacció de la norma quan era vigent 

la norma anterior, però, des del 27 de març de 2007, la norma vigent és el RD 393.  

 

Per tant, no és preceptiu aportar un document que no s'ajusta a la norma vigent.  

 

S'insisteix que no es posa en dubte la capacitat tècnica de ningú. Això no obstant, s'ha 

de tenir present el contingut que ha de tenir el Pla segons la norma vigent i s'han de 

complir les exigències corresponents.   

 

Quan es va tenir coneixement de l'existència del document es va plantejar que s'havia 

fet de la manera pertinent perquè s'havia recorregut la norma bàsica. En principi no hi 

ha constància que s'hagi recorregut la norma i, per tant, la norma en vigor és el RD 

393/2007, independentment de la capacitat tècnica dels professionals.  

 

L'alcalde diu que el que és important és disposar del pla. Quant a l'apreciació jurídica 

és un tema que s'haurà de mirar i es tindrà en compte. Així mateix, el pla es transmet a 

la Direcció de la Protecció Civil de la Generalitat i, si no compleix amb els requeriments 

legals, ja es comunicarà. Es pretén, doncs, que tot el procediment tiri endavant. 

 
L'alcalde  sotmet el dictamen  a votació, i s'aprova per  21 vots afirmatius (8 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EA, 7 GMCiU i 1 GMPxC),1 vot negatiu (1 GMPPC), 1 abstenció 
(GMCUP), i 2 abstencions dels senyors  Javaloyes  i Serra per trobar-se absents de la 
Sala en el moment de la votació (article 100 ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb 
el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
3.4 DESIGNAR REPRESENTANTS MUNICIPALS AL CEIP LA SÈQUIA I AL 

CEIP  ÍTACA.  
 
El secretari dóna compte del dictamen de l'alcalde, senyor Josep Camprubí i 
Duocastella, de 24 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 

 

"Antecedents de fet 
 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 44 

1. El Ple de la Corporació, en sessió extraordinària del dia 29 de juny de 2007, 
va nomenar representants municipals en diverses institucions i entitats en 
què l’Ajuntament de Manresa hi ha de ser representat. 

 
2. En la mateixa sessió es van designar els representants de l’Ajuntament de 

Manresa en els Consells Escolars dels Centres Docents Públics no 
Universitaris. 

 
3. El Servei d’Educació de l’Àrea de Serveis a les Persones ha sol.licitat un canvi 

en el representant del CEIP La Sèquia, de manera que en comptes del 
regidor Alain Jordà Pempelonne, designat per acord del Ple de 29 de juny de 
2007, es designi la regidora Sònia Díaz Casado.  

 
Fonaments legals 
 

 
1. Aquest curs 2007-2008 ha entrat en funcionament el CEIP Ítaca, a la 

carretera del Pont de Vilomara xamfrà amb carrer Joan Fuster, per la qual 
cosa d’acord amb la normativa de Centres Escolars, és necessari nomenar un 
representat municipal al Consell Escolar del centre esmentat. 

 
2. Correspon al Ple nomenar els representants de la Corporació en tota classe 

d’òrgans col·legiats en què hagi d’estar representada. 
     
Per tot això, com a alcalde president, proposo al Ple de la corporació l’adopció del 
següent  

 
ACORD 
 
 

1. Modificar l’acord adoptat pel Ple en sessió del dia 29 de juny de 2007 en el 
sentit de designar la regidora SÒNIA DÍAZ CASADO com a representant de 
l’Ajuntament de Manresa al Consell Escolar del CEIP LA SÈQUIA, en 
comptes del regidor Alain Jordà Pempelonne.  

2. Designar la regidora AIDA GUILLAUMET CORNET representant d’aquest 
Ajuntament al Consell Escolar del CEIP ÍTACA." 

 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet el dictamen 
directament a votació i s'aprova per  16 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-
EUiA, 1 GMPPC 1 GMCUP i 1 GMPxC), 7 abstencions (GMCiU) i 2 abstencions dels 
senyors  Javaloyes i Serra per trobar-se absents de la sala en el moment de la votació 
(article 100 ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat 
reproduït. 
 
 
3.5 ACCEPTAR LA SUBVENCIÓ D’ABAST PLURIANUAL DE 903.329 EUROS 

CONCEDIDA PEL CONSELL CATALÀ DE L’ESPORT DE LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA, PER A LES DESPESES DERIVADES DEL PRÉSTEC A 
SUBSCRIURE AMB L’INSTITUT CATALÀ DE FINANCES, AMB 
DESTINACIÓ A L’OBRA “COMPLEX DE PISCINA OLÍMPICA”. 
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El secretari dóna compte del dictamen de l'alcalde, senyor Josep Camprubí i 
Duocastella, de 29 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 

 

"Atès que, en data 18 de juliol de 2006, la Comissió de Govern de Política Institucional va 
autoritzar el Consell Català de l’Esport atorgar i tramitar la concessió de subvencions a 
centres de tecnificació de Catalunya, d’acord amb el Pla de la xarxa de tecnificació 
esportiva aprovat per Resolució del president del Consell Català de l’Esport en data 11 de 
juliol de 2006. 

Atès que, entre les entitats beneficiàries, figurava l’Ajuntament de Manresa, amb una 
subvenció de 650.000 EUR per a l’actuació de “Complex de piscina olímpica”, on s’ubicarà 
un Centre de Tecnificació de Natació. 

Atès que, per aquest motiu, en data 20 de setembre de 2006, el Consell Català de l’Esport 
va comunicar a l’Ajuntament de Manresa la seva voluntat de concedir una subvenció 
destinada a l’actuació de “Complex de piscina olímpica”, per import de 650.000 EUR, amb 
càrrec a la línia de crèdits de l’Institut Català de Finances.  

Atès que, per acord del Ple de data 19 de març de 2007, l’Ajuntament va aprovar l’actuació 
“Complex de piscina olímpica” i el sistema de finançament de la subvenció a través de 
l’Institut Català de Finances, i atès que, en data 30 de març de 2007, l’Ajuntament va 
presentar al Consell la sol·licitud formal de l’ajut.  

Atès que, per acord del Ple de data 2 de maig de 2007, l’Ajuntament va aprovar la minuta 
de conveni a subscriure amb el Consell Català de l’Esport i el Club Natació Manresa per a 
la concessió d’una subvenció per a l’actuació de “Complex de piscina olímpica”, i atès que 
aquest conveni es va signar el 25 d’octubre de 2007. 

Atès que, per tal de continuar amb la tramitació de l’ajut, cal que l’Ajuntament de Manresa 
accepti la subvenció concedida pel Consell Català de l’Esport  per import de 903.329,00 
EUR, per a l’amortització del principal, els interessos, els interessos de demora i qualsevol 
altra despesa que es derivi del préstec de 650.000 EUR que l’Ajuntament de Manresa ha 
de sol·licitar a l’Institut Català de Finances per al finançament de la inversió esmentada. 
L’import a sol·licitar a l’Institut Català de Finances és de 650.000 EUR per al 2008. 

Atès l’informe emès pel cap del Servei de Desenvolupament que consta a l’expedient.  

Per tot això, l’alcalde president proposa al Ple de la Corporació municipal l’adopció dels 
següents: 

 
ACORDS 

PRIMER.-  Acceptar la subvenció d’abast plurianual concedida pel Consell Català de 
l’Esport de la Generalitat de Catalunya, per un import total de 903.329,00 EUR, per a 
l’amortització del principal, els interessos, els interessos de demora i qualsevol altra 
despesa que es derivi del préstec de 650.000 EUR a subscriure amb l’Institut Català de 
Finances, amb destí al finançament de l’obra “Complex de piscina olímpica”. 

 
SEGON.- Formalitzar un préstec de 650.000 EUR, amb l’Institut Català de Finances, 
destinat a l’obra a dalt esmentada. 

 

TERCER.- Facultar a l’alcalde president, Sr. Josep Camprubí i Duocastella, per tal que 
pugui signar els corresponents documents públics i privats que siguin necessaris per tal de 
dur a terme els acords anteriorment aprovats." 
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Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet el dictamen 
directament  a votació i s'aprova per  22 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-
EA, 7 GMCiU, 1 GMPPC i 1 GMCUP), 1 abstenció (1 GMPxC) i 2 abstencions del senyor  
Javaloyes i del senyor Serra per trobar-se absents de la sala en el moment de la votació 
(article 100 ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat 
reproduït. 
 
 
3.6 RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, D’11 DE JULIOL DE 2007,  

SOBRE APROVACIÓ DEL PROJECTE DE DISSENY D’ELEMENTS 
D’INTERPRETACIÓ PER A MANRESA, LES MURALLES MEDIEVALS I LA 
TORRE DE SOBRERROCA I SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ AL 
DEPARTAMENT D’INNOVACIÓ, UNIVERSITATS I EMPRESA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de l'alcalde, senyor Josep Camprubí i 
Duocastella, de 8 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"En data 11 de juliol de 2007 l’alcalde va aprovar la resolució núm. 6494 que es transcriu 
a continuació: 

 
“Resolució 
Josep Camprubí i Duocastella,  alcalde  de l’Ajuntament de Manresa, a la vista de 
l’expedient administratiu instruït d’ofici sobre sol·licitud de subvenció al Departament 
d’innovació, Universitats i Empres de la Generalitat de Catalunya pel projecte de 
disseny d’elements d’interpretació per a Manresa, les Muralles Medievals i la Torre de 
Sobrerroca, dicto la resolució següent que es fonamenta en els antecedents i 
consideracions que a continuació s’exposen: 

 

Antecedents 
 
L’ajuntament de Manresa, dins de la seva política i de promoció turística del patrimoni 
històric de la ciutat, està realitzant el projecte de disseny d’elements d’interpretació per 
a Manresa per tal de senyalitzar les Muralles Medievals i la Torre de Sobrerroca. 
 
La Fase I d’aquest projecte té un pressupost total de 16.379 € i els treballs que es 
realitzaran serà un estudi i proposta de museïtzació de les muralles i la redacció de 
textos, un estudi de paraments de la Torre Sobrerroca i el disseny de la línia 
d’elements informatius i de senyalització. 
 
El Departament d’Innovació, Universitats i Empresa de la Generalitat de Catalunya 
mitjançant l’ordre IUE/189/2007, de 29 de maig ha obert una convocatòria per a la 
concessió d’incentius en l’àmbit del Pla de desenvolupament turístic. 
 
 
Consideracions legals 
 
De conformitat amb l’article  21 de la llei  7/1985, reguladora de les bases del règim 
local, segons nova redacció de la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a 
la modernització del govern local, l’Alcalde President té atribucions per a dictar la 
present Resolució. 
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Resolc 
 

1. Aprovar el projecte de disseny d’elements d’interpretació per a Manresa, les 
Muralles Medievals i la Torre de Sobrerroca, amb un pressupost total de 16.379 
€. 

 
2. Sol·licitar al Departament d’Innovació, Universitats i Empresa de la Generalitat 

de Catalunya una subvenció de 9.827,40 €, d’acord amb la convocatòria per a 
la concessió d’incentius en l’àmbit del Pla de desenvolupament turístic, ordre 
IUE/189/2007, de 29 de maig.” 

 
Aquesta resolució va ser certificada pel secretari general de l’Ajuntament de Manresa 
amb data 26 de juliol de 2007 i enviada a la Direcció General de Turisme en data 31 
de juliol de 2007. 
 
En l’ordre IUE/189/2007 de 29 de maig per la qual s’obre la convocatòria  per a la 
concessió d’incentius en l’àmbit del Pla de desenvolupament turístic, s’especifica que 
amb la documentació de sol·licitud ha d’anar acompanyada per l’acord de l’òrgan 
col·legiat competent per donar la conformitat a la mateixa. 
 
És per això que l’alcalde president proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent 
acord: 
 

 Ratificar els acords adoptats en la resolució 6494 d’ 11 de juliol de 2007." 
 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet el dictamen 
directament  a votació i s'aprova per  23 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-
EA, 7 GMCiU, 1 GMPPC, 1 GMCUP i 1 GMPxC), i 2 abstencions del senyor  Javaloyes i 
del senyor Serra per trobar-se absents de la sala en el moment de la votació (article 100 
ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
4. ÀREA DE GOVERNACIÓ I ECONOMIA 
 
4.1 REGIDORIA DELEGADA D’HISENDA 
 
4.1.1 APROVAR L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 32/2007, 

DINS ELS PRESSUPOST MUNICIPAL DE L’EXERCICI 2007. 
 
L'alcalde diu que aquest dictamen queda retirat de l'ordre del dia. 
 
 
5. ÀREA DE TERRITORI 
 
5.1 REGIDORIA DELEGADA D’URBANISME 
 
5.1.1 RECONÈIXER UN CRÈDIT EXTRAJUDICIAL A FAVOR DE 

CONSTRUCCIONES COTS Y CLARET, SL, PER IMPORT DE 4.759,62 
EUROS, EN CONCEPTE DE LES VISITES CIUTADANES DE DIFUSIÓ DELS 
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RESULTATS DELS TREBALLS ARQUEOLÒGICS DEL C/ARBONÉS – 
PLAÇA MONTSERRAT. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Urbanisme, senyora 
Àngels Mas i Pintó, de 5 de novembre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"Atès que s'han devengat obligacions a càrrec d'aquest Ajuntament que per diverses 
causes no han estat reconegudes ni liquidades. 
 
En conseqüència d'això i de conformitat amb els informes tècnic i jurídic que s’adjunten, 
la regidora delegada d’Urbanisme, proposa al Ple de la Corporació l'adopció del següent:  
 
 A C O R D  
 
 
Reconèixer a l'emparament d'allò que disposa l'article 23.1 e) del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, 163 del Reial Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, un crèdit extrajudicial a favor 
del creditor que a continuació es relaciona pel deute acreditat i informat pel responsable 
del servei. 
 
CREDITOR 
 
CONSTRUCCIONES COTS Y CLARET S.L. 
NIF B-08-136905 
Domicili: c/ Sant Fruitós núm. 4. MANRESA 
 
CONCEPTE 
 
AJUDES DIVERSES PER A LES VISITES CIUTADANES DE DIFUSIÓ DELS 
RESULTATS DELS TREBALLS ARQUEOLÒGICS DEL C/ARBONÉS – PLAÇA 
MONTSERRAT. 
 
IMPORT 
 
4.759,62 € (inclòs el 16% d’IVA)." 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet el dictamen 
directament  a votació i s'aprova per  22 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-
EA, 8 GMCiU i 1 GMPPC), 2 abstencions ( 1 GMCUP i 1 GMPxC) i 1 abstenció del 
senyor  Javaloyes per trobar-se absent de la sala en el moment de la votació (article 100 
ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
5.1.2 RECONÈIXER UN CRÈDIT EXTRAJUDICIAL A FAVOR DEL SENYOR PERE 

SANTAMARIA GARCIA, PER IMPORT DE 14.035 EUROS, PELS TREBALLS 
DE REDACCIÓ DEL PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL CAMÍ DELS 
CORRALS AL PUIGCARDENER. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Urbanisme, senyora 
Àngels Mas i Pintó,  de 5 de novembre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
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"Atès que s'han devengat obligacions a càrrec d'aquest Ajuntament que per diverses 
causes no han estat reconegudes ni liquidades. 
 
En conseqüència d'això i de conformitat amb els informes tècnic i jurídic que s’adjunten, 
la regidora delegada d’Urbanisme, proposa al Ple de la Corporació l'adopció del següent:  
 
 A C O R D  
 
 
Reconèixer a l'emparament d'allò que disposa l'article 23.1 e) del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, 163 del Reial Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, un crèdit extrajudicial a favor 
del creditor que a continuació es relaciona pel deute acreditat i informat pel responsable 
del servei. 
 
CREDITOR 
 
PERE SANTAMARIA GARCIA 
NIF 39 329 637 
Domicili: c/ Alfons XII núm. 18 1r. 3a. MANRESA 
 
CONCEPTE 
 
TREBALLS DE REDACCIO PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL CAMÍ DELS 
CORRALS AL PUIGCARDENER  
 
IMPORT 
 
14.035 € (inclòs el 16% d’IVA)."· 
 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet el dictamen 
directament  a votació i s'aprova per  24 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-
EA, 8 GMCiU, 1 GMPPC, 1 GMCUP i 1  GMPxC), i 1 abstenció del senyor  Javaloyes per 
trobar-se absent de la sala en el moment de la votació (article 100 ROF), i , per tant, 
esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
5.1.3 APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL PLA GENERAL. 

MODIFICACIONS PUNTUALS DE LA NORMATIVA. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Urbanisme, senyora 
Àngels Mas i Pintó, de 7 de novembre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"El Ple de l’Ajuntament, en sessió de 19 de febrer d’enguany, va acordar la suspensió 
de l’atorgament de llicències en dos supòsits, amb l’objectiu d’estudiar una possible 
modificació de la normativa per tal d’adequar-la a les necessitats actuals i les noves 
tendències del mercat immobiliari. La suspensió abastava les llicències de: 
 

- Per a la ubicació d’habitatges en plantes baixes i entresols d’edificis existents i 
de nova planta, en els àmbits següents: Zona del nucli antic. Clau 1.1; Zona de 
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l’àrea central. Clau 1.2; Zona d’eixampla. Clau 1.3 en l’àmbit delimitat en el 
plànol; Zona d’edificació segons anterior volumetria. Clau 1.7 

- Per a la conversió de locals o divisió d’habitatges situats en plantes pis 
d’edificis existents, de les que resultin habitatges de superfície útil inferior a 60 
m2,  en els àmbits següents: Zona del nucli antic. (Clau 1.1); Zona de l’àrea 
central (Clau 1.2); Zona d’eixampla (Clau 1.3); Zona d’edificació segons 
anterior volumetria (Clau 1.7); segons el plànol acompanyat. 

 
L’anunci de suspensió es va publicar en el diari de difusió local Regió 7, de 24 de 
febrer, en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 27 de febrer, i en el diari El 
Periódico de 9 de març de 2007. 
 
A rel d’aquest estudi, es va posar de manifest que des de l’aprovació del Pla general 
d’ordenació l’any 1997, s’havien produït diverses circumstàncies que feien necessari 
abastar una modificació de la seva normativa en d’altres àmbits dels estrictament 
senyalats en la suspensió de llicències; circumstàncies com ara l’aprovació de 
modificacions puntuals del mateix Pla que afectaven a qüestiones normatives; a 
l’evolució legislativa en matèria d’Urbanisme, sobretot amb la incidència de la nova llei 
Catalána aprovada l’any 2002 i la seva modificació el 2004; el creixement progressiu 
de l’activitat urbanística, tant a nivell de llicències com de planejament; i com una de 
les causes d’aquest creixement, l’increment demogràfic de la ciutat. 
 
Així, el propi document reflecteix que la modificació puntal pretén ajustar aspectes 
concrets de Normativa del Pla i adaptar-ne el seu contingut, a determinacions i 
objectius provinents del nou marc normatiu i també intervenir en el mercat immobiliari 
a fi i efecte de fer compatible els interessos particulars amb els socials i de ciutat.    
 
La memòria del document enumera els objectius i criteris generals de la modificació, i  
a partir d’aquí, atès que aquests objectius o finalitats tenen diversa índole, es 
divideixen les modificacions normatives en sis blocs, segons la matèria:  

A. Regulació de la implantació d’habitatge en planta baixa i planta soterrani 
B. Regulació de la densitat d’habitatges 
C. Foment de l’accessibilitat en edificis existents 
D. Regulació dels aparcaments 
E. Regulació de les intervencions en edificis existents en situació de volum 

disconforme i fora d’ordenació 
F. Regulació d’usos. 

 
Per a cada bloc, s’especifica de forma exhaustiva la justificació de la modificació, els 
objectius i criteris per assolir-los, i la descripció de la proposta de modificació 
 
El document inclou un quadre comparatiu entre l’actual normativa i la modificació; i en 
els plànols es recull gràficament el resultat de l’estudi realitzat de la situació actual i 
com es pretenen corregir les mancances amb la proposta.  
 
L’article 94 Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei d’Urbanisme (TRLU), disposa que la modificació de qualsevol dels elements d’una 
figura de planejament urbanístic es subjecta a les mateixes disposicions que en regeixen 
la formació. Les propostes de modificació han de justificar la necessitat d’aquesta, així 
com la conveniència i oportunitat, en relació amb els interessos públics i privats 
concurrents.  
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La Memòria del projecte de modificació conté la documentació requerida a l’article 69 
del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’Urbanisme (RLU), tenint en compte que es tracta d’una modificació puntual que 
afecta únicament a aspectes normatius i per a uns blocs temàtics concrets; i en el 
mateix sentit, s’inclou els plànols d’ordenació i d’informació prescrits als article 72 i 73 
RLU.  
 
La tramitació de les modificacions de Pla general s’han de dur a terme d’acord amb el 
procediment que s’estableix a l’article 83 del Text refós de la Llei d’urbanisme. 
L’aprovació inicial, i també la provisional, correspon a l’Ajuntament. 
 
Paral·lelament, i d’acord amb l’article 83 TRLU, s’hauran de sol·licitar informes als 
organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, si escau. Atès que al 
modificació afecta a la densitat dels habitatges, s’haurà de demanar informe al 
Departament de Medi Ambient i Habitatge.  
 

La convocatòria d’informació pública s’ha d’ajustar al que disposa l’article 23 
RLU. De conformitat amb l’apartat b) de l’esmentat article, en el supòsit de 
tramitar modificacions puntuals de plans d’ordenació urbanística municipal, 
l’edicte s’ha de publicar en un diari de més divulgació a més del Butlletí Oficial 
que correspongui. El termini d’informació es computa des de la darrera 
publicació obligatòria. A més, els Ajuntaments de més de 10.000 habitants han 
de donar a conèixer per mitjans telemàtics la convocatòria d’informació pública 
en els procediments de planejament i gestió urbanística. I a més, els 
instruments de planejament s’ha de garantir la consulta del projecte per 
aquests mitjans. 
 
Quant a la suspensió de llicències, d’acord amb l’article 71.2 TRLU, l’aprovació inicial 
dels instruments de planejament urbanístic obliga l’administració competent a acordar 
les mesures enunciades a l’apartat 1 (suspensió potestativa de llicències prèvia) en els 
àmbits en què les noves determinacions comportin una modificació del règim 
urbanístic. En aquest sentit s’hauria de prorrogar les suspensions aprovades en data 
19 de febrer de 2007  i publicades en el BOP el 27.02.2007, fins al termini màxim de 
dos anys que preveu l’article 72.1 TRLU; tenint en compte allò que disposa l’article 
102.4 RLU sobre les llicències compatibles amb les noves determinacions. 
 
En virtut de l’article 22, lletra c), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases 
del Règim Local, la competència per a l’aprovació inicial del planejament general 
correspon al Ple. També ho disposa l’article 52.2 c) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
D’acord amb l’article 114.3 k), del Text refós de la Llei municipal i de règim local, els 
acords relatius a la tramitació dels plans i instruments d’ordenació urbanística, 
requereixen el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació. 

 
Per tot l’exposat, la regidora delegada d’Urbanisme, un cop informat aquest dictamen 
per la Comissió informativa i de control de Serveis del Territori, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
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ACORDS 
 
1r. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL PLA GENERAL. 
MODIFICACIONS PUNTUALS DE LA NORMATIVA, redactat pels serveis tècnics 
municipals, de conformitat amb allò que disposa l’article 83 Decret legislatiu 1/2005, de 
26 de juliol pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme. 
  
2n. SOTMETRE A INFORMACIÓ PÚBLICA el document de la Modificació puntual 
aprovat inicialment, durant un termini d’un mes, a comptar des del dia hàbil següent al de 
la publicació del darrer dels anuncis corresponents, en el Butlletí Oficial de la Província, i 
en la premsa periòdica, als efectes de presentació d’al·legacions, perquè així ho disposen 
els articles 83.4 del Text refós de la Llei d’Urbanisme, i 23.1.b) del Reglament de la Llei 
d’Urbanisme. Publicar-ho també en els mitjans de comunicació local, en el taulell 
d’edictes d’aquest Ajuntament i per mitjans telemàtics. 
 
3r. SOL·LICITAR informe al Departament de Medi Ambient i Habitatge, en relació als 
aspectes de la seva competència, de conformitat amb allò que prescriu l’article 83.5 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’Urbanisme.  
 
4rt. PRORROGAR LA SUSPENSIÓ de l’atorgament de les llicències acordada pel Ple 
municipal en sessió de 19 de febrer de 2007, i publicada en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona  de data 27 de febrer de 2007, fins a un termini màxim de DOS 
ANYS, a comptar des d’aquesta darrera data, de conformitat amb els articles 71.2 i 
72.1 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme; amb el benentès que, d’acord amb l’article 
102.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’Urbanisme, es podran atorgar aquelles llicències fonamentades en el règim vigent 
que siguin compatibles amb les determinacions del nou planejament inicialment 
aprovat, de manera que no es posi en risc l’aplicació del nou planejament, una vegada 
definitivament aprovat. 
 
 

La senyora Mas i Pintó diu que el mes de febrer de 2007 es va acordar la suspensió 

de l'atorgament de llicències en dos supòsits: La ubicació d'habitatges en plantes 

baixes i entresòl i, també, en el cas de la partició d'habitatges existents en habitatges 

més petits.  

 

La suspensió de llicències es va acordar amb la finalitat de posar ordre a dues 

tendències que l'activitat immobiliària havia tingut a la ciutat, tendències corrents a 

d'altres ciutats. Aquestes tendències suposaven que moltes de les plantes baixes 

tradicionalment destinades a altres usos diferents de l'habitatge, en els darrers temps, 

es destinaven a habitatge, amb els conseqüents problemes que, quan a intimitat o bé 

formalització d'espai urbà, aquesta dinàmica suposava, i, també, l'excessiva partició 

d'habitatges existents en d'altres molt més petits.  

 

El document que es preveu aprovar inicialment regula aquests dos supòsits, entre 

d'altres, fixant la possibilitat d'establir habitatge en planta baixa i planta soterrani, 
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sempre i quan no tingui vinculació directa amb el carrer i, per tant, es garanteix, per 

una banda, la intimitat dels habitatges i, per l'altra es potencia la possibilitat  que part 

de l'edificació en planta baixa es destini a d'altres usos, fet que suposa un enriquiment 

del sistema d'activitats de l'espai urbà.   

 

Pel que fa a la regulació de la densitat d'habitatges també s'ha fixat que es pugui partir 

qualsevol edificació amb diferents habitatges, sempre i quan en resultin habitatges que 

de mitjana tinguin 70m², dimensió d'habitatge que pot donar molt marge en què surtin 

habitatges més petits i més grans. 

 

La modificació preveu també el foment de l'accessibilitat en edificis existents, a partir 

d'una regulació específica de col·locació de nous ascensors i, també, fa la regulació 

d'intervenció en edificis existents que estan en situació d'ús disconforme. 

 

Es considera que a través de la proposta de modificació normativa es garanteix, per 

una banda, la qualitat de l'espai urbà i dels habitatges que poden arribar a sortir a la 

ciutat i, d'altra banda, tampoc es tanca la porta al destí com a habitatge de 

determinades plantes baixes que en molts àmbits també són convenients perquè 

poden facilitar l'accessibilitat a determinades persones. 

 
L'alcalde sotmet el dictamen a votació i s'aprova per unanimitat dels 25 membres 
presents i, per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
L'alcalde sotmet a votació la ratificació de la inclusió a l'ordre del dia de l'assumpte 
5.1.4  i s'aprova per unanimitat dels 25 membres presents. 
 
5.1.4 PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA SEVA INCLUSIÓ A L’ORDRE DEL DIA 

(ARTICLE 82.3 DEL ROF): APROVAR LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI 
ENTRE L’AJUNTAMENT DE MANRESA, PROJECTES TERRITORIALS DEL 
BAGES, LA MANCOMUNITAT DE MUNICIPIS DEL BAGES PER AL 
SANEJAMENT  I L’AGÈNCIA CATALÁNA DE L’AIGUA APROVAT PEL PLE 
EN SESSIÓ DEL 16 DE JULIOL DE 2007 I RATIFICAR LA SIGNATURA DEL 
CONVENI ESMENTAT. 

 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Urbanisme, senyora 
Àngels Mas i Pintó, de 15 de novembre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
 
"El Ple de l’Ajuntament, en sessió de 16 de juliol de 2007 va aprovar la minuta de 
conveni entre entre l’AJUNTAMENT DE MANRESA, PROJECTES TERRITORIALS 
DEL BAGES, SA, en la seva condició de promotors del PLA PARCIAL URBANÍSTIC 
DE DELIMITACIÓ PARC TECNOLÒGIC DEL BAGES, LA MANCOMUNITAT DE 
MUNICIPIS SANEJAMENT BAGES I L’AGÈNCIA CATALÁNA DE L’AIGÜA. relatiu a 
l’aportació econòmica per a l’adequació dels sistemes públics de sanejament en alta a 
les necessitats generades pel nou desenvolupament urbanístic. 
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En l’esmentat conveni es preveia una aportació a la inversió en sanejament en alta a 
finançar pel Pla parcial de delimitació Parc Tecnològic del Bages per import 529.065 €. 
 
No obstant això, posteriorment, l’Agència Catalána de l’Aigua ens ha fet arribar un 
exemplar del conveni per a la seva signatura, on es determina un nou import de 
l’aportació, en la suma de 220.950 €, el que implica una modificació de les clàusules 
Tercera i Quarta del conveni inicial. Aquesta quantitat és la garantia que exigeix 
l’esmentada Agència del compliment de les obligacions relatives al reforçament dels 
sistemes púbics de sanejament en alta, i s’ha de dipositar l’aval corresponent davant 
aquesta Agència. 
 
L’esmentat conveni, amb el nou càlcul de l’aportació, ha estat signat per totes les parts 
en data 10 d’octubre de 2007. 
 
És per això que procedeix aprovar la modificació del conveni en els termes abans 
esmentats i ratificar-ne la seva signatura per part de l’Alcalde-President. 
 
Vist l’informe emès pels Serveis jurídics d’Urbanisme. 
 
Per tot l’exposat, la regidora delegada d’Urbanisme, proposa al Ple de la Corporació 
l’adopció dels següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- APROVAR la modificació de les Clàusules Tercera i Quarta del CONVENI 
entre l’AJUNTAMENT DE MANRESA, PROJECTES TERRITORIALS DEL BAGES, 
SA, en la seva condició de promotors del PLA PARCIAL URBANÍSTIC DE 
DELIMITACIÓ PARC TECNOLÒGIC DEL BAGES, LA MANCOMUNITAT DE 
MUNICIPIS SANEJAMENT BAGES I L’AGÈNCIA CATALÁNA DE L’AIGÜA, relatiu a 
l’aportació econòmica per a l’adequació dels sistemes públics de sanejament en alta a 
les necessitats generades pel nou desenvolupament urbanístic, aprovat en sessió 
plenària de 16 de juliol de 2007, en el sentit de corregir l’import de l’aportació en la 
suma de 220.950 €. 
 
Segon.- RATIFICAR la signatura de l’esmentat conveni per part de l’I·lm. Sr. Alcalde, 
amb la modificació aprovada en el punt anterior. 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde  sotmet  el dictamen 
directament  a votació i s'aprova per unanimitat dels 25 membres presents i, per tant, 
esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
6. ÀREA DE SERVEIS A LES PERSONES 
 
6.1 REGIDORIA DELEGADA D’UNIVERSITATS 
 
6.1.1 SEGREGAR DE L’IMMOBLE SITUAT A L’AVINGUDA DE LES BASES DE 

MANRESA, 1-11, UNES PORCIONS DE TERRENY I TRANSFERIR-LES 
GRATUÏTAMENT A LA UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA. 

 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat d'Universitats, senyor Alain 
Jordà i Pempelonne,  de 9 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 
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"Antecedents 
 

I. L’Ajuntament de Manresa és propietari d’un immoble de naturalesa urbana, 
emplaçat a l’Avinguda de les Bases núm. 1-11 del terme municipal de Manresa, 
seu de l’Antic Escorxador Municipal, avui destinat a usos culturals i educatius, 
amb les característiques que tot seguit s’indiquen.  

 
 Superfície del solar. 11.263 m2 

 Límits. Al nord-est, l’espai ocupat per l’antiga via dels Ferrocarrils Cataláns de la 

línia Manresa Súria; al sud-est, l’Avinguda de les Bases de Manresa núm. 1-11; al 

sud-oest, la Plaça Bages núm. 11-12; al nord-oest, el Camí de la Torre d’en 

Vinyes. 

 Referència cadastral. 2313001DG0221A0001HK 

 Títol. Pertany a l’Ajuntament de Manresa en ple domini des de temps 

immemorial. 

 Classificació del sòl. Sòl urbà. 

 Qualificació del sòl. Equipament cultural (clau E.4) i educatiu (clau E.1). 

 Dades registrals. Volum 2.732 Llibre 1.361 de Manresa, Foli 77 Finca 58.521. 
 

II. L’immoble en qüestió figura al full 112.a.7 de l’Inventari general consolidat de 
béns, drets i obligacions de l’Ajuntament de Manresa, amb la qualificació 
jurídica de bé de domini públic - servei públic. 

 
III. En data 27 de març de 2007, l’Ajuntament de Manresa va signar un Conveni de 

col·laboració amb la Fundació Universitària del Bages i la Universitat 
Politècnica de Catalunya, per a la gestió dels edificis i la regularització de la 
situació patrimonial del solar on s’ubica el Centre Tecnològic de Manresa i de 
l’edifici i el solar de la Biblioteca del Campus Universitari. 

 
D’acord a la clàusula segona i tercera de l’esmentat conveni, relativa a la 
regularització patrimonial del Centre Tecnològic de Manresa i la Biblioteca del 
Campus Universitari de Manresa, l’Ajuntament de Manresa va assumir 
l’obligació d’elevar a públics els acords de cessió de la titularitat a favor de la 
Universitat Politècnica de Catalunya d’un immoble de 2.654,60 m2 de 
superfície, on actualment s’ubica l’edifici de la UPC, conegut amb el nom de 
Centre Tecnològic de Manresa, i d’un immoble de 941,55 m2 de superfície que 
avui alberga la Biblioteca del Campus Universitari de Manresa. 

 
Consideracions jurídiques 

 
PRIMER. Beneficiari de la mutació i naturalesa del bé. L’article 27 del Reglament 
de Patrimoni dels Ens Locals preveu les mutacions de domini públic enteses com a 
canvi de subjecte o destinació dels béns de domini públic sense que perdin la seva 
naturalesa jurídica. La mutació pot produir-se, entre d’altres, pel canvi del subjecte 
titular del bé en les alteracions de termes municipals o en l’atribució de competències a 
un altre ens local o a una altra administració. 
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SEGON. Justificació de l’oportunitat o la conveniència de la mutació. Les 
mutacions de domini públic requereixen l’acord de l’ens local en el qual s’acrediti 
l’oportunitat del canvi. En el marc del conveni subscrit per l’Ajuntament de Manresa, 
amb la comunitat educativa i amb la voluntat de garantir una autonomia universitària 
plena i aconseguir una millor gestió dels centres docents i culturals esmentats, 
l’Ajuntament de Manresa creu convenient el canvi de titularitat dels immobles descrits 
al tercer punt de la part expositiva del present acord a favor de la Universitat 
Politècnica de Catalunya, vehiculat a través d’una mutació demanial. 

 
TERCER. Procediment i dret aplicable. El procediment per a la mutació demanial del 
bé es troba regulat a l’article 27 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals i als 
articles 71 i 72 de la Llei de Patrimoni de les Administracions Públiques.  

QUART. Òrgan competent. L’òrgan competent per a l’adopció de l’acord és el Ple de 
la Corporació, amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal dels seus 
membres en aplicació del supòsit previst a l’article 47.2 lletra ñ) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local. 

Per tot això, com a Regidor Delegat d’Universitats, proposo al ple de la corporació 
l’adopció del següent  
  
ACORD 

 
PRIMER. Segregar de l’immoble de titularitat municipal, emplaçat a l’Avinguda de les 
Bases núm. 1-11 del terme municipal de Manresa, seu de l’Antic Escorxador 
Municipal, les  porcions de terreny que s’indiquen a continuació: 

 
 

 PORCIÓ 1. Seu del Centre Tecnològic de Manresa. 
 

 Superfície del solar. 2.654,60 m2 
 Límits. Al nord, la resta de finca matriu i la finca resultant núm. 2 de la present 

segregació; al sud-est, l’Avinguda de les Bases de Manresa núm. 1-11; al sud-
oest, la Plaça Bages núm. 11-12. 

 Classificació del sòl. Sòl urbà. 
 Qualificació del sòl. Equipament educatiu (clau E.1). 
 Valor. 955.656 € 

 
 PORCIÓ 2. Seu de la Biblioteca del Campus Universitari. 

 
 Superfície del solar. 941,55 m2 
 Límits. Al nord, la resta de finca matriu; al sud-est, la finca resultant núm. 1 de la 

present segregació; al sud-oest, la resta de finca matriu. 
 Classificació del sòl. Sòl urbà. 
 Qualificació del sòl. Equipament cultural (clau E.4). 
 Valor. 593.176 € 
 

La resta de la finca matriu un cop practicades les segregacions pertinents, queda tal com 
s’indica a continuació. 

 
 Superfície del solar. 7.666,85 m2 
 Límits. Al nord-est, l’espai ocupat per l’antiga via dels Ferrocarrils Cataláns de la 

línia Manresa Súria; al sud-est, l’Avinguda de les Bases de Manresa i les finques 
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resultants núm. 1 i 2 de la present segregació; al sud-oest, la finca resultant núm. 
1 de la present segregació; al nord-oest, el Camí de la Torre d’en Vinyes. 

 Classificació del sòl. Sòl urbà. 
 Qualificació del sòl. Equipament cultural (clau E.4). 
 Valor. 3.769.424,40 € 

 
S’adjunta plànol d’ubicació dels immobles. 

 
SEGON. Transferir gratuïtament a la UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA 
amb domicili social al carrer Jordi Girona núm. 31 de Barcelona 08034 i NIF Q-
0818003, mitjançant mutació demanial, el ple domini de les porcions de terreny 1 i 2 
segregades en el punt anterior d’aquest acord. 

 
TERCER. Fixar les següents característiques de la mutació demanial:  
 

 Finalitat. Afavorir la autonomia universitària per a una millor gestió dels centres 
docents i culturals  emplaçats a la ciutat de Manresa. 

 
 Destí dels béns. Ús cultural i educatiu vinculat a l’ensenyament, estudi i recerca 

programat per la  Universitat Politècnica de Catalunya. 
 
 Titularitat i reversió de l’immoble. La titularitat dominical de les porcions de 

terreny 1 i 2 segregades en el punt primer d’aquest acord correspon 
exclusivament a la Universitat Politècnica de Catalunya, si bé l’Ajuntament de 
Manresa mantindrà en tot moment el dret de reversió del bé transferit en el cas 
que la  Universitat Politècnica de Catalunya incompleixi qualsevol de les regles 
que regulen la mutació demanial. La reversió es produirà amb l’accessió de 
totes les millores introduïdes a l’immoble. 

 
QUART. Facultar a l’alcalde president per a la signatura de tots els documents públics 
o privats que resultin necessaris per a l’execució del present acord.  
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde sotmet el dictamen 
directament  a votació, i s'aprova per unanimitat dels 25 membres presents i, per tant, 
esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
6.2 REGIDORIA DELEGADA D’ESPORTS 
 
6.2.1 APROVAR EL MAPA D’INSTAL.LACIONS I EQUIPAMENTS ESPORTIUS 

DEL MUNICIPI DE MANRESA. 
 
El secretari dóna compte del dictamen de la regidora delegada d'Esports, senyora 
Núria Sensat i Borràs,  de 25 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el següent: 

 
"La planificació i programació d’una xarxa equilibrada d’instal·lacions esportives és un 
dels principis rectors de la política de la política esportiva de la Generalitat de 
Catalunya, principi que es deriva de l’article 3.2 n) del text únic de la llei de l’esport, 
aprovat per Decret legislatiu 1/2000, de 31 juliol.  
 
Per fer efectiu a aquest principi, mitjançant decret 95/2005, de 31 de maig, va aprovar-
se el Pla Director d’Instal·lacions i equipaments esportius de Catalunya (PIEC) a través 
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del qual es pretén distribuir els equipaments esportius de tot el territori de forma que 
existeixin uns equipaments adequats a les necessitats de cada població així com 
també s’estableixin les condicions necessàries per a l’aprofitament òptim dels 
equipaments.   
 
L’assoliment dels objectius previstos en el Pla Director d’Instal·lacions i Equipaments 
Esportius comporta la necessitat de que cada municipi elabori un mapa de les 
instal·lacions i equipaments esportius on es fixin les necessitats de la població en 
aquest àmbit, mapa que ha d’elaborar-se seguint les instruccions previstes en el Pla 
Instal·lacions i Equipaments esportius de Catalunya. 
 
Així, en compliment de les previsions establertes en l’article 24 del decret 95/2005, de 
31 de maig, l’Ajuntament de Manresa va iniciar l’any 2005, l’elaboració del Mapa 
d’Instal·lacions esportives municipals del municipi de Manresa, redacció que va anar a 
càrrec d’un equip redactor multidisciplinar format per tècnics municipals especialistes 
en els diferents àmbits que intervenen en el procés de creació d’equipaments 
esportius. 
 
Una vegada redactat el Mapa d’Instal·lacions i equipaments esportius del municipi 
(MIEM), d’acord amb les determinacions previstes en el PIEC, va remetre’s al Consell 
Català de l’Esport a l’efecte que informes  sobre la seva adequació al PIEC, òrgan que 
va pronunciar-se mitjançant informe emès en data 22 de febrer de 2007 en el que 
formulava una sèrie d’observacions de caràcter potestatiu per a l’Ajuntament però que, 
malgrat el seu caràcter no obligatori, l’Ajuntament va decidir incorporar algunes d’elles 
en una nova redacció del Mapa d’Instal·lacions i Equipaments Esportius. 
 
En conseqüència, per a la inclusió de les conclusions MIEM als Estudis de localització 
que despleguen les xarxes del PIEC, tan sols és necessària l’aprovació del document 
definitiu que conforma el Mapa d’Instal·lacions i Equipaments esportius del Municipi de 
Manresa. 
  
Aquesta aprovació del MIEM correspon, en aplicació de l’article 24 del Decret 95/2005, 
de 31 de maig, al respectiu ajuntament, previ informe del Consell Català de l’Esport 
sobre l’adequació a les determinacions i directrius PIEC, informe que va ser emès en 
data 22 de febrer de 2007. 
 
Vist l’informe emès pel Cap de la secció de suport central de l’Àrea de Serveis a  les 
Persones en data 25 d’octubre de 2007 
 
Per tot això, la regidora delegada d’Esports proposa al Ple de la Corporació l’adopció 
dels següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el Mapa d’Instal·lacions i Equipaments Esportius del municipi de 
Manresa  (MIEM) de conformitat amb el text que s’adjunta a l’expedient. 
 
Segon.- Donar trasllat d’aquest acord al Consell Català de l’Esport als efectes 
oportuns." 
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La senyora Sensat i Borràs diu que la ciutat té una mancança d'instal·lacions 

esportives i, també, algunes de les instal·lacions, pels anys que porten de 

funcionament, necessiten un certa renovació. Per això, si la ciutat vol fer front a les 

necessitats en l'àmbit de les instal·lacions esportives, es requereix la voluntat i els 

recursos de la ciutat i, també, el suport econòmic d'altres administracions que tenen 

responsabilitat en aquest tema.  

 

La Generalitat va crear la figura del Pla d'Instal·lacions i Equipaments Esportius de 

Catalunya (PIEEC) amb l'objectiu que cadascuna de les ciutats i municipis del país 

tingués aquelles instal·lacions que es consideraven bàsiques i necessàries pel 

desenvolupament de la pràctica esportiva.  

 

Per tal de realitzar el PIEEC era necessari fer el document que es porta a aprovació, 

és a dir, el Mapa d'Instal·lacions i Equipaments Esportius de Manresa (MIEEM).  

 

Aquest document es va començar a treballar a partir de l'any 2005, entre personal 

tècnic de l'Ajuntament i de la mateixa Generalitat, per tal de definir i veure de quines 

instal·lacions disposa la ciutat, amb quin estat es troben i quines són les instal·lacions 

que actualment necessita la ciutat, en funció del creixement actual i futur.  

 

Per tant, el MIEEM recull, a partir de la diagnosi esmentada, quines instal·lacions es 

preveu que es necessiten. 

 

Cal dir que l'aprovació del MIEEM, és una condició sine qua non, per tal que el municipi 

pugui demanar ajudes econòmiques per a la construcció d'equipaments esportius.  

 

Per tant, es tracta d'un document que recull la previsió de les instal·lacions que es 

necessiten i les característiques tècniques que la Generalitat diu que han de tenir en 

funció de la tipificació que tinguin, si és pavelló, si és una piscina, etc. 

 

L'aprovació del document permet garantir  que la  ciutat pot optar als recursos que es 

necessiten per fer front a les necessitats esportives.  

 

Així mateix, més enllà de ser un tràmit, es considera que es tracta d'una oportunitat  

per visualitzar la voluntat que  l'equip de Govern  té de treballar en un tema com és el 

de les instal·lacions esportives i per mostrar que es té coneixement de les deficiències 

que la ciutat té en aquest àmbit  i que és necessari començar un treball en aquest 

àmbit.  

 

El document preveu les instal·lacions que s'han de fer a la ciutat  i l'equip de govern ha 

de dir quines es considera que són més necessàries i prioritàries. La Generalitat 
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conjuntament amb l'Ajuntament han definit quines característiques tècniques han de 

tenir els equipaments perquè puguin garantir la pràctica esportiva.  

 

El senyor Torras i Planas diu que el GM de la CUP votarà a favor perquè es tracta 

d'un mapa  complet i necessari per la ciutat. Tot i així, hi ha un punt que es tractava en 

el programa electoral de la CUP. Es tracta de la piscina al Sector nord. Tal com està 

dibuixat, són piscines al marge del parc de l'Agulla i, la CUP va proposar crear una 

piscina - platja a dins del parc de l'Agulla i, per tant, es voldria parlar més endavant 

sobre la possibilitat que es preveia en el programa.  

 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que el GMPPC votarà a favor ja que en la Comissió 

informativa es va plantejar com un document - marc per començar a treballar. Això no 

obstant, puntualitza que hi ha algunes qüestions menors que ja s'han executat i, en el 

document consten pendents de realitzar, com per exemple la gespa artificial del nou 

Congost o els vestidors.  

 

El senyor Vives i Portell diu que, tal com ha expressat la senyora Sensat, Manresa 

necessita posar-se al dia de manera urgent i accelerada pel que fa als equipaments 

esportius. Es tracta d'una qüestió de molts diners i de molta inversió, però també es 

tracta de molt de retard i de molt d'abandonament durant molts anys. 

 

El GMCiU voldria expressar que el MIEEM és un document que es va començar a 

elaborar fa molt temps, l'any 2005 i,  dins del mapa hi ha aportacions, no només dels 

tècnics, no només de l'empresa que ha fet l'estudi, sinó de moltes entitats de Manresa, 

i també de grups polítics i, en aquest sentit, el GMCiU està content que algunes de les 

propostes que va formular l'any 2003 hi són presents.  

 

Això no obstant, es considera que, no només s'aprova un document perquè la 

Generalitat finalment pugui ajudar a pagar uns equipaments que valen molts diners i, 

sinó que també s'expressa un pla d'actuació en relació a un mapa d'equipaments 

esportius.  

 

El GMCiU està d'acord amb moltes de les iniciatives que preveu el document ja que 

són molt necessàries. Això no obstant, el GMCiU ha insistit moltes vegades que era 

molt important disposar d'un pla d'equipament en general per tota la ciutat. Es va dir en 

el seu moment i es torna a dir ara.  

 

Es considera que el que no es pot fer és aprovar parcialment plans sectorials 

d'equipaments, tot i que s'estigui d'acord amb el contingut de cadascun d'ells. És 

important tenir una visió global i veure com encaixen els equipaments esportius amb 

una altra mena d'equipaments.  
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Únicament pel motiu expressat, el GMCiU s'abstindrà del dictamen. Es considera una 

qüestió de coherència respecte a un plantejament general sobre la planificació de la 

ciutat. Es considera que hi hauria d'haver un pla general d'equipaments per la ciutat en 

què encaixessin totes les peces. Sense desmerèixer el Mapa presentat, sabent que 

planteja moltes qüestions interessants i sabent de la feina que s'ha fet i de la 

necessitat que hi ha per tirar endavant el projecte.  

 

La senyora Sensat i Borràs diu que davant d'un tema com el dels equipaments 

esportius, una abstenció com la que planteja el GMCiU, dol, perquè es tracta d'un 

tema estratègic i on s'hauria de visualitzar la voluntat de sumar.  

 

Es considera que es confonen aspectes diferents. No es porta a aprovació una eina de 

planejament. El document que es porta a aprovació, més enllà d'assignar  els 

equipaments en l'espai, intenta prioritzar les necessitats i les instal·lacions que més 

convenen, ja que tot a la vegada no es pot fer. 

 

Així mateix, l'equip de Govern també vol disposar d'un mapa dels equipaments de la 

ciutat i, en aquest moment, estan treballant diferents taules: una que tracta els 

equipaments educatius, per exemple.  

 

Quan es vulgui fer operatiu el MIEEM s'haurà de prefixar en quina àrea es situa 

cadascun dels equipaments.  

 

Al Govern de la Generalitat, per mitjà del MIEEM, pretén que les característiques 

físiques de les instal·lacions lliguin amb les característiques que des de la Generalitat 

es demanen. A la Generalitat  no li interessa la situació en l'espai de les instal·lacions.  

 

Per tant, la feina de planejament - i la que genera més debat polític -  encara no ha 

tingut  lloc i, en aquest moment, els reptes que es presenta és conèixer els 

equipaments o instal·lacions per fer o que es volen millorar i que l'equip de Govern pot 

afrontar durant el mandat. Aquest és el repte que s'ha d'aconseguir.  

 

Per tant, tot i la importància del document que es porta a aprovació, es tracta én ultima 

instància d'un requeriment sense el qual no es pot avançar. Aquest és el fi últim que 

persegueix el dictamen.  

 

Què s'ha de fer i a on s'ha de fer són temes diferents que s'han de treballar i s'han de 

pactar amb totes les organitzacions. En aquest sentit,  l'apreciació que ha fet el senyor 

Torras referent a les piscines de la zona nord, la senyora Sensat diu que en el procés 

participatiu que es va fer l'any 2006, algunes demandes dels ciutadans anaven en 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 62 

aquesta direcció. Un dels motius que condueix a l'equip de Govern a dir, 

presumiblement, que no a l'esmentada demanda, és que encara s'han d'acabar les 

piscines municipals de la ciutat, obra que haurà tardat prop de 10 anys i que, 

actualment no estan al 100% del seu funcionament.   

 

Per tant, es disposa d'unes instal·lacions que tenen capacitat d'absorbir més gent i és 

una temeritat, plantejar-se una instal·lació, també, d'aigua, quan encara s'està acabant 

de renovar una instal·lació que està gestionant una entitat esportiva, la qual  ha pres la 

responsabilitat de gestionar-la i que es considera que, una nova piscina no és de 

caràcter urgent pel que fa a necessitats esportives de la ciutat.  

 

Es tracta, doncs, de diferenciar dos instruments diferents. El MIEEM és un instrument 

que s'havia d'aprovar i, per aquest motiu, per exemple, no s'hi han incorporat les 

millores tècniques del camp de beisbol, les quals haurien retardat l'aprovació del 

projecte un altre mes. Això no obstant,  l'entitat i el col·lectiu del beisbol ja té 

coneixement que s'han d'introduir les esmentades millores.    

 

El que és important de la diagnosi és que permet conèixer la situació de l'esport a 

Manresa, és a dir, quanta gent fa esport, quins esports són els que més es practiquen,  

quins esports disposen de menys espais, on estan les saturacions i quins són els 

equipaments bàsics que han de permetre estar a l'alçada de la dinàmica d'aquest 

àmbit d'activitat a la ciutat de Manresa. 

 

Manresa és  una ciutat  molt esportiva, tot i que les instal·lacions no estiguin a l'alçada 

de les circumstàncies.  

 

És el moment, doncs, de saber per quins equipaments s'haurà de començar a treballar 

i quina és la ubicació més òptima dels esmentats equipaments. En aquest sentit, es 

manifesta el compromís d'arribar a acords en els aspectes esmentats,  si aquest 

compromís serveix per modificar la intenció de vot del GMCiU. S'està a l'inici d'aquest 

projecte i seria convenient començar amb el vot favorable de tots els grups municipals.  

 

El senyor Vives i Portell agraeix l'oferta de la senyora Sensat en relació a poder 

parlar de la qüestió i a poder arribar a un ampli consens sobre el tema. Això no 

obstant, el document parla de propostes d'actuació, unes propostes d'actuació 

concretes i dibuixa, fins i tot, una proposta per al Congost determinada, una proposta 

que pel GMCiU en algunes qüestions hi està d'acord, però en d'altres no tant.  

 

Així mateix, el document  situa equipaments en el mapa d'acord amb reserves de sòl 

per a equipaments esportius i, per exemple, es parla sobre el centre cívic esportiu a 
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les Bases de Manresa, com ha de ser o com no ha de ser. Per tant, també parla de 

coses concretes i no només de coses genèriques.  

 

Per tant, es considera que el MIEEM s'havia de fer, però en tot cas, el GMCiU no volia 

comprometre's en algunes propostes d'actuació que es considera que es poden 

matisar i que són discutibles. Per tant, sense excloure que en el futur el GMCiU estigui 

obert a les propostes, s'abstindria en aquesta votació. 

 

La senyora Sensat i Borràs diu que, en referència a l'exemple que ha posat el senyor 

Vives sobre el Congost, es tracta  de l'avantprojecte que existeix sobre el Congost, 

però aquest avantprojecte no s'ha aprovat mai. S'havia de documentar d'alguna 

manera en el MIEEM.  

 

Per tant, no hi ha hagut debat ni amb l'oposició, ni dins del govern ni amb les entitats i 

clubs sobre el tema de les instal·lacions esportives. Així doncs, es vol transmetre que 

votant favorablement el dictamen no s'està donant el consentiment al que preveu el 

document. Segur que hi ha elements que és necessari modificar i corregir. Per tant, 

res del que estableix el document anomenat MIEEM és definitiu i el que marca és una 

intencionalitat. 

 
L'alcalde sotmet el dictamen a votació, i s'aprova per 17 vots afirmatius (8 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EUiA, 2 GMPPC, 1 GMCUP i GMPxC) i 8 abstencions (GMCiU) i, per 
tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
6.3 REGIDORIA DELEGADA DE SALUT 
 
6.3.1 RECONÈIXER UN CRÈDIT EXTRAJUDICIAL A FAVOR DE FOMENTO DE 

CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS PER IMPORT DE 2.292,11 EUROS, 
PEL SERVEI DE RECOLLIDA I TRASLLAT D’ANIMALS DE COMPANYIA, 
DURANT EL MES DE MAIG DE 2007. 

 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat de Governació i Salut, 
senyor José Luis Irujo i Fatuarte, de 19 d'octubre de 2007 que, transcrit, diu el 
següent: 
 
"Vist que s’ha tramitat una factura que ascendeixen a la quantitat total de 2.292.11 
euros, per a les tasques de servei de recollida i trasllat d’animals de companyia en el 
terme municipal de Manresa, durant el mes de maig de 2007 
 
Que és voluntat d’aquest Ajuntament procedir al seu pagament amb càrrec a la partida 
413 7 227 07 dels pressupostos de l’any 2007. 
 
Article 185 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, en relació amb l’article 60 del Real 
Decret 500/1990, de 20 d’abril, en ordre al reconeixement de crèdit. 
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Article 23.1.e) del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el 
text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
 
Article 15 de les Bases d’Execució del Pressupost 2006 en virtut del qual  quan el 
reconeixement de les obligacions sigui conseqüència necessària de la realització 
efectiva d’una despesa, sense que hi hagués autorització o compromís, la seva 
aprovació correspondrà al Ple de la Corporació. 
 
Per tot això, el regidor delegat de Governació i Salut proposa a la Comissió Informativa 
de l’Àrea dels Serveis a les Persones que informi favorablement els següent acord per 
a la seva ulterior consideració pel Ple municipal: 
 
Acord 
 
“Reconèixer, a l’emparament de la normativa abans esmentada, un crèdit extrajudicial 
a favor de l’entitat que a continuació es relaciona pels deute acreditat i informat pel 

responsable del Servei. 
 
 
ENTITAT CONCEPTE IMPORT 

 
FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y 
CONTRATAS 

 
Pels serveis de recollida i trasllat 
d’animals de companyia en el terme 
Municipal de Manresa, segons 
adjudicació de data 12/02/03, durant el 
mes de MAIG -2007 

 
 
2.292,11 

NIF: A-28/037224 
Núm. fra. 62711897 

 
 
Com que no es produeix debat en aquest assumpte, l'alcalde sotmet el dictamen 
directament  a votació, i s'aprova per 21 vots afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 1 GMICV-
EUiA, 7 GMCiU i  2 GMPPC) i 2 abstencions (1 GMCUP i 1 GMPxC) i 2 abstencions de 
la senyora Sensat i del senyor Sala per trobar-se absents de la sala en el moment de la 
votació (article 100 ROF), per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat 
reproduït. 
 
 
7. ÀREA DE DRETS DE CIUTADANIA I PROGRAMES TRANSVERSALS 
 
7.1 REGIDORIA DELEGADA D’OCUPACIÓ, FORMACIÓ I ECONOMIA SOCIAL 
 
7.1.1 RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDE, DE 12 DE NOVEMBRE DE 

2007, SOBRE SOL.LICITUD DE SUBVENCIÓ  AL DEPARTAMENT DE 
TREBALL – SERVEI D’OCUPACIÓ DE CATALUNYA, D’UNA SUBVENCIÓ 
DE 900.469,55 EUROS, PER AL PROJECTE DINAMO II. 

 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat d'Ocupació, Formació i 
Economia Social, senyor Xavier Rubio i Cano,  de 12 de novembre de 2007 que, 
transcrit, diu el següent: 

 
"El Servei d’Ocupació, Formació i Economia Social de l’Ajuntament de Manresa 
presenta al Servei d’Ocupació de Catalunya, una sol·licitud de subvenció per 
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desenvolupar el Projecte DINAMO II , inclòs a la “CARTA DE SERVEIS PELS BARRIS DE LA 

CONVOCATÒRIA DE 2004 DEL DEPARTAMENT DE POLÍTICA TERRITORIAL I OBRES PÚBLIQUES. 
 
La Guia de prescripcions tècniques estableix el calendari per la posada en marxa del 
projecte i el termini màxim de presentació de sol·licitud davant el SOC és el dia 12 de 
novembre de 2007. 
 
Tenint en compte que el Ple de la Corporació és el proper dilluns dia 19 de novembre 
de 2007. 
 
En conseqüència d’això es proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent  
 
Acord 
 
Ratificar la resolució de l’alcalde, de data 12 de novembre de 2007 que, transcrita 
diu el següent:  
 
“En data 4 de juny de 2004 es va aprovar la Llei 2/2004, de millora de barris, àrees 
urbanes i viles que requereixen una atenció especial, i el Decret 369/2004, de 7 de 
setembre, pel qual es desplega la Llei esmentada, en tot allò referent al procés de 
participació ciutadana contingut al projecte d’intervenció integral. 
 
L’any 2006 diferents Departaments de la Generalitat de Catalunya van presentar el 
seu programa d’actuacions complementàries a la Llei de Barris, en una jornada 
organitzada pel Departament de Política Territorial i Obres Públiques, i des del 
Departament de Treball i Indústria es van concretar les diferents línies d’actuació en 
l’àmbit de les polítiques actives i el desenvolupament local en el marc de la Llei de 
Barris. 
 
En data 9 de maig de 2007 el director del Servei d’Ocupació de Catalunya va 
presentar els eixos prioritaris del que seria la Carta de Serveis que, des del 
Departament de Treball es posava a disposició dels barris acollits al programa “Treball 
als Barris” l’any 2007, i en data 22 d’octubre de 2007,  es va presentar aquesta Carta 
de Serveis com el conjunt de línies d’actuació o programes complementaris a la Llei de 
Barris que, en l’àmbit de les polítiques actives d’ocupació i el desenvolupament local, 
es promouen per part del Departament de Treball i del Servei d’Ocupació de 
Catalunya. 
 
El Servei d’Ocupació, Formació i Economia Social de l’Ajuntament de Manresa 
presenta al Servei d’Ocupació de Catalunya, una sol·licitud de subvenció de   
900.469,55€ per desenvolupar el Projecte DINAMO II , inclòs a la “CARTA DE SERVEIS 

PELS BARRIS DE LA CONVOCATÒRIA DE 2004 DEL DEPARTAMENT DE POLÍTICA TERRITORIAL I 

OBRES PÚBLIQUES”, amb un pressupost total de 949.811,22€. 
 
Consideracions legals 
 
De conformitat amb els articles 21.1 de la  7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les 
bases del règim local i 53.1 del DL 2/2003, de 28 d'abril, l’alcalde té atribucions per a 
dictar la present resolució. 
 
Resolc 
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Aprovar la inclusió a la convocatòria pública de sol·licituds de subvencions destinades 
a les accions complementàries a la Llei de Barris corresponent a l’any 2007, inclòs a la 
CARTA DE SERVEIS PELS BARRIS DE LA CONVOCATÒRIA DE 2004 DEL DEPARTAMENT DE 

POLÍTICA TERRITORIAL I OBRES PÚBLIQUES” amb la presentació del Programa “Treball als 
barris” i el projecte anomenat Dinamo II, amb un pressupost total de 952.751,98€. 
  
Sol·licitar al Departament de Treball - Servei d’Ocupació de Catalunya una subvenció 
de 900.469,55€ per portar a terme l’esmentat Projecte objecte de sol·licitud.” 
 
 

El senyor Rubio i Cano diu que el dictamen preveu ratificar la resolució de l'alcalde 

de data 12 de novembre de 2007. Es pretén presentar al Departament de Treball un 

projecte sobre la renovació i ampliació del projecte de dinamització del nucli antic per 

la motivació ocupacional. Es tracta d'un projecte que des de la vessant d'ocupació, 

formació i economia social, complementa les actuacions de revitalització del nucli antic 

que s'estan fent per mitjà d'inversió urbanística.   

 

En concret el projecte presenta un operatiu per orientar, formar i insertar persones 

aturades o amb necessitat de millora de la seva ocupabilitat, persones que 

fonamentalment viuen al nucli antic.  

 

El dictamen  podria passar desapercebut i s'hauria pogut presentar sense defensa,. 

Això no obstant, es vol explicar el contingut del dictamen per tal que la ciutadania 

sàpiga a què es dediquen els 25 regidors i regidores de la Corporació en les seves 

tasques quotidianes i què aproven en les sessions plenàries. El contingut del dictamen 

no té un impacte mediàtic, però implica una  millora en la qualitat de vida dels 

ciutadans i ciutadanes.  

 

Cal dir que aquesta actuació forma part de les polítiques d'ocupació, formació i 

economia social, les quals conformen un terç de les despeses que es dediquen a 

executar i desenvolupar competències i serveis que no són obligatoris per a 

l'administració local, però que la necessitat de la ciutadania fa que la seva prestació 

sigui ineludible. És important ressaltar aquesta circumstància.   

 

El senyor Rubio segueix dient que  en el debat del Pla d'Actuació Municipal sobre 

temes d'ocupació, que va tenir lloc el passat dijous, es va reconèixer que des dels 

ajuntaments s'estan donant  serveis que no es té l'obligació de prestar i la ciutadania, a 

vegades, no se n'adona o no ho valora. Exemples d'aquests serveis que l'administració 

local no té l'obligació legal de donar serien  els serveis socials, les escoles bressol, el 

punt d'informació i atenció a la dona o el servei local d'ocupació. 

 
L'alcalde  sotmet el dictamen  a votació i s'aprova per  24 vots afirmatius (8 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EA, 7 GMCiU, 2 GMPPC, 1 GMCUP i 1 GMPxC), i 1 abstenció del 
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senyor  Vives per trobar-se absent de la sala en el moment de la votació (article 100 
ROF), i , per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït. 
 
 
8. PROPOSICIONS 
 
8.1 PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP SOBRE LA 

CONTAMINACIÓ ACÚSTICA DELS VEHICLES A MOTOR A MANRESA. 
 
L’alcalde, a proposta del Grup Municipal de la CUP,  retira la proposició tal com ha 
estat presentada i en el seu lloc entren un sobrevingut (9.1) signat per la CUP i per 
l'equip de Govern. 
 
 
8.2 PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP SOBRE LA 

RECUPERACIÓ DE L’ANTIGA ESTACIÓ DE TREN DEL COMTALS PER A 
ÚS ASSOCIATIU. 

 
L'alcalde, a proposta del Grup Municipal de la CUP, retira la proposició 8.2 de l'ordre 
del dia.  
 
 
8.3 PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU SOBRE LA CREACIÓ DE LA 

INSTITUCIÓ DEL/DE LA DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA DE MANRESA. 
 
El secretari dóna compte de la proposició del grup municipal de CiU, de 15 de 
novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"Un dels reptes més importants que ha d’assumir qualsevol Ajuntament que es proposi 
com a objectiu la satisfacció dels interessos dels seus ciutadans, és la millora de la 
relació d’aquests envers l’administració municipal, al mateix temps que ha 
d’aconseguir que els òrgans municipals de govern siguin més propers a les seves 
necessitats. 
 
El nostre ordenament jurídic defineix com un principi democràtic el dret de la 
ciutadania a participar en la gestió dels assumptes públics. La proximitat dels síndics i 
defensors a la ciutadania, la facilitat per posar-s'hi en contacte, l’assumpció de més 
competències per part dels ens locals en matèries diverses i la creixent tendència a 
buscar mecanismes que millorin la protecció de la ciutadania davant l’administració, 
són els aspectes que finalment promouen la implantació de la Sindicatura de Greuges 
en l’àmbit local.  

Catalunya és l'única comunitat que, amb la intervenció dels mateixos síndics locals, ha 
regulat formalment aquesta institució. La seva inclusió en la normativa d'àmbit local 
ratifica i confirma la potestat reglamentària i d'autoorganització dels municipis, en virtut 
de la qual poden optar per crear la institució del Síndic municipal de Greuges com un 
òrgan complementari de l'administració.  

Cert és que la legislació ja preveu la via de defensa jurídica del ciutadà davant 
l’Administració en el marc de la jurisdicció contenciosa. Però és igualment cert que 
l’existència d’una via arbitral prèvia, no jurisdiccional, evitaria molts conflictos 
innecessaris i, sobretot, mostraria una actitud de respecte i obertura cap als ciutadans. 
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Atès que ja són 34 els Ajuntaments del nostre país que ja han regulat la figura del 
Síndic Municipal de Greuges, prenent com a referència la institució del Síndic de 
Greuges de Catalunya i emparant-se en la cobertura legal que s’ofereix a la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya (Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril) on es 
concreten els mínims que cal per implantar la figura als municipis (articles 48.2 c i 59), 
i a l'Estatut d'Autonomia de Catalunya de 2006, que assumeix aquesta realitat quan 
reconeix  la possibilitat d'establir relacions de col·laboració entre el Síndic de Greuges 
de Catalunya i els síndics i defensors locals (article 78.4).  

 
És per això que El Grup Municipal de CIU proposa al ple de la corporació l’adopció 
dels següents 
 
ACORDS 
 
 

1) Convocar abans de tres mesos una junta de portaveus extrordinària per tal de 
debatre la proposta de reglament i buscar el consens institucional necessari pel 
que fa al seu contingut, a la proposta de Defensor/a de la Ciutadania i a 
l’establiment d’un calendari per posar en funcionament la institució". 

 
 

PROPOSTA DE REGLAMENT DEL/LA 
DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA 

DE MANRESA 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

I 

 
Els municipis gaudeixen d’autonomia constitucionalment garantida i són els fonaments del 
règim democràtic espanyol. 
 
La llei de bases de règim local preveu expressament que l’efectivitat d’aquesta autonomia 
exigeix que el legislador estatal i el legislador autonòmic assegurin als municipis el dret a 
intervenir en tots aquells assumptes que afectin directament al cercle dels seus interessos i, per 
tant, que hauran d’atribuir les competències que siguin necessàries en atenció a les 
característiques de l’activitat pública de que es tracti i a la capacitat de la gestió de l’entitat 
local, de conformitat amb els principis de descentralització i de màxima proximitat de la gestió 
administrativa als ciutadans.  
 
Igualment, constitueix un principi democràtic del nostre ordenament jurídic el dret dels 
ciutadans a participar en la gestió dels assumptes públics.  

 
  

II 

 
Aquesta proximitat al ciutadà, l’assumpció de competències pels ens locals en matèries molt 
diverses, i la tendència creixent a buscar mecanismes que millorin la protecció dels ciutadans 
envers l’Administració, sobre tot davant d’unes estructures administratives cada vegada més 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 69 

abundants i la insuficiència dels mitjans tradicionals de control per fer front a la situació, ha 
propiciat que diversos municipis des de l’any 1990, hagin creat la figura del Defensor del 
Ciutadà.  
 
Aquesta institució es va crear per salvaguardar els drets dels ciutadans en relació amb 
l’Administració municipal. Els municipis van crear aquest òrgan en exercici de la potestat 
organitzativa de què gaudeixen i van establir el seu règim jurídic bé mitjançant un Reglament 
ad hoc o bé modificant el Reglament Orgànic Municipal per incloure’l.  

 

III 

 
Posteriorment, aquesta institució es va contemplar a la Carta Europea de Salvaguarda dels 
Drets Humans a la Ciutat com a mecanisme de garantia dels drets humans de proximitat que 
regula.    
 
La Carta va ser signada pública i oficialment el 18 de maig de 2000 a la ciutat de Saint-Denis i 
ha estat assumida com a pròpia per més de quaranta municipis espanyols. Concretament, en el 
cas de Manresa, ha estat ratificada per l’acord del Ple de data .................... 

 

IV 

 
Per Llei 21/2002, de 5 de juliol, de setena modificació de la Llei 8/87, de 15 d’abril, municipal i de 
règim local de Catalunya, es va preveure expressament la institució del Síndic Municipal de 
Greuges.  La llei ha configurat al Síndic com òrgan del municipi de caràcter potestatiu. Serà el Ple 
de la Corporació el que decidirà, per majoria absoluta, la creació d’aquesta figura.  
 
Així mateix, la llei ha regulat els trets fonamentals de la institució, establint quin és el seu 
caràcter, quins són els requisits per a poder ésser nomenat Síndic, quòrum precís per designar-
lo, causes de cessament, duració del càrrec i principis bàsics de la seva actuació.  
 
Aquesta regulació és obligatòria pels ens locals i, per tant, el Reglament que regula el Síndic 
s’ha d’ajustar a les previsions legals, sens perjudici que sigui el propi municipi el que, en 
exercici de la seva potestat organitzativa i en atenció a les característiques del municipi, reguli 
el règim jurídic de la institució.   

  

V 

 
El Síndic de Greuges Municipal esdevé una fórmula mes de promoció de mecanismes de 
democràcia participativa a la ciutat, així com un mecanisme de control de l’activitat de l’Ajuntament 
de Manresa. 
La seva incorporació suposa un apropament del ciutadà a l’administració, amb l’objectiu de la 
millora global del sistema administratiu i una eficaç prestació dels serveis públics. 
 

CAPÍTOL  I.- DISPOSICIONS GENERALS 

 

 
Article 1.- La institució del Síndic/a municipal de Greuges té la denominació a la nostra ciutat 
de Defensor de la Ciutadania de Manresa. 
 
Article 2.-  La funció del Defensor de la Ciutadania de Manresa és defensar els drets 
fonamentals i les llibertats públiques dels veïns del municipi, per la qual cosa pot supervisar les 
activitats de l’Administració municipal.  
 
S’haurà d’entendre per Administració municipal tant els òrgans que formen part de la pròpia 
organització municipal com els organismes públics amb personalitat jurídica pròpia dependents 
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de la mateixa, les empreses de capital total o parcialment públics i les empreses contractistes 
de l’administració en la mesura en que realitzin funcions públiques o prestin serveis públics 
encomanats per l’administració municipal. 
 
Article 3.- El Defensor/a de la Ciutadania ha de complir les seves funcions amb independència 
i objectivitat.  
 
Article 4.- La seva actuació suposa examinar i resoldre les queixes formulades. També podrà 
actuar com a mediador envers les parts enfrontades sempre que les parts ho consentin o bé 
proposar fórmules de conciliació o acord. 
 
El Defensor/a de la Ciutadania de Manresa podrà actuar per pròpia iniciativa. 
 
Article 5.- El Defensor/a de la Ciutadania ha de vetllar perquè l’Administració resolgui 
expressament, en temps i forma, les peticions i recursos que li hagin estat formulats. També 
vetllarà per tal que no es produeixin supòsits d’inactivitat material de l’Administració. 
 
Igualment, haurà de procurar per tal de què els serveis públics es prestin correctament, 
denunciant una deficient coordinació administrativa.  
 
Article 6.- L’Administració municipal i, en general, tots els organismes, instituts i empreses 
dependents del municipi auxiliaran amb caràcter preferent i urgent el Defensor/a de la 
Ciutadania en les seves tasques. 
 
Article 7.- El Defensor/a de la Ciutadania informa anualment el Ple de la Corporació de les 
seves actuacions presentant l’informe corresponent. 
 
Article 8.- El Defensor/a de la Ciutadania de Manresa podrà participar, tant a iniciativa pròpia 
com quan sigui requerit, en els consells consultius i de participació que hi ha o que hi puguin 
haver al municipi. 
 
 

 
CAPÍTOL  2.- NOMENAMENT I CESSAMENT DEL/LA 

DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA 
DE MANRESA 

 

 
Article 9.- .- El Defensor/a de la Ciutadania és escollit pel Ple, a proposta de l’Alcalde i prèvies 
consultes amb els grups municipals i les entitats ciutadanes de Manresa. Caldrà una majoria de 
les tres cinquenes parts dels seus membres en primera votació. Si no s’assoleix aquesta 
majoria, en la segona votació serà suficient la majoria absoluta. El nomenament del Defensor/a 
de la Ciutadania correspon a l’Alcalde o Alcaldessa. 
 
Article 10.- El càrrec de Defensor/a de la Ciutadania té una durada de cinc anys. Una mateixa 
persona no podrà exercir aquest càrrec més de dos mandats consecutius.  
 
El Defensor/a de la Ciutadania continuarà en l’exercici en funcions del càrrec fins que es 
produeixi el nomenament d’un nou Defensor/a. En qualsevol cas el Ple haurà d’escollir 
Defensor/a en un termini màxim de tres mesos de del cessament de l’anterior. 
 
Article 11.- Per a poder ser nomenat Defensor/a de la Ciutadania s’han de complir els requisits 
següents:  
 

a) Ésser major d’edat i gaudir de la plenitud de drets civils i polítics. 
b) Tenir la condició política de català, d’acord amb el que s’estableix l’article 6 de 

l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
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c) Éstar empadronat a la ciutat de Manresa. 
 
Article 12.- El càrrec de Defensor/a de la Ciutadania és  incompatible amb qualsevol altre 
mandat representatiu, càrrec polític,  funció administrativa al servei del municipi, organismes 
públics municipals, empreses amb participació municipal i qualsevol activitat professional, 
mercantil i laboral que comporti una relació contractual amb el municipi. 
 
Article 13.- El nomenament del Defensor/a de la Ciutadania determinarà el nivell de dedicació 
exigible a la seva tasca, els mitjans que se li assignen i la retribució/compensacions 
econòmiques que puguin correspondre-li. 
 
La dotació econòmica necessària per al funcionament d’aquest òrgan municipal constituirà una 
partida específica dintre dels pressupostos de l’Ajuntament de Manresa.  
 
Article 14.- El Defensor/a de la Ciutadania de Manresa no està subjecte a cap mandat 
imperatiu. No rep instruccions de cap autoritat i compleix les seves funcions amb autonomia, 
segons el seu criteri. 
 
Article 15.- El Defensor/a de la Ciutadania cessa per alguna de les causes següents:  
 

A) Renúncia expressa.  
B) Transcurs del temps pel qual fou elegit. 
C) Mort.  
D) Incapacitat sobrevinguda.  
E) Condemna ferma per delicte dolós. 

 
El cessament serà declarat per l’Alcalde/Alcaldessa que donarà compte al pròxim Ple de la 
Corporació.   
 
 

 
CAPÍTOL  3.- PROCEDIMENT I ACTUACIÓ DEL 

DEFENSOR/A DE LA CIUTADANIA 
DE MANRESA. 

 

 
Article 16.- El Defensor/a de la Ciutadania actuarà d’acord amb els criteris de legalitat i 
d’equitat.  
 
Article 17.- Qualsevol persona física o jurídica que demostri un interès legítim relatiu a l’objecte 
de la queixa, pot adreçar-se al Defensor/a de la Ciutadania per sol·licitar la seva actuació, 
sense restricció de cap mena, amb la única excepció d’aquelles persones amb dependència 
funcionarial o laboral de l’administració municipal o dels organismes dependents, en aquelles 
qüestions relatives a l’àmbit de les relacions laborals o de servei.  
 
S’entén que qualsevol persona física o jurídica que tingui alguna queixa respecte a 
l’Administració municipal es podrà dirigir al Defensor/a municipal, tot i que no estigui 
empadronat al municipi.  
 
Article 18.- La queixa es presentarà per l’interessat mitjançant un escrit raonat, al qual 
s’acompanyaran els documents que estimi adients per acreditar-la. 
 
Article 19.- Totes les actuacions del Defensor/a de la Ciutadania són gratuïtes per a la persona 
interessada, i no és necessària l’assistència d’advocat ni de procurador. 
 
Article 20.- El Defensor/a de la Ciutadania ha de registrar i acusar la recepció de totes les 
queixes que se li formulin, que pot admetre a tràmit o rebutjar. No seran admeses les queixes 
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anònimes, aquelles en les quals s’adverteixi mala fe o en les que manqui fonamentació. En 
aquests casos s’haurà de notificar el rebuig a l’interessat mitjançant un escrit motivat. 
 
El Defensor/a de la Ciutadania no intervindrà en queixes o reclamacions l’objecte de les quals 
es trobin pendents de resolució judicial. 
 
Article 21.- Havent estat admesa la queixa a tràmit, el Defensor/a de la Ciutadania ho 
comunicarà a l’interessat. En aquest cas analitzarà el contingut de la queixa, estudiarà les 
possibilitats de resolució i donarà compte i sol·licitarà, si s’escau,  un informe escrit  i la 
documentació necessària de cada cas als responsables polítics o tècnics dels organismes, 
serveis o àrees afectades, els quals procediran a contestar la sol·licitud d’informació, a la major 
brevetat possible i, en tot cas, en el termini màxim d’un mes. 
 
Article 22.- El Defensor/a de la Ciutadania podrà comunicar al Ple de la Corporació, mitjançant 
l’informe anual o, en el seu cas, d’un informe especial en els termes previstos a l’article 31, el 
nom de les persones i l’àrea, el departament o els òrgans que obstaculitzin l’exercici de les 
seves funcions. 
 
Article 23.- Si en el desenvolupament de les seves funcions observa que l’actuació d’alguna 
persona podria constituir infracció disciplinària o conducta delictiva, el Defensor/a de la 
Ciutadania ho comunicarà a l’òrgan competent per què prengui les mesures que estimi 
oportunes. 
 
Article 24.- En l’exercici de les seves funcions d’estudi i resolució d’una queixa, el Defensor/a 
de la Ciutadania pot formular a les autoritats i personal de l’Ajuntament, les advertències, les 
recomanacions, els suggeriments i els recordatoris adients, si bé no pot modificar ni anul·lar 
resolucions o actes administratius.  
 
Article 25.- El Defensor/a de la Ciutadania pot proposar fórmules de conciliació o acord als 
interessats que facilitin una solució ràpida i eficaç de les queixes. 
 
Article 26.- El Defensor/a de la Ciutadania ha d’informar del resultat de les seves 
investigacions a l’autor de la queixa i a les persones, departaments,  àrees i organismes 
afectats en relació amb el qual s’ha formulat la queixa. 
 
Article 27.- Les actuacions que hagi de realitzar el Defensor/a de la Ciutadania s’hauran de fer 
amb la reserva i discreció necessàries, vetllant pel manteniment del dret a la intimitat de les 
persones afectades, en especial pel que es refereix a la custòdia d’informació de caràcter privat 
i confidencial, sens perjudici d’incloure’n les conclusions i valoracions generals dels casos en 
els informes anuals. 
 
Article 28.- Les decisions i les resolucions del Defensor/a de la Ciutadania no poden ser 
objecte de recurs de cap mena, sens perjudici dels recursos administratius o jurisdiccionals que 
precedeixin contra l’acte, la resolució o l’actuació que hagi motivat la queixa i la seva 
intervenció. 
 
 
 

CAPÍTOL 4.- RELACIONS AMB EL PLE DE LA CORPORACIÓ 

 

 
Article 28.- Anualment, i dins del primer quatrimestre, el Defensor/a de la Ciutadania ha de 
presentar al Ple de la Corporació un informe de les seves actuacions durant l’any anterior.  
 
Article 29.- En aquest informe s’hi farà constar: el nombre i el tipus de les queixes formulades, 
els fets que les varen causar, les queixes rebutjades, les que es trobin en tràmit, el resultat dels 
tràmits i gestions sobre les queixes admeses. L’informe anual inclourà de forma expressa les 
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recomanacions i suggeriments que s’hagin realitzat a conseqüència de les intervencions 
realitzades. 
 
Article 30.- No han de constar a l’informe les dades personals que permetin la identificació dels 
interessats en la tramitació de les queixes. 
 
Article 31.- El Defensor/a de la Ciutadania pot presentar al Ple informes extraordinaris quan, 
segons el seu propi criteri, ho requereixi la urgència o la importància dels fets que motiven la 
seva intervenció.  
 

 
DISPOSICIONS FINALS 

 
 
Disposició Final Primera.- Aquest Reglament entrarà en vigor en la mateixa data de la seva 
publicació al Butlletí Oficial de la Província.  
 
Disposició Final Segona.-. El Defensor/a de la Ciutadania de Manresa s’haurà de nomenar en 
el termini de dos mesos a comptar des de l’entrada en vigor d’aquest reglament. 

 
 
 
 

El senyor Serra i Rovira diu que  es tracta d'una proposició que ve determinada pel 

propòsit del GMCiU de ser coherent amb el seu  programa electoral, en el qual un dels 

punts era la defensa d'un síndic o defensor del ciutadà a Manresa.  

 

La reflexió que en el seu moment es va fer per tal de defensar-la i incloure-la en el seu 

programa electoral era que, la societat actual demana cada vegada més canals de 

participació i, en conseqüència, es considerava que la figura d'una persona que 

defensés la ciutadania davant dels organismes públics locals era molt necessària en 

una ciutat que ja està al llindar dels 75.000 habitants.  

 

Així mateix, es considera necessària aquesta figura perquè, cada vegada més, la 

societat eleva el nivell d'exigència i, és lògic que les administracions locals estiguin al 

capdavant creant organismes de transparència i organismes que fiscalitzin les 

demandes i les queixes.  

 

Aquesta figura no és inèdita en els municipis de Catalunya. Existeixen ja 34 municipis 

que han  creat la figura del defensor de la ciutadania, municipis molt semblants a 

Manresa.  

 

Es considera que la creació d'aquesta figura, no és només voluntat de CIU, sinó també 

d'altres organitzacions polítiques. Per això, el GMCiU, a través de la presentació 

d'aquest dictamen, pretén la constitució d'una comissió que estudiï i treballi la 

possibilitat de crear  la institució del defensor del ciutadà.  
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S'ha considerat establir en el dictamen  un termini  de tres mesos per tal que la Junta 

de Portaveus debati la proposta de reglament, i busqui el consens institucional 

necessari pel que fa al seu contingut i  l’establiment d’un calendari per posar en 

funcionament la institució.  

 

Es considera que la voluntat general és la de tenir un  defensor del ciutadà i, per tant, 

es planteja començar a tractar el tema en una Junta de Portaveus extraordinària. 

 

Així mateix, el GMCiU ha realitzat un estudi de documentació i anàlisi comparativa 

sobre diversos síndics locals Catalans i, s'ofereix una proposta de reglament segons  

el model que el GMCiU considera que hi hauria d'haver. 

 

Es considera, doncs, que la proposició és una mesura que avança en la política de 

participació ciutadana i que és un exercici que fan les institucions locals de maduresa 

política i de transparència en la gestió municipal.  

 

El model de Síndic que es proposa ha de respondre al pes polític, al pes demogràfic i 

al pes democràtic que té la ciutat i, en conseqüència, es considera que el síndic que es 

constitueixi ha de disposar dels recursos humans i econòmics suficients per 

desenvolupar una feina el més assenyada possible. 

 

Finalment, es posa èmfasi en què els síndics no són institucions polititzades i, en 

aquest sentit, la durada del seu mandat no es correspon a la del mandat de la 

Corporació. Així mateix,  el Ple de la Corporació ha de determinar que, com a mínim, 

un cop a l'any, el síndic presenti un informe davant del ple de la Corporació per tal de 

donar a conèixer les situacions més crítiques que ha hagi tingut que gestionar com a 

defensor de la ciutadania i, en conseqüència,  que l'equip de Govern pugui emprendre 

les millores necessàries i treballar per una ciutat millor. 

 

 

El senyor Irujo i Fatuarte diu que el senyor Serra no es sorprendrà si s'avança que, el 

sentit del vot del GMS serà desfavorable. A la Junta de Portaveus s'ha deixat 

constància de la posició del GMS respecte la proposició que es presenta.  

 

Així mateix, el GMS admet el contingut i el fons del que s'expressa en el dictamen.  

Com s'ha dit, la majoria dels grups polítics municipals quan es van presentar a les 

eleccions preveien en el seu programa electoral la necessitat de crear la figura del 

defensor de la ciutadania, per incrementar el grau de transparència de l'administració 

local, per posar a l'abast del ciutadà una institució que defensi, que escolti i que reculli 

aquells casos que són susceptibles de revisió per part de la pròpia administració. Per 

tant, no es farà polèmica respecte a la necessitat de crear aquesta figura. 
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Això no obstant, es vol manifestar que és una qüestió en la que hi ha consens sobre la 

seva necessitat i que, en cap moment, l'equip de Govern ha donat signes o indicis de 

no fer-la prosperar sinó més aviat al contrari. Prova d'aquest argument és que en la 

sessió del PAM corresponent a administració, que es va fer conjuntament amb la 

Regidoria de Participació, es va proposar a la ciutadania la creació de la figura del 

defensor de la ciutadania. La creació de l'esmentada figura va ser molt ben acceptada 

per part dels assistents. 

 

Pels motius exposats es considera que una moció no és el millor mètode per iniciar un 

procés que haurà de congregar la màxima unanimitat del ple. S'ha de tenir en compte 

que s'està parlant de la creació d'una institució dins de la pròpia administració. 

 

Es considera necessari respectar les iniciatives de  l'equip de Govern quan aquest ja 

les està manifestant i les està proposant i les està explicitant.  

 

Així mateix, es considera necessari respectar el ritme i els temps que la regidoria de 

Participació pugui establir per la creació de la figura esmentada. En aquest sentit, serà 

necessari, prèviament, realitzar un estudi detallat que prevegi d'altres qüestions 

relacionades, com poden ser la pròpia revisió o reforma del reglament de participació, 

la determinació i l'abast de la figura i també el tipus de suport que ha de tenir dins de 

l'organigrama.  

 

Per tant, precisament, perquè es tracta d'un tema que l'equip de Govern  té previst en 

el seu mandat, que figurava ja en la pròpia declaració del Pacte de Govern, que es 

presenta en el PAM - i que s'hauria d'esperar al retorn dels ciutadans respecte la 

proposta i que surti aprovada en el PAM - , es considera que el millor mètode no és 

una moció presentada en un ple.   

 

Es pot recollir la intenció de discutir-ho amb el màxim ventall de grups municipals, però 

la metodologia d'una moció en un tema que és institucional, no és la millor forma de 

presentació. Per això, tot i que s'està d'acord amb els principis que inspiren la 

proposta, es votarà desfavorablement.  

 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que en el recordatori que ha fet el senyor Irujo sobre 

la trajectòria que ha seguit aquesta proposta - programa electoral, PAM, etc. - s'ha 

deixat de dir que en l'anterior mandat, es va votar en contra de la creació d'aquesta 

figura. És a dir, que ja fa temps que se'n parla, sigui a través de propostes o sigui a 

través de programes electorals.  
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Es considera que la iniciativa és interessant i que hi ha voluntat de tirar endavant la 

proposta, però hi ha un dèficit o un retard en la creació d'aquesta figura. Aquesta 

institució fa temps que hauria d'existir a la ciutat de Manresa.  

 

Es considera que l'equip de Govern ja té decidit com ho vol fer i, per tant, es farà 

d'aquesta manera i, a partir d'aquest punt, es dirà que es vol consens.  

 

Hauria estat una bona oportunitat, si realment es busca consens en aquesta proposta, 

aprovar la proposició amb la introducció dels elements que es consideressin adients. 

És una llàstima que es perdi una oportunitat per treballar pel consens. 

 

 

El senyor Serra i Rovira puntualitza que l'ordre de les intervencions normalment és 

del menor grup municipal al major. 

 

Segueix dient que, una altra vegada, es torna a escoltar l'argument que diu que s'està 

d'acord en el fons, però no en la forma.  Es tracta d'una actitud molt legitima però que 

sobta.  

 

Sobta que l'equip de Govern no voti a favor d'una moció que únicament proposa parlar 

d'un tema. No s'entén que no es vulgui parlar, a través de la Junta de Portaveus, sobre 

la conveniència de crear una figura institucional que hauria de formar-se a través del 

consens. No s'entén que no es vulgui parlar sobre la creació d'una figura sobre la qual 

hi ha un consens sobre la seva necessitat. 

 

L'equip de Govern esgrimeix el PAM i en fa propaganda, i es fa cas omís de les 

propostes del GMCiU, grup municipal que representa una bona part de la població.  

 

Sorgeix la pregunta de per què serveix fer propostes en el ple de l'ajuntament de 

Manresa. Si s'està d'acord amb les propostes que es presenten i  es té la voluntat de 

realitzar la mateixa proposta en el mateix mandat i, es vota en contra, es dedueix que 

l'únic inconvenient és que el GMCiU hagi fet una proposta que va en la mateixa línia 

que la de l'equip de Govern i, això s'anomena sectarisme.  

 

Amb la presentació de la proposició, el GMCiU no pretén sortir als diaris, sinó s'ha 

avaluat i s'ha considerat la necessitat de crear aquesta figura. 

 

El senyor Serra finalitza la seva intervenció dient que en aquesta sessió s'han 

presentat temes que han arribat 48 hores abans als grups municipals de l'oposició. No 

es considera gaire transparent.  
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El GMCiU prendrà nota d'una actitud de l'equip de Govern que és reiterativa. Quan es 

parli de polítiques de consens s'haurà de fer autoexamen de les accions i/o omissions. 

 

El senyor Irujo i Fatuarte diu que no s'hauria de caure en la trampa  i  en la dialèctica 

que proposa el senyor Serra. De la mateixa manera que es pregunta per què 

serveixen les mocions que presenta el GMCiU en el ple, es podria preguntar de què 

serveix que el dia 13 es presentés en la sessió del PAM la creació de la figura del 

defensor del ciutadà i el GMCiU no hi incorporés el que es cregués convenient. Es 

creu en la participació o no s'hi creu.  

 

Es vol recordar que en la Junta de Portaveus que ha tingut lloc amb anterioritat al ple, 

s'ha arribat a la conclusió que, en determinats temes que tenen un rang institucional o 

que tenen un grau de rellevància superior, la millor metodologia per presentar-los no 

és a través d'una moció en un ple i, per això, tots els portaveus han decidit ampliar el 

règim de sessions de la Junta de Portaveus perquè tinguin lloc, no únicament el mateix 

dia de la sessió plenària, sinó també 15 dies després de les sessions plenàries, per 

discutir i per posar en comú temes de nivell institucional.  

 

Es considera, doncs, que no s'està dient res que pugui sobtar o que sigui tan 

sorprenent quan es diu que el que no agrada de la proposició a l'equip de Govern, no 

és el fons, sinó la metodologia i, l'equip de Govern proposa un altre model o 

metodologia.  

 

Si es considera que les aportacions són tan importants, s'ha habilitat un sistema 

perquè, a partir d'aquest moment, mocions d'aquest tipus no tinguin perquè aparèixer 

perquè hi ha altres grups municipals que també podrien participar de la discussió i que, 

en aquests moments, no tenen l’oportunitat d'aportar o de fer les seves aportacions.  

 

El senyor Irujo segueix dient que, el dimarts dia 13, va tenir lloc una sessió del PAM, 

un espai en què es poden fer les aportacions de consens i, no es van fer aquestes 

aportacions, sinó que s'espera a presentar-ho en un ple en forma de proposició, en la 

qual l'equip de Govern hi està d'acord. Però és que hi està a favor perquè és una acció 

que s'està portant a terme des del mateix govern.  

 

Per tant, també es podria argumentar que és una mica irrespectuós presentar una 

proposició sobre una tema en què l'equip de Govern ja hi està treballant. Es podria 

pensar o fer aquest raonament.  

 

En síntesis, sobre la necessitat de la creació de la figura que es proposa no hi ha 

discussió possible, però es considera que la metodologia correcta no és a través de la 

presentació d'una proposició, una proposició que tampoc ha buscat el consens. És 
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molt discutible que una proposició hagi de ser acceptada pel simple fet de ser 

presentada. La forma en què és presentada també pot influir en l'estat d'ànim o en 

l'estat cognitiu d'acceptació o no, del moment polític en que s'elegeix presentar una 

determinada iniciativa.  

 

Per tant, es considera que les Juntes de Portaveus addicionals que s'ha acordat 

realitzar serviran per discutir aquests temes sense necessitat de què arribin 

proposicions que podrien arribar a ser enteses com a unilaterals. 

 

El senyor Vives i Portell diu que s'ha al.ludit a una reunió de la Junta de Portaveus i 

el senyor Serra no hi era present. Segueix dient que no s'han de confondre les coses. 

Diu que el senyor Irujo és una persona intel·ligent i hàbil, però, a vegades, cau en el 

parany del cinisme i això no li agrada, ni li agrada que el facin servir ni que facin servir 

el GMCiU ni la seva honestedat ni la bona voluntat. Diu que no li agrada ni ho pensa 

tolerar.  

 

El GMCiU ha presentat una proposta treballada i no s'ha fet amb la intenció de ser els 

primers. Aquesta pobresa intel·lectual no és la del GMCiU. No és de l'estil del GMCiU. 

La proposta s'ha treballat i es voldria que es presentés el reglament que es va 

presentar en la sessió del PAM del dia 13. Segueix dient que ha anat en altres 

sessions del PAM en què no hi era el senyor Irujo. El GMCiU sí que va a les sessions 

del PAM i  fa propostes.  

 

Es vol destacar que el GMCiU ha valorat una proposta de reglament i s'ha dit que és 

una de les propostes que hi pot haver per començar a parlar. No s'ha dit en cap 

moment que es presentés un reglament i que s'hagués d'aprovar immediatament. S'ha 

dit que s'emprés els mesos que fes falta. Amb la proposta es fa una aportació al que 

és autènticament la participació.  

 

En democràcia no és admissible que des de l'oposició es faci una feina, es porti amb 

bona voluntat, es digui que se'n vol parlar i, es respongui que no és la forma. Quina és 

la forma, doncs, en democràcia? La forma de la democràcia és fer propostes, treballar-

les, portar-les i tenir la voluntat de parlar-ne.  

 

El senyor Rubio parlava de democràcia. Democràcia és asseure's, proposar, tenir 

capacitat de diàleg.  

 

Quan s'ha dit en la reunió de la Junta de Portaveus que els temes institucionals es 

parlessin, s'hi ha estat d'acord, i s'ha estat d'acord a poder portar-los junts. Però 

justament per això el GMCiU  ha presentat una proposta molt oberta, quan encara no 
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s'havia acordat la celebració de les Juntes de Portaveus extraordinàries de manera 

quinzenal.  

 

No es tracta de qui ho diu primer ni de qui ho diu segon. La gent que hagi llegit els 

programes electorals sap que aquesta proposta la compartien diverses organitzacions 

polítiques i ho sap qui ha llegit el pacte de govern del tripartit. El GMCiU només ha 

proposat un calendari i una petita proposta, que no és incompatible amb el treball que 

puguin realitzar els tècnics de l'Ajuntament. 

 

Fa pocs dies la regidora de Participació  va comentar que en primer lloc era el PAM i el 

tema de la participació es deixaria per un altre moment perquè es vol madurar i s'ha 

d'analitzar si es vol reformar el reglament. El GMCiU va dir que col·laboraria, amb 

ganes de sumar, però es presenta una proposta oberta, flexible i amb la que estan 

d'acord tots els grups municipals i no s'entén que no la vulguin aprovar.  

 

El senyor Vives es demana quantes propostes ha presentat l'equip de Govern, sense 

pactar amb l'oposició,  i l'oposició les ha votat a favor.  

 

Diu que no parlarà més d'aquest tema i, afegeix que fa falta una reflexió profunda. El 

GMCiU reflexionarà per la part que li toca, però l'equip de Govern hauria de fer el 

mateix.  

 

El senyor Irujo i Fatuarte diu que en cap moment ha existit el mínim gram d'ànim de 

comportar-se cínicament. Diu que ha exposat els motius pels quals l'equip de Govern 

votarà desfavorablement a la proposta presentada.  

 

Diu que pot causar enuig al GMCIU, però també es considera que la votació 

desfavorable a una moció no és motiu de l'enuig que s'ha manifestat, sobretot, tenint 

en compte el que s'ha dit a la Junta de Portaveus. Es considera que no s'ha dit cap 

mentida. Per tant, no s'ha estat incoherent amb el desacord que s'ha expressat en 

relació a la forma de presentar el tema.  

 

Així mateix, recull la proposta que s'hauria de reflexionar, que, de fet, és el que s'ha 

estat fent a la Junta de Portaveus, en la qual s'ha reflexionat en veu alta i, del 

desacord que s'ha produït a la Junta de Portaveus ha sorgit un acord i, el que es 

manifesta en el ple és el mateix que s'ha expressat en la Junta de Portaveus.  

 

Per tant, es considera que les paraules s'ajusten al que s'ha dit a la Junta i es manté 

una discrepància respecte a aquest punt, però no s'ha de considerar menyscabada la 

manera de presentar un tema, perquè es treu de context el que s'està debatent. 
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L'alcalde diu que en cap cas es posa en qüestió la institució del defensor de la 

ciutadania i, per tant, ja s'ha fet la reflexió abans del ple i durant el ple. 

 
L'alcalde sotmet a votació la proposició i, es rebutja per 13 vots negatius (8 GMS, 3 
GMERC i 2 GMICV-EUiA) i 12 vots afirmatius (8 GMCiU, 2 GMPPC, 1 GMCUP i 1 
GMPxC).  
 
 
8.4     PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU SOBRE L’EIX FERROVIARI 

TRANSVERSAL. 
 

Aquesta proposició ja ha estat tractada després de l'apartat "qüestions prèvies" de 

l'ordre del dia. 
 
 
8.5 PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PPC  SOBRE LA CREACIÓ 

D’UNA COMISSIÓ PER COMMEMORAR EL 200È ANIVERSARI DELS FETS 
DE MAIG-JUNY DE 1808. 

 
El secretari dóna compte de la proposició del grup municipal de PPC, de 15 de 
novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"El mes de maig de 1808 els manresans foren els primers en aixecar-se a Catalunya 
contra l’ocupació – invasió francesa, cremant el paper segellat a nom de Joseph I 
Bonapart. 
 
Aquesta valenta actitud sorgeix espontàniament d’un moviment popular. El 
comandament militar francès a Barcelona, per a castigar aquest exemple de 
desobediència enviar una columna de 3800 soldats per a castigar la ciutat. Aquesta 
columna va ser derrotada a la collada del Bruc el 6 de juny del 1808 per una força de 
militars i paisans on destacaven els somatens de Manresa. El 14 del mateix mes 
tornaren a fer retrocedir una alta columna militar més nombrosa. Les batalles del Bruc 
són les dues primeres derrotes dels exèrcits napoleònics d’ Espanya. 
 
Manresa també va col·laborar juntament amb Lleida a crear l’organisme de Govern 
català que dirigia la resistència contra l’invasor: Junta Superior de Govern del 
Principat. Aquesta Junta de seguida va expressar la seva solidaritat amb les altres 
Juntes del voltant d’ Espanya i amb la Junta suprema central amb seu a Sevilla. 
 
Manresa continuar lluitant contra l’ocupació de Bonaparte de Catalunya. Al novembre 
de 1809 va ser la seu d’un Congrés de representants de la resistència anti-francesa. Al 
juny de 1811 una bona part de la ciutat va ser incendiada per les tropes del mariscal 
MacDonald. 
 
S’ha de destacar que la guerra de la independència, o del francès, en la qual el nom 
de Manresa figura en lloc d’ honor, representa, apart de la lluita contra un govern 
francès invasor, l’entrada de les classes no privilegiades als governs municipals i a la 
direcció dels afers del país, davant de la manifesta covardia o col·laboracionisme de 
les elits dirigents. 
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La guerra del francès també va ser el començament de la lluita per la igualtat davant 
de la llei de les persones i pobles d’ Espanya, es a dir, l’abolició dels privilegis. 
 
PROPOSEM: 
 
La creació d’ una comissió per a commemorar el 200 aniversari dels fets de maig – 
juny de 1808." 
 
 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que es demana crear la comissió per commemorar 

el dos cents aniversari dels fets de maig - juny de 1808. 

 

El senyor Perramon i Carrió diu que, fa unes quantes setmanes, des de la regidoria 

de Cultura es va constituir una comissió formada per diferents historiadors de la ciutat 

de Manresa, experts i tècnics municipals i altres persones, com el senyor Jaume Pons,  

el doctor Gasol i representants del Centre d'Estudis del Bages.  

 

El propòsit de la comissió és treballar una proposta d'explicació a la ciutadania, de 

cara l'any 2008, justament per commemorar els fets de maig-juny de l'any 1808, uns 

fets  que van ser molt importants per la ciutat de Manresa, que van significar un 

trasbals social molt important i que, van significar una destrucció important de la ciutat. 

Aquesta destrucció va condicionar en bona part el futur de la ciutat.  

 

És un tema que s'ha de treballar, que cal fer recerca i recopilar informació d'aquest 

període important per la ciutat i pel país.  

 

Tenint en compte la informació que s'ha esmentat, es demana al senyor Javaloyes si 

vol retirar la proposta i s'anirà informant dels treballs que fa la comissió, al mateix 

temps que els altres grups municipals. 

 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que és important que els grups municipals estiguin 

informats dels assumptes per part de l'equip de Govern,  ja que si hagués estat el cas 

no s'hauria presentat la proposta.  

 

Això no obstant, es considera important que s'hagi constituït la Comissió que treballa 

per commemorar els fets de fa dos cents anys, que van ser decisius per la història de 

la ciutat i del país. Es proposa, doncs, que es retiri la proposta. 

 

L'alcalde retira la proposta.  

 
 
8.6 PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PPC RESPECTE A UN PLA 

D’INVERSIONS PER A LES INSTAL.LACIONS DE LA POLICIA LOCAL DE 
MANRESA. 
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El secretari dóna compte de la proposició del grup municipal de PPC, de 15 de 
novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"Les instal·lacions del cos de la Policia Local de Manresa és troben en una precària 
situació. 
 
Qüestions aquestes que passen per les zones de vestidors, menjador i zones 
d’esbarjo, a les zones de treball en oficines i d’atenció al ciutadà. 
 
Qüestions que posen entredit la idoneïtat dels mitjans en que els agents de la Policia 
Local han de fer front la seva tasca diària i a on la seva seguretat pròpia no es pot 
considerar la òptima. 
 
PROPOSEM: 
 
En un termini no superior a 30 dies s’ha de fer un estudi entre el col·lectiu de la Policia 
Local i el Govern de la ciutat en la que hi hagi acords en la diagnosi dels requeriments 
que son precisos i adients per fer front a un Pla d’ Inversions. 
 
Que en el pressupost de l’any 2008 hi figuri una partida pressupostària en la línia de 
garantir un inici d’aquest Pla d’ Inversions en les instal·lacions de la Policia Local de 
Manresa." 
 
 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que es necessita una inversió en les infraestructures 

del cos de la Policia Local, independentment de les millores necessàries per garantir la 

seguretat dels agents.  

 

És, doncs, un  tema important i, tenint en compte que el mes de desembre s'han 

d'aprovar els pressupostos, es demana que es faci un estudi de diagnosi per saber 

quines són les prioritats que s'han d'acordar, per desenvolupar en un termini concret 

de temps.  

 

És evident que, com a conseqüència de la falta d'inversió en el cos de la Policia Local, 

el problema  no es pot solucionar amb una partida pressupostària d'un únic any. Per 

això, es demana que en el pressupost del 2008 hi figuri una partida pressupostària  

que es consideri adient.  

 

El senyor Buenache i Catalán diu que aquest tema es porta a debat de la ciutadania 

en el context del debat del PAM. La qüestió que es planteja es troba entre les 

qüestions del PAM de seguretat ciutadana. En dues sessions de les comissions 

territorials, el passat 10 i 17 de novembre, es va exposar el tema a consideració dels 

ciutadans.  
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Així mateix, sovint es critica a l'equip de Govern de la falta de planificació, per això, es 

té en consideració la problemàtica de les dependències de la Florinda, però no l'entén 

d'una manera aïllada. Per això, s'està treballant en un Pla d'equipaments, que també 

forma part del PAM d'Urbanisme.  

 

Es considera que no es pot abordar aquesta qüestió de manera aïllada, sinó que s'ha 

d'estudiar en el seu conjunt. Per això, tot i estar d'acord en part del que es proposa, es 

considera del tot oportunista la proposició que es presenta, quan ni tan sols hi ha 

hagut cap interès a parlar d'aquest tema, abans de què el conflicte aparegués en els 

mitjans de comunicació. 

 

Per tant, es considera que la forma no és l'adequada. En tot cas, es convida a 

participar en les sessions pendents del PAM perquè es pugui aportar tot allò que es 

consideri adient.  

 

S'ha de tenir en compte que el termini que es planteja en la proposició de 30 dies per 

fer un estudi és absolutament impossible. 

 

Es convida a participar en seu ciutadana per fer propostes i debatre-les. Es té 

constància que la regidora de Participació Ciutadana els hi ha facilitat la documentació 

relativa al PAM perquè es pugui treballar de forma conjunta, però no presentant 

proposicions sobre un tema que s'ha d'analitzar amb una mica més de rigor. 

 

 

El senyor Torras i Planas diu que aquest tema ja s'ha debatut a la Junta de 

Portaveus. En la Junta s'ha tingut la sensació del perill de rendibilitzar políticament, per 

part dels grups que no són de l'equip de Govern, l'acció de l'equip de Govern, i això 

neguiteja. 

 

El GM de la CUP està d'acord que el PAM és un instrument important de participació 

ciutadana i, que les idees que s'hi portin i que s'hi debatin han de formar part de l'acció 

de govern; però el GM de la CUP sempre ha entès que el ple de la Corporació també 

és un lloc de participació ciutadana i els regidors i regidores són ciutadans en els quals 

s'ha delegat la representació. En aquest sentit, no es veu quin problema hi ha en la 

proposició presentada pel GMPPC.  

 

De la mateixa manera que en l'anterior proposició del GMCiU no s'hi observava cap 

problema, en aquesta tampoc. I no es tracta del fet que el GMPPC rendibilitzi 

políticament un altre tema, ja que el grau de coincidència ideològica de la CUP amb el 

Partit Popular és conegut.  
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Els acords que es presenten es troben raonables. Potser 60 o 90 dies en comptes de 

30, però a part d'aquesta qüestió menor, és un acord que es podria afegir al PAM fent 

referència al ple en  què s'aprova aquest acord i la referència a la unanimitat.  

 

El senyor Vives i Portell diu que subscriu la intervenció del senyor Torras de cap a 

peus. Li ha semblat una intervenció brillant. El que ha dit té molta raó. Si s'analitza una 

qüestió de fons. El PAM ha de ser una eina magnifica que ha de permetre la 

participació ciutadana, ha de permetre a l'equip de Govern presentar les seves 

propostes. Els grups de l'oposició també hi han de participar, però el ple és l'òrgan de 

participació ciutadana amb majúscules, ja que es dipositari de la sobirania popular i, en 

funció d'unes propostes que s'han presentat a la ciutadania, s'ha donat un mandat als 

regidors i regidores perquè els representessin.  

 

Una proposta aprovada pel conjunt del ple per unanimitat sortiria més reforçada. No 

seria només una iniciativa que pren l'equip de Govern perquè ho considera necessari, 

sinó que seria una qüestió presa per unanimitat de tot el ple municipal, és a dir, govern 

i oposició junts defensant la mateixa cosa.  

 

Sobre el termini, evidentment, és discutible. És lògic que des de l'oposició es vulgui 

escurçar els terminis perquè es vol que les coses es facin amb rapidesa, però des del 

Govern es pot dir que hi ha d'haver un calendari sotmès a un programa. Això no és 

difícil de negociar, quan al final l'objectiu és comú.  

 

Sobre el fons de la proposta ja s'hi està d'acord, però sobre la qüestió de forma es 

reitera punt per punt la intervenció del senyor Torras, una intervenció molt intel·ligent, 

molt brillant i molt aclaridora. 

 

La senyora Sensat i Borràs diu que quan a la Junta de Portaveus s'han proposat les 

reunions quinzenals, s'entenia que el que vol el ciutadà és que en el ple es visualitzin i 

es discuteixin els temes que preocupen i en què es té un posicionament diferent. En el 

cas de la proposició presentada pel GMPPC, el debat que es planteja és si es pot fer 

una diagnosi amb 30 o amb 90 dies o si hi ha una partida pressupostària. Aquestes 

qüestions no són el debat important, el debat  es trobaria en el resultat que sorgís de la 

diagnosi i dels diners que han d'atorgar-se a la Policia i els models de  policia que es 

consideren necessaris, quanta policia es necessita, etc.  

 

Per tant, la diferència entre l'oposició del ple i el ciutadà que pot assistir al PAM és 

que, precisament, per la legitimitat que té l'oposició, poden accedir a una informació 

amb uns terminis i una capacitat de relació molt diferent a la del ciutadà. Aquesta és la 

diferència i, en els espais per dialogar i on es porten a discussió les controvèrsies,  pot 

ser que s'arribi a acords i pot ser que no.  
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És absurd que mensualment sembli que el Govern no vulgui discutir de res amb 

l'oposició. Aquesta dinàmica, que no agrada a ningú, ni a govern ni a oposició,  s'ha de 

millorar. Per millorar-ho s'ha proposat en la Junta de Portaveus unes millores, uns 

compromisos en aquestes dinàmiques per treballar diferent. 

 

El senyor Irujo i Fatuarte diu que s'ha de trencar la dinàmica que s'ha engegat. Així 

mateix, considera que en les Comissions Informatives prèvies a la celebració de 

qualsevol ple hi ha un punt de l'ordre del dia que és control i seguiment de les tasques 

del govern. En les comissions informatives, a part de la presentació dels dictàmens, 

s'ofereix l'oportunitat a tots els grups municipals de plantejar qüestions a l'equip de 

Govern per fer un seguiment i un control de les tasques de govern.  

 

Es considera que en molts dels temes s'hauria pogut donar una informació prèvia en la 

comissió informativa, com a mínim, a la fase prèvia a la celebració del ple. Amb ànim 

de no alterar la consciència de cada persona, des del dret que es té d'intervenir en el 

ple, i amb el màxim respecte, es considera que s'han d'apropar les postures perquè 

determinats temes puguin arribar amb una millor informació per part de tots.  

 

En les comissions informatives es pot demanar informació sobre determinats temes. 

Per exemple, en el tema de la Policia local, el senyor Irujo diu que si en l'ultima 

Comissió Informativa se li hagués fet una pregunta de control de la feina de govern, no 

només s'hagués parlat de la Policia local, s'hagués parlat sobre el que s'està pensant 

fer per solucionar l'important problema d'espai que té un departament de l'Ajuntament 

que és Drets de Ciutadania o de la partida que es preveu pressupostar per a 

condicionar la planta baixa i la primera planta de l'edifici consistorial.  

 

El problema no es troba en no voler donar informació, però s'han d'utilitzar totes les 

eines de què es disposa.  

 

Es lamenta sincerament la deriva que ha pres el debat, però s'ha d'encaixar en un 

moment determinat el que es diu en el Saló de sessions amb tot respecte. En aquest 

moment, es lamenta que el regidor i company senyor Javaloyes hagi sortit de la sala 

perquè si, en algun moment, s'ha pogut dir alguna cosa que el molestés, no ha estat la 

intenció de l'equip de Govern. 

 

El senyor Javaloyes i Vilalta es dirigeix al senyor Torras i li diu que moltes vegades 

es coincidirà amb molts aspectes respecte al que es vol per la ciutat de Manresa, amb 

independència de l'ideari polític. 
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En resposta a la intervenció del senyor Buenache, el primer que es vol dir és que no 

és certa l'afirmació que el GMPPC vol rendibilitzar els problemes que té la ciutat de 

Manresa. 

 

Respecte a la proposició que s'ha presentat, només es demana que es faci un estudi 

de quines son les necessitats que té la Policia Local per poder dur a terme la seva 

feina.  

 

No es pot plantejar quin model de Policia Local es vol, si prèviament no es fa un 

diagnòstic de la situació.  

 

No han de ser els ciutadans els qui diguin com voldrien que fossin les dependències 

de la Policia Local. El debat no és quin model de Policia Local es vol. El debat és 

sobre les infraestructures de la Policia Local.  

 

La proposició presentada  es deu al fet que algun col·lectiu de la Policia Local, fa 

setmanes, ha fet arribar al GMPPC les seves inquietuds i aquestes s'han traslladat al 

ple.  

 

I quan es diu, per una banda, que l'estudi de la diagnosi ja està fet i, per l'altra, que 

seran els ciutadans els que decideixin les qüestions referents a les instal·lacions de la 

Policia Local a través del PAM, sorgeix el dubte de quina és la resposta: Està fet 

l'estudi ? O no? 

 

Es demana saber en quines condicions treballen els agents de la Policia Local a partir 

de la diagnosi que es faci, amb el consegüent  pla inversor a mig i llarg termini. Es 

demana que es prevegi una partida pressupostaria resultat de l'estudi de diagnosi 

esmentat, una partida diferenciada de les partides per despeses corrents assignades a 

la Policia Local. Es demana, doncs, saber què fa falta als agents de la Policia Local i, a 

partir d'aquí, dissenyar un pla inversor i preveure les partides corresponents. 

 

 

El senyor Buenache i Catalán diu que lamenta l'absència del senyor Javaloyes de la 

sala durant el moment de la intervenció de la regidora Sensat i del regidor Irujo, ja que 

han exposat que s'està d'acord amb el que planteja el GMPPC.  

 

Es lamenta que el senyor Javaloyes s'hagi pres els arguments esgrimits per l'equip de 

Govern com un atac personal o com una manca de voler dialogar.  

 

El que molesta a l'equip de Govern és que s'intentin confondre les coses. No és cert 

que el ciutadà hagi de decidir com han de ser les dependències de la Policia Local, 
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però si que és cert que el projecte de ciutat  està en ple procés participatiu i, una de les 

qüestions que es posa a debat de la ciutadania  és que es posicioni sobre la necessitat 

de millorar les dependències en aquest moment o no. Aquest és un tema i,  que la 

Policia Local hagi d'estar dotada de mitjans tècnics és un altre tema. El que no es pot 

crear és confusió.  

 

El senyor Buenache diu que convida al senyor Javaloyes  a participar en la redacció 

de l'estudi que es proposa, però no es voldria que es quedés amb la sensació de què 

s'està atacant a l'oposició.  

 

L'equip de govern té voluntat de treballar per millorar les coses i hi ha coses que són 

manifestament millorables, però es considera que no es pot presentar 48 hores abans 

d'un ple una moció, que proposa certes iniciatives. Se'n podria parlar abans i arribar a 

un acord de com s'han de solucionar les coses. 

 

El senyor Javaloyes i Vilalta diu que no hi ha pitjor sord que aquell que no vol 

escoltar. S'ha dit, i el senyor Buenache en té coneixement, que el GMPPC havia 

mantingut contactes amb col·lectius de la Policia Local. Si se'n té coneixement a què 

s'espera?  

 

Segueix dient que no s'ha molestat ni s'ha sentit atacat pel senyor Buenache, ni per 

ningú, però s'ha sentit bastant ofès de  què se li digui de quina manera ha d'executar la 

seva tasca com a regidor de l'oposició.  

 

El problema no és quan temps abans del ple s'ha de presentar la proposta. El 

problema és saber si es vol fer o no es vol fer, i de la manera que es vol fer o deixar de 

fer.  

 

Tampoc no es tracta que els partits de l'oposició vulguin rendibilitzar els èxits de 

l'Ajuntament. Ja s'ha dit que la institució més representativa i més legitimada de la 

ciutadania és el ple municipal.  

 

Així mateix, manifesta que, amb independència de la  freqüència de les Juntes de 

Portaveus, el GMPPC farà les proposicions que consideri adients i necessàries pel 

desenvolupament de la ciutat de Manresa, hi hagi acord o no.  

 

Així mateix, el GMPPC coneix perfectament els ressorts de què disposa, com per 

exemple, les Comissions Informatives, per poder preguntar i informar-se sobre l'estat 

de les qüestions municipals.  
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També es té coneixement que molts cops les preguntes que es formulen des de 

l'oposició no reben resposta i que les propostes de l'oposició que s'han aprovat pel ple, 

no s'han executat.  

 

L'alcalde diu que, probablement, en alguns temes no s'arribi a un acord. La dinàmica 

que estaven prenent les mocions en els darrers temps portava a un camí incert. Per 

tant, la reflexió que s'ha fet en el ple i en la Junta de Portaveus ha de ser un punt 

d'inflexió en el treball que es vol continuar fent.  

 
L'alcalde sotmet a votació la proposició i, es rebutja per 13 vots negatius (8 GMS, 3 
GMERC i 2 GMICV-EUiA) i 12 vots afirmatius (8 GMCiU, 2 GMPPC, 1 GMCUP i 1 
GMPxC).  
 
 
8.7 PROPOSICIÓ DEL GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC I ICV-EUIA, 

SOBRE EL RETORN DELS PAPERS REQUISATS A LA GUERRA CIVIL I 
DIPOSITATS A SALAMANCA. 

 
El secretari dóna compte de la proposició dels grups municipals de PSC, ERC i ICV-
EUiA de 15 de novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"Atès que l'objectiu bàsic del retorn dels documents Cataláns de l'Arxiu de la Guerra 
Civil de Salamanca és restituir-los a les persones, institucions, partits, sindicats i 
entitats de tota mena que en van ser espoliats el 1939.  
 
Atès que aquest procés s'ha interromput des de l'octubre de 2006, quan els tècnics 
acabaren la identificació dels documents i objectes Cataláns . 
 
Atès que recentment ha mort l'artista Carles Fontserè, que tant havia lluitat per la 
recuperació dels documents, entre d'altres, els seus propis cartells, sense poder veure 
aquesta restitució, no es pot consentir que cap altre afectat pugui desaparèixer sense 
veure la justa restitució dels seus béns.  
 
Atès que a més aquests papers requisats van servir com a font d'informació dels 
serveis policials franquistes, exercint repressió i persecució a persones esmentades en 
els documents com va ser el cas del manresà Sr. Lluís Mas Pons, secretari d'aquest 
Ajuntament dels anys 1934 al 1939.  
 
Es proposa l'adopció dels següents Acords: 
 
1.- Adherir-se a la denúncia d'aquesta situació feta per la Comissió de la Dignitat, per 
les persones, partits, sindicats i entitats afectades per l'espoli  
 
2.- Demanar al Ministre de Cultura César Antonio Molina Sánchez que es 
prossegueixi, de forma immediata, si s’escau, i amb cooperació amb el Departament 
de Cultura de la Generalitat de Catalunya, el procés d'identificació dels documents i 
objectes Cataláns restants de l'Arxiu de la Guerra Civil requisats a persones i entitats 
Catalánes que resta aturat des d'octubre de 2006.  
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3.- Que un cop corroborada la identificació, la Comissió Mixta Ministeri de Cultura-
Generalitat,  retorni a la Generalitat de Catalunya immediatament els documents i 
objectes arrabassats per la força el 1939, amb la finalitat que la Generalitat de 
Catalunya pugui fer-los arribar als seus legítims propietaris el més aviat possible. 
  
4.- Comunicar aquesta moció al Ministre de Cultura, al Conseller de Cultura de la 
Generalitat i a la Comissió de la Dignitat (c/ Rosselló 198,4t,2.  08008 Barcelona)." 
 
 

El senyor Perramon i Carrió diu que no és la primera vegada que es porta a debat 

del ple el tema dels papers de Salamanca, uns papers que van ser requisats a finals 

de la Guerra Civil, l'any 1939, que corresponien a diferents institucions, a  la pròpia 

Generalitat, als ajuntaments, a particulars, a partits i a entitats.  

 

Es tracta d'uns papers que van ser utilitzats per represaliar a persones que, per la 

seva militància política o per ser fidel a la institució democràticament elegida, com 

l'Ajuntament - el cas del senyor Lluís Mas i Pons, secretari de l'ajuntament de Manresa 

- van tenir unes represàlies importants. 

 

Els papers, prop de 70 anys després de l'espoli, encara no estan a Catalunya. En van 

retornar una part, concretament, la part que fa referència a documents de la pròpia 

Generalitat, però queden encara per acabar de retornar, documents que fan referència 

a persones, entitats, a col·lectius i a partits.  

 

Es considera que ja és suficient que després de tot aquest període, no s'hagi 

reestablert la normalitat i el retorn d'uns papers espoliats que corresponien a persones 

i a entitats de Catalunya .  

 

Pels motius exposats, s'ha de tornar a reclamar, per dignitat, el retorn dels papers i 

documents a Catalunya, com una forma de tancar un període dolent i negatiu a la 

ciutat i al país, i com a forma de restablir la voluntat expressada per diferents entitats 

cíviques, polítiques, sindicals i socials Catalanes perquè els papers esmentats retornin 

definitivament al seu origen i es resolgui una situació d'indignitat. 

 

Per tant, el que es reclama és que es realitzi i que el govern del PSOE compleixi el seu 

compromís, que el senyor Zapatero compleixi el seu compromís i,  per tant, que  hi 

hagi una resolució i el retorn dels papers, de tots els papers que hi ha a l'arxiu de 

Salamanca, que corresponen a Catalunya.  

 

S'espera que es doni el suport a la moció presentada i que en les corresponents 

actuacions polítiques els grups, tant a Catalunya com al Congrés, siguin coherents 

amb el que es planteja en aquest tema. 
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El senyor Vives i Portell diu que es votarà a favor de la proposta. Es considera que 

és una mica vergonyós que una proposta com les que es presenta s'hagi de portar al 

ple de l'ajuntament de Manresa.  Es vol dir amb això, que és vergonyós que, després 

de tant de temps i de tanta reclamació d'una cosa tan obvia - que és que retorni allò 

que es va robar -, s'hagi de fer a través d'una moció al ple de l'ajuntament de Manresa. 

 

Diu que li ha agradat molt la última frase del senyor Perramon ja que és el quid de la 

qüestió: "Els grups polítics que aprovem en aquest ple de l'ajuntament de Manresa, els 

companys i companyes que estan a Barcelona i, sobretot, que estan a Madrid, actuïn 

en conseqüència."  

 

És cert que ja s'ha dit moltes vegades en aquest Saló de sessions, però si es va dient 

és perquè no passa allò que es demana que passi, allò que hauria de passar.  

S'aprovarà però, si desprès els companys de Madrid no fan el que s'ha de fer, no 

serveix de res.  

 

Diu que li fa por que, a segons qui de Madrid li faci por defensar aquesta postura, ja 

que les eleccions estan molt a prop i, a Espanya, el missatge de "als Catalans ni 

aigua" és un missatge que ven. Abans de les eleccions ven. I fa una mica de por que 

es traslladi a Madrid i, a Madrid no es tingui en compte.  

 

Per tant, si es té la capacitat d’interlocutar amb la gent de Madrid, valdria molt la pena 

que es fes, amb independència que el mes de març hi ha unes eleccions.  

 

Es tracta d'una qüestió de dignitat, que deu ser una de les poques coses que queden a 

Catalunya, perquè abans es disposava de trens i, ara, tampoc n'hi ha, però dignitat 

encara en deu quedar una mica. Per tant, és necessari ser crític, ser exigent i ser crític 

amb la gent si no es fa la feina que s'encomana des de l'Ajuntament de Manresa.  

 
L'alcalde sotmet a votació la proposició i, s'aprova per 22 vots afirmatius (7 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EUiA, 8 GMCiU, 1 GMCUP i 1 GMPxC), 2 abstencions (GMPPC) i 
1 abstenció de la senyora Mas per trobar-se absent de la sala en el moment de la 
votació (article 100 ROF), i, per tant, esdevé acord plenari amb el contingut que ha 

quedat reproduït.  
 
 
8.8 PROPOSICIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC I ICV-EUIA 

SOBRE REPROVACIÓ DEL CONTINGUT DEMAGÒGIC DEL BUTLLETÍ 
EDITAT PER LA PLATAFORMA PER CATALUNYA 

 
Vista la proposició presentada pels grups municipals del PSC, ERC i ICV-EUiA, de 14 
de novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 
 
"Atès el contingut del butlletí “InfoBages”, recentment editat i distribuït per la 
Plataforma x Catalunya - grup amb representació en aquest Ple -, on s’afirma, entre 
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altres coses, que “els nostres polítics s’estimen més potenciar les famílies magribines 
i, així, aquestes podran colonitzar més fàcilment la terra catalana”. 
 
Atès que totes les definicions contingudes al butlletí al voltant del fet migratori suposen 
l’ús manipulat, parcial i descarat d’informació tergiversada. 
 
Atès que l’únic objectiu de la revista és la d’accentuar i assentar els temors de part de 
la ciutadania i abonar i alenar la xenofòbia. 
 
Atès que, com ha passat sempre, la nova immigració  arriba a terres catalanes cercant 
un futur que el seu país d’origen no li pot assegurar. Per tot això manifestem que la 
seva integració és un repte en el qual ells han de contribuir i que entre tots hem de fer 
possible, tot tenint clar que tenen drets i també deures per complir com qualsevol altre 
ciutadà. 
 
Atès que no és cert, tal com afirma Plataforma per Catalunya, que l’Ajuntament de 
Manresa destini més diners a programes d’immigració que de gent gran. Ben al 
contrari, l’equip de govern ha augmentat molt en els darrers anys tot un seguit de 
serveis destinats a la gent gran; s’ha doblat l’assistència domiciliària i multiplicat per 10 
les persones que disposen de teleassistència, entre altres prestacions (com els 
menjars a domicili, les residències municipals de la gents, entre altres) que amplien 
l’oferta d’aquest ajuntament cap aquest col·lectiu.  El pressupost dedicat a donar 
assistència i serveis a la gent gran, supera de llarg el dedicat a programes relacionats 
amb la immigració. 
 
 
Ateses aquestes consideracions, el Ple de l’Ajuntament de Manresa manifesta que 
 
1. Reprova el contingut demagògic del butlletí “InfoBages”, recentment editat i 

distribuït per la Plataforma x Catalunya. 
2. Reprova l’actitud del GM de la Plataforma x Catalunya que, lluny d’aportar 

solucions constructives, es dedica a crear alarma social. La immigració és un 
fenomen complex i, com a tal, no mancat de dificultats, però aquestes se superen 
treballant quotidiànament, amb propostes constructives, planificació i consens, i en 
cap cas emprant la demagògia i el populisme. 

3. Manifestem que l’Ajuntament de Manresa tracta a tota la  seva ciutadania en 
igualtat i, pel que fa als serveis i prestacions que ofereix, no hi ha tracte de favor de 
cap col·lectiu determinat." 

 
Vista l'esmena de substitució presentada pel Grup Municipal de CiU, de 19 de 
novembre de 2007 que, transcrita, diu el següent: 

"Atès el contingut del butlletí “InfoBages”, recentment editat i distribuït per la 
Plataforma x Catalunya - grup amb representació en aquest Ple -, on s’afirma, entre 
altres coses, que “els nostres polítics s’estimen més potenciar les famílies magribines 
i, així, aquestes podran colonitzar més fàcilment la terra catalana”. 

Atès que totes les definicions contingudes al butlletí al voltant del fet migratori suposen 
l’ús manipulat, parcial i descarat d’informació tergiversada. 

Atès que l’únic objectiu de la revista és la d’accentuar i assentar els temors de part de 
la ciutadania i abonar i alenar la xenofòbia. 
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Atès que, com ha passat sempre, la nova immigració  arriba a terres catalanes cercant 
un futur que el seu país d’origen no li pot assegurar. Per tot això manifestem que la 
seva integració és un repte en el qual ells han de contribuir i que entre tots hem de fer 
possible, tot tenint clar que tenen drets i també deures per complir com qualsevol altre 
ciutadà. 

Atès que aquest ajuntament es conscient que bona a part de  ciutadania viu amb 
preocupació les conseqüències del fet migratori. 
 
Atès que en els últims anys ha crescut la sensació que els immigrants són tractats de 
millor manera que no pas els ciutadans autòctons per part del consistori. 
 
El Grup Municipal de Convergència i Unió manifesta, 
 

1. Que reprova totes aquelles manifestacions públiques que sobrepassen la 
llibertat d’expressió, com és el cas del butlletí “Infobages” , editat i distribuït per 
la Plataforma per Catalunya  pel seu contingut demagògic i ple de calumnies. 

 
2. El compromís de l’Ajuntament de Manresa per treballar en aquesta legislatura 

per polítiques actives destinades a prevenir la divisió entre la població 
nouvinguda i l’autòctona, tot incrementant els recursos públics en les polítiques 
d'ajuts socials, en aquelles polítiques de mediació així com tot  aquell conjunt 
d'actuacions  que tinguin per finalitat una millor integració de la població 
nouvinguda. 

 
3. El compromís de ajuntament de Manresa de definir un nou Pla Transversal  de 

la Immigració de Manresa, com a conseqüència de la necessitat d’actualitzar 
aquelles mesures destinades a millorar la cohesió social de tots aquells que 
vivim a la ciutat de Manresa.  

 
4.  El compromís de l’ajuntament de Manresa d’assumir el repte de la immigració 

fent compatible la preservació dels  interessos dels ciutadans autòctons amb 
els drets i deures del immigrants." 

 
 
El secretari dóna compte de l'esmena transaccional dels grups municipals de PSC, 
ERC i ICV-EUiA, CiU, PPC i la CUP, de 19 de novembre de 2007 que, transcrita, diu el 
següent: 
 
"Atès el contingut del butlletí “InfoBages”, recentment editat i distribuït per la 
Plataforma x Catalunya - grup amb representació en aquest Ple -, on s’afirma, entre 
altres coses, que “els nostres polítics s’estimen més potenciar les famílies magribines 
i, així, aquestes podran colonitzar més fàcilment la terra catalana”. 
 
Atès que totes les definicions contingudes al butlletí al voltant del fet migratori suposen 
l’ús manipulat, parcial i descarat d’informació tergiversada. 
 
Atès que l’únic objectiu de la revista és la d’accentuar i assentar els temors de part de 
la ciutadania i abonar i alenar la xenofòbia. 
 
Atès que, com ha passat sempre, la nova immigració  arriba a terres catalanes cercant 
un futur que el seu país d’origen no li pot assegurar. Per tot això manifestem que la 
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seva integració és un repte en el qual ells han de contribuir i que entre tots hem de fer 
possible, tot tenint clar que tenen drets i també deures per complir com qualsevol altre 
ciutadà. 
 
Atès que aquest ajuntament és conscient que bona part de la ciutadania viu amb 
preocupació les conseqüències del fet migratori. 
 
Atès que no és cert, tal com afirma Plataforma per Catalunya, que l’Ajuntament de 
Manresa destini més diners a programes d’immigració que de gent gran. Ben al 
contrari, l’equip de govern ha augmentat molt en els darrers anys tot un seguit de 
serveis destinats a la gent gran; s’ha doblat l’assistència domiciliària i multiplicat per 10 
les persones que disposen de teleassistència, entre altres prestacions (com els 
menjars a domicili, les residències municipals de la gents, entre altres) que amplien 
l’oferta d’aquest ajuntament cap aquest col·lectiu.  El pressupost dedicat a donar 
assistència i serveis a la gent gran, supera de llarg el dedicat a programes relacionats 
amb la immigració. 
 
Ateses aquestes consideracions, el Ple de l’Ajuntament de Manresa manifesta que 
 
1. Reprova el contingut demagògic del butlletí “InfoBages”, recentment editat i distribuït 

per la Plataforma x Catalunya. 
 
2. Reprova l’actitud del GM de la Plataforma x Catalunya que, lluny d’aportar solucions 

constructives, es dedica a crear alarma social. La immigració és un fenomen 
complex i, com a tal, no mancat de dificultats, però aquestes se superen treballant 
quotidiànament, amb propostes constructives, planificació i consens, i en cap cas 
emprant la demagògia i el populisme. 

3. Manifestem que l’Ajuntament de Manresa tracta a tota la  seva ciutadania en 
igualtat i, pel que fa als serveis i prestacions que ofereix, no hi ha tracte de favor de 
cap col·lectiu determinat. 

 
4. El compromís de l’Ajuntament de Manresa per treballar en aquesta legislatura per 

polítiques actives destinades a prevenir la divisió entre la població nouvinguda i 
l’autòctona, tot incrementant els recursos públics en les polítiques d’ajuts socials, 
en aquelles polítiques de mediació així com tot aquell conjunt d’actuacions que 
tinguin per finalitat una millor integració de la població nouvinguda. 

 
5.  El compromís de l’Ajuntament de Manresa de posar al dia el Pla Transversal de la 

Immigració de Manresa, com a conseqüència de la necessitat d’actualitzar 
aquelles mesures destinades a millorar la cohesió social de tots aquells que vivim 
a la ciutat de Manresa" 

 
 

El senyor Perramon i Carrió diu que el motiu de la proposició és justament sortir al 

pas d'algunes informacions i mentides, sobre les quals s'està convençut que no es 

poden deixar passar. En primer lloc, es planteja doncs reprovar actituds i afirmacions 

demagògiques i alarmistes i també desmentir categòricament algunes mentides que es 

fa en la publicació de Plataforma per Catalunya. Es vol dir que no és un fet habitual, 

però, s'ha considerat que no es podia deixar passar la situació, no es podia seguir 

callant sobre una actuació que es considera irresponsable. Cadascú pot tenir opinions 
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diverses sobre temes d'immigració, però el plantejament i les afirmacions de 

Plataforma per Catalunya ha superat un límit que es considera intolerable. Es té 

coneixement que a la societat hi ha una situació complexa. Hi ha hagut un procés de 

canvi ràpid, una vinguda considerable de població immigrada d’orígens molts diversos 

dels cinc continents, de prop d'un centenar de països, es genera una situació 

d'adaptació a la nova situació  i això causa  inquietud en la ciutadania. És un fet 

evident que necessita per part dels polítics una actitud responsable. Es considera que 

des de la Plataforma es vol aprofitar aquesta situació de neguit, d'una certa inquietud 

de la ciutadania, perquè lluny de portar un debat serè i constructiu, es vol treure un 

rendiment polític. Com? Creant alarma social, fomentant el rebuig dels immigrants i 

fomentant la divisió i la desconfiança entre la població de Manresa, entre l’autòctona i 

la nouvinguda.  

 

Durant la campanya electoral, el partit Plataforma per Catalunya ja va fer una sèrie 

d'afirmacions, les quals es van debatre i es van refutar però, actualment la Plataforma 

segueix en la mateixa línia. Ha editat un butlletí recent, en format electrònic i també en 

format de paper, en el qual, en un article s'entrevista a un senyor que signa també el 

butlletí electrònic, que es diu Aaron Palacios. Suposo que es refereixen al número tres 

de la llista electoral. A la llista figurava com a Aaron Argudo Palacios. Aquest senyor té 

les seves idees, unes idees d'extrema dreta, perquè justament l'octubre de 2006 es 

van publicar les llistes a la Generalitat d'un partit que es deia “Españoles bajo el 

separatismo”, en el qual el senyor Palacios anava de número dos. Es tractava d’una 

coalició entre la Falange i un altre partit d'extrema dreta, una formació política 

d'extrema dreta a nivell de Catalunya. En l'article fa tota una sèrie d'afirmacions, que 

es passen a comentar. 

 

En primer lloc, en l'encapçalament del butlletí electrònic, el senyor Palacios diu: 

"Denunciarem el paper dels polítics que col·laboren amb els estrangers en la 

colonització de Catalunya, farem front a la delinqüència que progressa ara per ara de 

manera alarmant i treballarem per l'expulsió dels immigrants delinqüents". En aquestes 

línies hi ha dues afirmacions molt greus. Primer, crear la sensació que hi ha una 

colonització. Els immigrants, en aquest país i a tot arreu, hi van per raons, bàsicament,  

de buscar una vida millor, perquè en el seu país no tenen un futur pròsper i perquè 

volen tenir un futur per a ells i per als seus fills. No venen a colonitzar, venen a viure 

amb dignitat i a viure amb condicions. Aquesta és una situació que s'ha produït quan hi 

ha hagut immigració dels pobles de pagès a la ciutat, als anys  seixanta, va venir la 

població immigrada de tota la resta de l'estat i, es un procés que s'ha produït en 

diferents èpoques en aquesta ciutat i en molts d'altres llocs. Per tant, s'han de situar 

les coses al seu lloc. No hi ha voluntat per part de la immigració de colonitzar. Crear 

aquesta sensació es considera una greu irresponsabilitat. En segon lloc, la vinculació 

que es fa a través d’aquestes informacions entre delinqüència i immigració es 
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considera també una irresponsabilitat greu perquè fomenta crear una desconfiança 

respecte la població immigrada. Segueixen altres afirmacions que es troben en 

aquesta revista i que plantegen altres actituds de les que s'ha parlat amb anterioritat. 

Concretament, en la publicació s'esmenten altres afirmacions que es consideren 

reprovables. En primer lloc, es torna a insistir: "però resulta que els nostres polítics 

s'estimen més potenciar les famílies magrebines i així aquestes podran colonitzar més 

fàcilment la terra catalana". Aquesta afirmació és redundant. Fa altres afirmacions 

parlant dels sous i dels privilegis que tenen els regidors. Els regidors el que fan és 

treballar fort i guanyar-se els diners que cobren a final de mes, complint les seves 

obligacions i no se sap si el representant de Plataforma per Catalunya les compleix 

habitualment  perquè el cert és que ha faltat a bastants comissions informatives i a 

d'altres reunions pròpies del seu càrrec. Així mateix, també introdueix uns elements de 

privilegis creant una mena de sensació de què els càrrecs elegits democràticament no 

tenen legitimitat i, per tant, desautoritzant d'alguna forma tot el conjunt de la gent que 

treballa en la política d'una manera honesta i desinteressada. Introdueix alguns 

elements que fan referència a una guerra de religions quan parla de l’agrupació 

religiosa del Verbo Encarnado, davant l'islamisme i finalment fa una informació que es 

voldria rebatre d'una manera contundent. Diu; "L'ajuntament de Manresa destinarà 

aquest any 51.931 euros a la gent gran i 199.615 a temes d'immigració". Això és 

absolutament incert. L'ajuntament dedica, com a mínim, quinze vegades més a la gent 

gran que no pas els ajuts i algun tipus de benefici que puguin obtenir la població 

immigrada. Per tant, donar la sensació que la ciutat de Manresa desatén la seva 

població gran i es dedica els diners a la població immigrada és absolutament falç i es 

vol desmentir d'una manera rotunda. Per tant, en base a les afirmacions esmentades i 

a la voluntat per la seva part de crear alarma social i aprofitar una situació difícil per 

reforçar les idees d'extrema dreta, es planteja la reprovació del contingut demagògic 

del butlletí, la reprovació de l’actitud de crear alarma social, l'afirmació que l'ajuntament 

de Manresa tracta a tota la seva ciutadania amb igualtat, amb igualtat de drets i de 

deures, en aquest sentit, es considera que la gent que ve de nou té drets però també 

se'ls ha de fer complir els deures i s'han d’integrar a aquesta societat i afirmar també 

que es treballarà en aquest mandat per les polítiques actives destinades a prevenir la 

situació de divisió entre la població nouvinguda i autòctona, augmentant els ajuts 

socials, i fent que tota la gent que té necessitats en aquest àmbit pugui ser atesa,  

siguin nouvinguts o població autòctona i, finalment el fet que s’actualitzarà, degut a la 

nova situació, el pla transversal d'immigració per tal de reforçar encara més les 

polítiques que s'estan portant a terme.  

 

És remarcable que la proposició la signen tots els grups municipals menys la 

Plataforma per Catalunya, que es comparteix la preocupació que s'hi expressa, la 

indignació per la utilització de la problemàtica actual de la societat en un interès 

partidista i demagògic i la voluntat de treballar de forma constructiva per la societat, 
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per fer una societat més cohesionada, una societat més justa i una societat 

integradora.  

 

El senyor Arcas i González diu que es convindrà en què són molts temes, que el 

senyor Parramon ha fet una exposició molt llarga i que s'està cansat. Per tant, 

s'intentarà parlar de les coses més importants que s'han comentat.  

 

En primer lloc, es voldria donar les gràcies als joves que han vingut perquè almenys 

han tingut el seny d'esperar que els nens del Consell de la Infància marxessin, perquè 

sinó en el seu primer dia dins la casa del poble hi hagués hagut una experiència de 

mal funcionament democràtic de la societat molt trist. Molts dels nens haguessin 

llençat la carpeta i no haurien tornat.  

 

Els diners que gasta l’ajuntament de Manresa en gent gran i en immigració són dades 

tretes de la web de l'ajuntament de Manresa. Es convida al senyor Perramon que les 

comprovi perquè, inclús en la campanya electoral se li va comentar que potser hi havia 

un problema de falta, no de transparència, però sí de falta d'informació. A vegades la 

gent crea fantasmes perquè no se li explica bé les coses. El senyor Arcas segueix 

dient que assegura que a la web de l'ajuntament diu: "gent gran: -diu que no té la xifra; 

Immigració: aquesta xifra" 

 

En relació a l'esmena transaccional diu que ningú no diu que això no sigui veritat. El 

que la Plataforma s'ha limitat a fer és a copiar dades de la web, com dades 

d’immigració i delinqüència, dades que ha publicat la premsa. Immigració i 

delinqüència no són dades que hagi lligat la Plataforma, sinó que les ha lligat els 

immigrants delinqüents, que mai dirà que són tots, però per desgràcia és un fet que 

està passant. 

 

El fet que l'Aaron s'hagués presentat en unes eleccions en una candidatura que es 

deia “Españoles bajo el saparatismo”, en tot cas, primer és un problema del  senyor 

Aaron i de la gent que l'hagi de votar. No s'ha de recordar que hi ha consellers a 

l'actual govern de la Generalitat que havien estat membres d'una organització 

terrorista i que molt tranquil·lament ho diuen i ho accepten. Se suposa que aquestes 

persones han fet un reciclatge i han fet una evolució en la seva vida i que ara es 

dediquen a firmar edictes, a firmar propostes i no pas a posar bombes. Es té 

l'esperança que el senyor Aaron si algun dia està de regidor es comporti com es 

considera que el Xavier Arcas s'ha comportat en aquest ajuntament i en aquest ple.  

 

Segueix dient que fa temps ja va dir, sobretot amb el rebombori que hi va haver quan 

Plataforma va decidir presentar-se a Manresa, que es demanava un favor. El favor era 

que el jutgessin a ell i a la Plataforma per les seves accions actuals. Ningú pot dir que 
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Plataforma per Catalunya s'ha comportat com un partit feixista a l'ajuntament de 

Manresa en els mesos que es porta de mandat.  

 

Finalment, es vol dir que la Plataforma intenta fer i tenir un comportament democràtic. 

Altres partits que s'omplen la boca de democràcia són els que a la primavera parlaven 

de fer un cordó sanitari contra la Plataforma i coses d'aquestes la Plataforma no les fa 

ni les farà. Potser l'expressió no va ser cordó sanitari però va ser un intent de fer un 

front comú contra la perillosa extrema dreta que venia.  

 

El senyor Torras i Planas ratifica i subratlla les paraules del senyor Perramon.  Diu 

que no s’estendrà en comentar el document de Plataforma per Catalunya, que està  

ple de mentides. No hi ha cap servei especial per immigrants i menys per magrebins. 

Hi ha serveis a l'ajuntament dels quals molta gent immigrada se'n beneficia perquè 

tenen una sèrie de dificultats, no només econòmiques, sinó culturals i d’inserció laboral 

per poder involucrar-se en la societat.  

 

Diu que treballa en una escola i de la mateixa manera que en l'ajuntament no hi ha cap 

servei especial per gent immigrada, a les escoles tampoc. Hi ha una sèrie de serveis, 

dels quals els alumnes immigrats se'n beneficien, que ajuden a la integració d'aquests 

nens i que en el ple anterior el senyor Arcas ha dit que defensava i treballava per la 

integració d'aquests col·lectius. 

 

Tots els immigrants paguen els seus impostos i haurien de tenir els mateixos drets i no 

tenen, no tenen el dret a vot i la CUP es compromet a donar suport perquè s'avanci en 

aquest senti, i tenen tots els deures. Per tant, part dels serveis dels que es puguin 

beneficiar, no només els han d'utilitzar,sinó que es té el deure des de l'ajuntament de 

poder-los facilitar perquè treballen entre els conciutadans.  

 

Es vol que els veïns visquin bé i puguin tenir la'ccés a tots els avantatges que té la 

ciutat d'una manera igualitària a les dels altres ciutadans autòctons. 

 

Vincular immigració amb delinqüència és una temeritat molt exagerada. Està clar que 

hi ha delinqüents que no tenen el passaport espanyol, però n’hi ha molts que sí que el 

tenen. El problema de la delinqüència no és la immigració, és un altre. És una 

irresponsabilitat molt exagerada.  

 

Finalment, és cert que el GMPxC a Manresa en les sessions plenàries no s'ha 

comportat com un partit feixista. Això no obstant, el document que s'ha publicat i els 

documents que es van fer córrer durant la campanya electoral són feixistes, son 

afirnacions feixistes d'excloure a una part del veïnat. Això és feixisme. 
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El senyor Javaloyes i Vilalta diu que el GMPPC subscriu la proposició transaccional. 

Això no obstant, en la proposició no es diu enlloc que la Plataforma per Catalunya sigui 

feixista. En tot cas, alenta la xenofòbia, fa demagògia sobre un tema molt preocupant. 

Aquests comportaments són prou reprovables i es pot dir que no es va bé per aquest 

camí.  

 

Sobre l'argument que diu que les dades s'han extret de la web municipal, el senyor 

Javaloyes diu que li sap greu tal afirmació. Diu que li serviria que li digués un partit que 

estigués fora de l'Ajuntament, però un partit que té representació a l'Ajuntament, que té 

accés al pressupost municipal de l'Ajuntament, es considera d'una frivolitat total 

perquè aquesta informació està a l'abast del GMPxC. Així mateix, cal dir que no es 

tracta de mirar a la web, es tracta de fer la feina. Li diu al senyor Arcas que faci el favor 

de mirar-se el pressupost. 

 

D'altra banda, quan es diu: "Els nostres polítics s'estimen més potenciar les famílies 

magrebines perquè així podran colonitzar més fàcilment la terra Catalana", es 

considera un llenguatge que ven a unes capes socials que tenen certs problemes per 

arribar a final de mes, que tenen problemes per accedir a les beques, que tenen 

problemes per poder obtenir els ajuts. Aquest tipus de llenguatge la única cosa que fa 

és alentar la por, alentar una diferència i trencar  els sistema de convivència de la 

ciutat.  

 

Segueix dient que el senyor Arcas no sembla ni per actitud ni per comportaments una 

persona d'ideologia feixista, encara que aclara que tampoc sap quina pinta tenen els 

feixistes. Matisa que moltes vegades sorprendrien les aparences. 

 

Respecte a l'afirmació del senyor Arcas referent al cordó sanitari, es considera que 

quan es va dir que la CUP deia mentides es deia de manera fonamentada. Es deia, 

per exemple, que al Xup es volia posar una mesquita. Al Xup s’hi ha posat una 

església cristiana i catòlica. És per tant tergiversar la realitat, és per tant mentir. 

Interessadament o no. Es desconeix, però  en tot cas la responsabilitat dels 

representants electes és tenir cura de les afirmacions i d'obtenir la informació 

necessària i adient.  

 

Tothom és conscient de la problemàtica de la immigració. Per això en la proposició 

s'han pres dues mesures importants: Primer, prendre el compromís per treballar per 

polítiques actives destinades a prevenir la divisió entre la població nouvinguda i 

l'autòctona, increment els recursos públics en polítiques d'ajuts socials, en aquelles 

polítiques de mediació així com tot  aquell conjunt d'actuacions que tinguin per finalitat 

una millor integració de la població nouvinguda.  
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Segon, prendre el compromís de definir un nou Pla Transversal d'Immigració. En el 

seu el GMPPC va fer pública una proposta d'aquest tipus i va semblar que trontollava 

tot. En el seu moment es va dissenyar un model referent a tot Catalunya. Aquell pla 

s'ha d'adaptar a la realitat local. El procés de la immigració s'ha desbordat i per això és 

necessari crear els mecanismes necessaris i adients per donar resposta social a la 

gent nova i a la gent que ja hi és. S'hauria de destacar com un element positiu. 

 

En referència a l'aspecte dels sous dels regidors i de les regidores, s'ha de tenir en 

compte que els regidors i regidores són tots els de l'equip de govern, però també els 

de l'oposició. En aquest moment el senyor Javaloyes fa un incís i li demana al senyor 

Arcas què en fa de les indemnitzacions que rep. demana si les dóna a Càrites. Tots els 

regidors disposen d'unes indemnitzacions per compensar el treball i el temps que es 

dedica a la cosa pública. La dedicació als assumptes públics implica que es deixa de 

fer l'activitat professional. Així mateix, l'activitat pública que es desenvolupa i l'activitat 

que porta a terme el grup municipal suposa en molts casos tenir unes despeses i, per 

tant, és necessari rebre unes indemnitzacions per cobrir aquestes despeses.  

 

La senyora Sensat i Borràs diu que la reprovació que es planteja no es fa des de la 

il·lusió ni la ingenuïtat. Per tant, la proposició no pretén fer canviar el falç debat que es 

pretén tenir quan el senyor Arcas fa afirmacions en base a dades objectives que ell ha 

extret de la web i, per tant, en base a la neutralitat i bona fe. La senyora Sensat 

continua dient que no s'ho creu i considera que molts ciutadans i ciutadanes de 

Manresa no s'ho creuen. 

 

En la proposició es tracta un altre aspecte. El que es planteja reprovar, per davant de 

tot, és una manera d'entendre la política que fa la Plataforma per Catalunya que fa mal 

a la gent que es creu la política. La Plataforma no se la creu la política. 

 

Respecte al punt que parla dels sous, en parlen d'una manera com si no en cobressin 

i, el que haurien de posar-hi és que cada més ingressen 2.000 euros i llavors són 

incapaços de pagar a un traductor. Del país de Catalunya que diuen que s'estimen 

tant, en l'escrit, cada dues línies hi ha tres faltes ortogràfiques. Però cobren i això és 

jugar brut amb la gent. Parlen com si estiguessin a l'Ajuntament però no ben bé. Per 

tant, és una mica ridícul començar a dir quants diners es dedica a la gent gran, perquè 

el cert és que no interessa. I li importa tant poc, inclús la classe treballadora, que en la 

sessió extraordinària de l'IBI no va ni assistir i no ha assistit a cap de les comissions 

informatives que s'han fet des del mes de juliol. Això mostra la importància que per la 

Plataforma té els assumptes municipals.  
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Continua dient que pot parlar amb un to irritat perquè en el butlletí surt anomenada. I 

aquest butlletí quan parla de conceptes com colonitzar, recorda al Goebels, el qual es 

va inventar aquestes teories, quan parlava dels jueus que colonitzen, etc. Ells posaven 

les imatges de les rates. Potser ja s’hi arribarà, però és un discurs semblant. Els 

conceptes de tragèdia, o "la immigració és un drama", és un fenomen natural o una 

catàstrofe en la qual es morirà, el missatge subliminal que s'envia, que finalment 

només pot portar a la frustració. Què es proposa? Es posaran valles de 50 metres a 

Manresa? es taparà el cel amb una cúpula? Però la Plataforma no genera violència, oi 

tant que no!!. Es descobrirà que el problema més important que han generat les 

persones que han arribat és que s'ha pogut recordar que en aquest país, com en 

gairebé tots, existeixen les classes socials. Perquè si Manresa estigués ple dels fills de 

l'Eto’o i del Ronaldinho no es tindria cap problema. Per tant, el tema no és aquest. Ja 

se sap a quina tecla es va a tocar. Ja se sap que el que es pugui dir avui des d'aquí no 

els hi canviarà la seva opinió perquè qui conviu cada dia amb molts pocs recursos ho 

passa molt malament. Massa malament com perquè se l'enganyi dient-li que s'arregla 

amb un plis-plas i dient que: "Es controlarà la immigració, que es farà seguretat 

ciutadana, es farà habitatge digne". És a dir, que actualment no es té cap compromís 

amb la ciutadania, no es controla ningú i no es té en compte la Llei d'immigració de 

l'Estat espanyol, no es disposa de seguretat ciutadana, no hi ha hagut cap policia 

garantint la seguretat dels membres de la plataforma perquè es poguessin expressar, 

ningú té habitatge digne i tothom viu en una barraca i sort n'hi ha de la Plataforma. Per 

tant, la reprovació no és per convèncer a ningú de res, ja que la Plataforma ja sap el 

que fa, i tant que ho saben i molt bé, i segur que hi ha algú més al darrera que no es 

coneix. Aquesta és l'extrema dreta del segle XXI, amb noves cares i noves formes, 

però és feixisme, sí. Plataforma és feixisme i el que defensa és feixisme.  

 

Llavors, les formes no han de fer confondre el fons. Però quan es diu que documents 

com els editats incentiven la violència no se n'ha de tenir cap dubte. Aquelles 

afirmacions no transmeten res al ciutadà. No es transmet res positiu al ciutadà, tampoc 

solucions ni projectes.  

 

Si un cap rapat es troba una proletària i la fica a rotllo amb un parell de bolets, es 

pregunta de qui serà culpa. De la plataforma? del senyor Arcas per signar el 

document? No? És el món en abstracte? Diu la senyora Sensat que si li passés, en 

faria responsable al senyor Arcas i a l'organització que representa. Un ha de ser 

responsable del que fa. I el que fa la Plataforma té efectes a la ciutat i a la convivència 

quotidiana. Parlar i les paraules tenen conseqüències i s'ha vist en la sessió plenària 

més d'una vegada. I el document que han editat genera violència. No és informació el 

que trasllada, és saber a què es juga. En democràcia tot és legítim, però tot no val 

perquè des del GMPxC es fa mal a la feina que fan tots els altres grups municipals i 

tenint en compte que en moltes d'altres coses no es posen d'acord en res. I a partir 
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d'una proposta de l'equip de Govern i una del GMCiU se n'ha fet una. El govern i 

l'oposició han tingut capacitat per treballar conjuntament perquè es veu la importància 

del tema. 

 

I també es vol expressar que en cada ple no es parlarà de la Plataforma. Hi ha gent 

que té la teoria que si es parla d'un, encara que sigui per dir coses dolentes, ja és bo. I  

se sap que per mitjà de la proposició i de les intervencions no es canviarà l'opinió del 

ciutadà. Per canviar l'opinió del ciutadà s'han de fer moltes d'altres coses, i que 

segurament gràcies a la Plataforma se n'hauran de fer més i amb més agilitat.  

 

S'havia, això no obstant, de reprovar la manera com entenen la política, perquè no és 

això. No és dir coses que un ja sap que no són. El senyor Arcas ja sap que els Serveis 

socials de l'Ajuntament destina una quantitat important a la gent gran. L'ajuntament no 

li pot dir quants diners es destinen a la població immigrant de la ciutat. Li pot dir que hi 

ha molta gent que ho passa molt malament per passar el mes. Però de quina raça són, 

això l'Ajuntament no li pot dir, ni tampoc quina religió practiquen, ni quina ètnia tampoc, 

ni quines preferències sexuals o què voten tampoc. Tot això no serveix a l'Ajuntament 

per prendre decisions. A la Plataforma, Manresa no li importa.  

 

La Plataforma sap que el tema de la immigració és un tema que genera polèmica, i 

que parlant-ne amb connotacions catastròfiques i com una cosa que no es pot 

controlar, la única cosa que val és la mà dura i, això és el que li agrada a la 

Plataforma. I la reprovació ve a dir que els altres partits, que entenen que la política és 

d'una altra manera, és que estaran al cas del que diu i del que fa la Plataforma. I sí 

que va ser ICV qui va demanar en el marc electoral cert aïllament i els fets donen la 

raó a ICV.  

 

El senyor Arcas hauria pogut preguntar a la regidora de gent gran o de serveis socials 

quines són les assignacions i quines són les partides que es destinen a gent gran i a la 

immigració. S'hauria pogut demanar d'una manera informal. Potser es deu a què no 

disposa de temps per venir a l'Ajuntament. Al senyor Arcas li preocupa molt l'estat del 

ciutadà, però ell no pot venir mai a l'Ajuntament. Però per editar els butlletins sí que es 

disposa de temps.  

 

No es demana que es deixi d'editar. Es diu que la Plataforma juga una carta que no és 

la de la política que entén tothom. La Plataforma en vol jugar una altra i a consciència i 

sap que generarà mal ambient a tot arreu i, per tant, es vol traslladar el missatge que 

si a Manresa s'originen determinades situacions, el primer a qui es farà responsable 

serà el senyor Arcas.  
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El senyor Irujo i Fatuarte diu que la proposició de reprovació del contingut del butlletí  

de Plataforma i d'una determinada actitud que segueix l'esmentada formació política 

està feta des de la racionalitat i des de la dignitat, no des de la indignació, que també. 

La indignació es pot cribar,es pot racionalitzar i es pot sedimentar. Per tant, la 

intervenció que segueix és des de la més estricta racionalitat i des del més estricte 

sentit de la dignitat. La Plataforma practica un estil que és intencionat i deliberat, no és 

espontani, no es fruit d'un enfocament equivocat, o d'un moment, d'un context, d'una 

pressió, d'una coacció. L'estil de la Plataforma és un estil intencional i deliberat que 

utilitza, com clarament queda reflectit en el document, la desqualificació, a vegades, 

gratuïta, inclus utilitzant noms i cognoms d'una regidora de l'Ajuntament, la 

deslegitimació de les institucions, ja que el que fa la Plataforma és deslegitimar 

absolutament a tots els regidors, parlen més dels de l'equip de Govern, però també 

parlen dels polítics dels partits tradicionals presumiblement fent referència a la resta de 

regidors de l'Ajuntament, utilitzen l'alarma social, fomenten la crispació, la confrontació, 

perquè el que vol la Plataforma és allunyar la població de les eines que els partits 

responsables utilitzen per tractar qualsevol fenomen social, encara que sigui complex, 

com és el de la immigració, que són el debat serè, la reflexió, l'intercanvi d'opinions, la 

informació veraç i contrastada, el respecte per les altres idees.  

 

La Plataforma utilitza un estil polític que recorda la tergiversació dels fets, la calumnia i 

la propaganda política que van reeixir a l’Alemanya nazi, tal com ha expressat la 

regidora Sensat. 

 

L'escrit de la Plataforma utilitza elements del manual de Goebels. Segueix dient que 

invita el senyor Arcas a veure la pel·lícula d'Ingrid Bergman anomenada "L'ou de la 

serp", que és l'ou que la Plataforma està fent, o pretenen fer en la societat. Pretenen 

alimentar una serp, que un dia es menjarà a tothom, perquè quan la convivència com a 

conseqüència de les polítiques de la Plataforma es deteriori i aparegui la violència els 

responsables no seran els que, amb encert o no, hagin buscat solucions raonables i 

humanes a fenòmens d'àmbit mundial. Els responsables seran els que han propugnat, 

com a vies de solució dels problemes, l'exclusió i la confrontació. 

 

També és un estil impropi d'una formació, tal com es deia en el ple de constitució de la 

corporació, que té un esperit de respecte a altres formacions i que l'Ajuntament li 

mereixia un gran respecte. Per tant, s'està demostrant que no és així. La formació de 

la Plataforma per Catalunya és absolutament irrespectuosa amb els regidors del 

consistori.  

 

Així mateix, es vol dir que Manresa, en els darrers anys, és una ciutat assenyada, 

sobretot fora de Manresa, com un exemple i un model a seguir en el tractament del fet 

migratori, tant en les qüestions de caràcter religiós com en les de caràcter cultural, 
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com en les de caràcter pròpiament de les altres derivades que ocasiona el fet 

migratori, com poden ser les problemàtiques de tipus sociolaboral. 

 

Manresa està assenyalada com una ciutat que ha fet un tractament exemplar del fet 

migratori. Arriba la Plataforma a introduir a Manresa la crispació i la confrontació entre 

comunitats. 

 

El senyor Irujo segueix dient que el senyor Arcas ha fet referència a la tristor dels 

nens. Es pregunta de quins nens. Dels nens que han marxat a sopar amb els seus 

pares feliçment, que veuran algun programa que els hi agradi, que el seu Ajuntament 

els ha acollit perquè puguin expressar les seves opinions i idees. La tristor de quins 

nens? La tristor dels nens que han patit les posades en escena dels nacionalismes de 

tipus ètnic i xenòfob com els que la Plataforma propugna? Es fa referència als nens 

bosnians?, dels kosovars? quan el senyor Milosevic deia coses iguals a Sarajevo? De 

la tristor d'aquests nens es parla? O si es retrocedeix més enrera en el temps, es fa 

referència als nens dels jueus, quan la propaganda nazi va alimentar en el sí de la 

societat alemanya l'odi i la confrontació gratuïta per practicar una religió diferent. Tot el 

que s'acaba d'esmentar és el que s'està posant en debat.  

 

Acusar als regidors de guanyar-se un sou i de tenir privilegis es pot aguantar, però 

respecte a les demés declaracions, aquelles fan molta por, perquè el GMS i 

segurament la resta de grups municipals treballen per Manresa, cadascun des de les 

idees pròpies, amb encerts i amb desencerts, però es té una idea clara que és la de 

mantenir la cohesió, la integració i la convivència que qualsevol grup humà es mereix. 

No tindria sentit la vida de propugnar l'odi entre comunitats. Molt poc cristià és el 

document publicat i les declaracions emeses. Es fomenta l'odi, la crispació i la 

confrontació entre éssers humans. No s'ha d'oblidar això. 

 

El senyor Serra i Rovira diu que, amb anterioritat la senyora Mas, ha dit la frase: "Fer 

política és generar conflicte". Qui genera conflicte és l'actitud de la formació política 

Plataforma per Catalunya, una formació que té la voluntat de fer aquesta classe 

d'accions. 

 

La reflexió del GMCiU ha estat preguntar-se fins a quin punt era útil  elevar en un ple 

una proposta que es limités a reprovar i, per tant difongués i donés molta més 

publicitat de la que segurament hi hagués hagut, el document editat per  la Plataforma.  

 

Per tant, a vegades, és necessari no difondre més perquè genera la difusió augmenta 

en una espiral de tensió. Per tant, la primera reflexió preguntar-se fins a quin punt valia 

la pena la reprovació del butlletí, que per altra banda, cal condemnar enèrgicament. En 
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aquest punt cal matisar que la proposició no ha estat gaire consensuada tampoc, 

perquè es consensua el que ve de gust només; el que no ve de gust no es consensua.  

 

La voluntat del GMCiU era, no només reprovar el tríptic i donar més difusió, sinó que 

es posessin les bases dels plantejaments que des del GMCiU s'han de defensar en 

aquest mandat. Els plantejaments estaven expressats en tres punts en la proposició 

inicial  del GMCiU, de les quals se'n mantenen dues. Una parla de portar a terme 

polítiques actives i augmentar els serveis socials i augmentar els recursos per aquelles 

polítiques de mediació i, en definitiva, aquell conjunt de polítiques que puguin ajudar a 

compatibilitzar la defensa dels drets i deures dels immigrants i la defensa dels drets i 

deures dels autòctons i intentar que cap de les parts es vegi discriminada l'una de 

l'altra.  

 

En segon lloc s'ha proposat activar un nou pla transversal de la immigració a Manresa 

i, per tant, es renovi l'actual. Des de l'equip de Govern s'ha estat d'acord a aquesta 

proposta del GMCiU. És curiós que hagi estat així ja que un pla transversal de la 

immigració és un compromís important, un pla que s'haurà de consensuar i no serà 

fàcil.  

 

Finalitza la seva intervenció dient que en aquest ple l'equip de govern ha perdut 

credibilitat i en alguns punts l'equip de govern ha fet una mica el ridícul. Deixant de 

banda la manera com l'equip de govern destriï les proposicions, es considera que la 

manera de fer política és copsant el que passa al carrer, copsant el que passa entre 

les associacions i fent les proposicions que convinguin, agradin o no, a l'equip de 

govern. 

 

El senyor Arcas i González diu que ha estat un ple molt tens, tensió a la qual no 

s'està acostumat. Referent a la intervenció del senyor Torras, diu que li dóna la 

paraula, que el que més li agradaria és que la gent s'integrés. La Plataforma no vol 

excloure a ningú. Diu que li agradaria que tothom que vingués, s’integrés. Li dóna la 

paraula i també és la paraula del partit. La Plataforma no vol excloure a ningú. 

 

Respecte a la intervenció del senyor Javaloyes, diu que el tema de la mesquita del 

Xup ja es va donar una explicació en privat i es considera que en aquell moment el 

tema va quedar tancat. Sorprèn que es torni a treure el tema.  

 

Així mateix, el document editat per la Plataforma a què s'ha fet referència en el 

transcurs de la discussió, no és més que la versió "cutre", perquè no es disposa de 

diners, del DVD que el GMPPC va presentar a Badalona amb Garcia Albiol.  
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Sobre les faltes d'ortografia a què ha fet referència la senyora Sensat, diu que li sap 

molt greu perquè el treuen de polleguera.  

 

Quant a la intervenció del senyor Irujo, diu que, dins del respecte que li té, la trilogia 

Goebels - Milosevic - Plataforma per Catalunya, es considera que és una expressió de 

cara a la galeria que quedarà molt bé en un quadre del Regió7, però s'està convençut 

que no ho pensa de debò.  

 

Pel que fa a la intervenció de la senyora Sensat, es transmet que no va assistir al ple 

de l'IBI perquè l'equip de Govern el va convocar un dijous laborable a les 13.00 hores i 

afegeix que ja té prou problemes amb els “jefes” per assistir als plens com per assistir 

a les 13.00 hores a Manresa. Es té consciència que no és problema que sigui de la 

seva incumbència, però no va ser una falta d'interès sinó un tema senzillament de 

prioritats. 

 

L'alcalde diu que portar el tema al ple, podia ser encertat o no, però governar és 

decidir. Però s'ha considerat que certs aspectes s'han de dir amb veu alta i amb 

altaveu. El GMCiU també estava d'acord en posar-ho sobre la taula. El temps dirà si la 

decisió ha estat encertada o no.  

 
L'alcalde sotmet a votació l'esmena transaccional presentada i, s'aprova per 24 vots 
afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-EUiA, 8 GMCiU, 2 GMPPC i 1 GMCUP) i 1 
vot negatiu (GMPxC) i, per tant, es declara acordat:  
 
 "Atès el contingut del butlletí “InfoBages”, recentment editat i distribuït per la 
Plataforma x Catalunya - grup amb representació en aquest Ple -, on s’afirma, entre 
altres coses, que “els nostres polítics s’estimen més potenciar les famílies magribines 
i, així, aquestes podran colonitzar més fàcilment la terra catalana”. 
 
Atès que totes les definicions contingudes al butlletí al voltant del fet migratori suposen 
l’ús manipulat, parcial i descarat d’informació tergiversada. 
 
Atès que l’únic objectiu de la revista és la d’accentuar i assentar els temors de part de 
la ciutadania i abonar i alenar la xenofòbia. 
 
Atès que, com ha passat sempre, la nova immigració  arriba a terres catalanes cercant 
un futur que el seu país d’origen no li pot assegurar. Per tot això manifestem que la 
seva integració és un repte en el qual ells han de contribuir i que entre tots hem de fer 
possible, tot tenint clar que tenen drets i també deures per complir com qualsevol altre 
ciutadà. 
 
Atès que aquest ajuntament és conscient que bona part de la ciutadania viu amb 
preocupació les conseqüències del fet migratori. 
 
Atès que no és cert, tal com afirma Plataforma per Catalunya, que l’Ajuntament de 
Manresa destini més diners a programes d’immigració que de gent gran. Ben al 
contrari, l’equip de govern ha augmentat molt en els darrers anys tot un seguit de 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 106 

serveis destinats a la gent gran; s’ha doblat l’assistència domiciliària i multiplicat per 10 
les persones que disposen de teleassistència, entre altres prestacions (com els 
menjars a domicili, les residències municipals de la gents, entre altres) que amplien 
l’oferta d’aquest ajuntament cap aquest col·lectiu.  El pressupost dedicat a donar 
assistència i serveis a la gent gran, supera de llarg el dedicat a programes relacionats 
amb la immigració. 
 
Ateses aquestes consideracions, el Ple de l’Ajuntament de Manresa manifesta que 
 

1.  Reprova el contingut demagògic del butlletí “InfoBages”, recentment editat i 
distribuït per la Plataforma x Catalunya. 

 
2. Reprova l’actitud del GM de la Plataforma x Catalunya que, lluny d’aportar 

solucions constructives, es dedica a crear alarma social. La immigració és un 
fenomen complex i, com a tal, no mancat de dificultats, però aquestes se 
superen treballant quotidiànament, amb propostes constructives, planificació i 
consens, i en cap cas emprant la demagògia i el populisme. 

 
3. Manifestem que l’Ajuntament de Manresa tracta a tota la  seva ciutadania en 

igualtat i, pel que fa als serveis i prestacions que ofereix, no hi ha tracte de 
favor de cap col·lectiu determinat. 

 
4. El compromís de l’Ajuntament de Manresa per treballar en aquesta legislatura 

per polítiques actives destinades a prevenir la divisió entre la població 
nouvinguda i l’autòctona, tot incrementant els recursos públics en les polítiques 
d’ajuts socials, en aquelles polítiques de mediació així com tot aquell conjunt 
d’actuacions que tinguin per finalitat una millor integració de la població 
nouvinguda. 

 
5.  El compromís de l’Ajuntament de Manresa de posar al dia el Pla Transversal de 

la Immigració de Manresa, com a conseqüència de la necessitat d’actualitzar 
aquelles mesures destinades a millorar la cohesió social de tots aquells que 
vivim a la ciutat de Manresa" 

 
 
9. ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
L'alcalde sotmet a votació la prèvia i especial declaració d'urgència dels 5 assumptes 
sobrevinguts presentats, la qual s'aprova per  unanimitat dels 25 membres, de 
conformitat amb allò que disposa l'art. 51 del RDLEG 781/1986, l'art. 83 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
aprovat per RD 2568/1986, de 28  de novembre, i l'art. 51.1.e) del ROM. 
 
 
9.1 SOBRE LA REALITZACIÓ D'UN PLA PER A COMBATRE LA 

CONTAMINACIÓ ACÚSTICA CAUSADA PELS VEHICLES QUE 
INCOMPLEIXEN LA NORMATIVA 

 
El secretari dóna compte de la moció presentada pels Grups Municipals de la CUP, PSC, 
ERC, ICV-EUiA. de data 19 de novembre de 2007,  que transcrita,  diu el següent:  
 
"Exposició: 
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L’ajuntament de Manresa té un llarg i exhaustiu reglament o normativa sobre el soroll. 
Manresa és una de les ciutats de Catalunya que té més cotxes per habitant, i, en 
conseqüència, la contaminació atmosfèrica i acústica té nivells força alts. 
 
Durant els mesos d’estiu els efectes s’accentuen, i  molts veïns i veïnes de les 
principals vies o carrers han de patir les molèsties d’alguns automòbils i motocicletes 
que, incomplint la normativa municipal, superen amb escreix els nivells permesos.  
 
Aquestes molèsties arriben a ser en algunes zones certament preocupants originant 
trastorns de la son, problemes auditius, crisis nervioses i d’ansietat.  
 
És també un fet habitual que automòbils i motocicletes circulin amb tubs d’escapament 
no originals que transgredeixen la norma i, de fet, són els principals causants 
d’aquestes molèsties, en contraposició a molts ciutadans responsables que circulen 
amb responsabilitat i amb el vehicle amb les condicions idònies. 
 
És per això que proposem el següent acord: 
 
1.  Que l’Ajuntament de Manresa faci un pla per a combatre la contaminació acústica 
causada pels vehicles que incompleixen la normativa, en línies generals, que es 
començarà a aplicar l’estiu del 2008." 
 
 

El senyor Torras i Planas diu que es tracta d'una moció  que és la segona vegada 

que es presenta i, ha anat de poc que no fos la segona vegada que s'ajorna perquè, 

tot i ser un tema dels que des de l'Ajuntament es considera important, hi havia certs 

aspectes que s'havia de retocar.  

 

La CUP considera que és un tema que corre pressa i que s'hi ha de començar a 

treballar i, per aquest motiu, el GM de la CUP s'ha avingut a unes modificacions que 

en la proposició original no hi eren. En la proposició original es parlava d'uns terminis i 

d'unes propostes que el regidor Buenache era impossible fer res per motius de temps.  

 

Els sorolls a la ciutat són múltiples, és a dir, la contaminació acústica de Manresa es 

deu a molts factors. La CUP s'ha centrat només en un i, això no implica que els demés 

no siguin importants, sinó que s'ha considerat que per algun lloc s'ha de començar i, el 

més fàcil d'atacar i de combatre és el dels vehicles, de cara a tenir una qualitat de vida 

millor a la ciutat. 

 

Més enllà dels estudis que s'hagin fet o dels estudis que es puguin fer sobre la 

contaminació acústica a Manresa, es constata que el soroll que es suporta 

habitualment per part dels vehicles a motor, especialment , les motocicletes, però no 

exclusivament, és massa alt. De fet, a l'estiu, dormir amb la finestra oberta és 

complicat i, no perquè sigui un soroll constant, sinó perquè de,  tant en tant, una única 

moto pot despertar els veïns que dormen i empitjorar la seva qualitat de vida.  
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Des del GM de la CUP es considera que aquest fet és prou important. Es té constància 

que per l'Ajuntament també és un fet important i que, de fet, ja es treballa  des de fa 

bastants anys en una tímida campanya de sensibilització. Es considera que s'ha de 

donar un salt qualitatiu més important de cara a començar a sancionar la gent que no 

tingui les mínimes condicions de civisme a dins de la ciutat.  

 

Lluitar contra la contaminació acústica és afavorir la qualitat de vida de la gent que viu i 

treballa a Manresa i, per tant, de fer-la atractiva, no només per viure-hi sinó també per 

les empreses que volen venir a instal·lar-s'hi.  

 

Al GM de la CUP li ha agradat el redactat final, tot i ser una mica eteri, perquè hi ha un 

termini. En la proposició s'estableix que l'acció que es preveu - que no queda 

concretada bàsicament en res, però que el regidor Buenache s'ha compromès a 

treballar-hi, s'aplicarà a l'estiu i, s'entén que això és el mes de  juny.  

 

El senyor Buenache i Catalán diu que l'efecte que s'ha produït amb aquesta moció 

és el que amb anterioritat s'intentava explicar. L'equip de Govern considera que la 

seva  feina  és una i la feina de l'oposició és una altra. Això no obstant, quan és 

possible per l'equip de Govern d'adquirir compromisos que es podran complir, no hi ha 

cap problema per arribar a acords.  

 

L'acord a què s'ha arribat en aquest tema és una mostra de la manera de governar i de 

treballar que pot servir d'exemple i de model.  

 
L'alcalde sotmet a votació la moció presentada i, s'aprova per unanimitat dels 25 
membres i, per tant, esdevé acord plenari amb  el contingut que ha quedat reproduït.  
 
 
9.2  APROVAR L'ADHESIÓ AL DOCUMENT ANOMENAT “PETICIÓ PER A UNA 

QUALITAT CERTIFICADA. TRANSPARÈNCIA, TRAÇABILITAT, 
COMPOSICIÓ I ORIGEN DELS PRODUCTES DEL SECTOR TÈXTIL, 
CONFECCIÓ, CUIR I CALÇAT (TCC)” 

 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat d'Economia, senyor Jordà i 
Pempelonne, de data 16 de novembre  de novembre de 2007,  que transcrit diu el 
següent: 
 
"Atès que és voluntat de l’Ajuntament de Manresa, a través de la Regidoria d’Empresa 
i Innovació, prestar diferents serveis de suport al teixit productiu local, amb l’objectiu de 
promoure la competitivitat, consolidació i diversificació dels sistemes productius locals, 
prioritzant els sectors d’alt valor afegit i potencial de creixement a mig/llarg termini. 
 
Atès que l’Associació de Col·lectivitats Tèxtils Europees (ACTE), és una xarxa de 
territoris europeus, present en diversos països, destinada a promoure polítiques de 
millora de la competitivitat de les empreses tèxtils, en tant que sector amb una alta 
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concentració territorial, especialment lligat a la societat i la cultura de les zones on 
s’ubica, que des de fa anys, ve apostant per l’adequació de les condicions del sector 
en conjunt i de llur empreses en particular. 
 
Atès que l’Ajuntament de Manresa és  membre de ple dret de l’Associació de 
Col·lectivitats Tèxtils Europees (ACTE). 
 
Atès que el Comitè Executiu d’ACTE, reunit a Brussel·les el dia 18 de setembre de 
2007, va aprovar un document  anomenat “Petició per a una qualitat certificada. 
Transparència, traçabilitat, composició i origen dels productes del sector tèxtil, 
confecció, cuir i calçat (TCC)”, document en que s’expressa la preocupació en 
referència als creixents riscos per a la salut dels treballadors i consumidors europeus 
degut a la presència de substàncies perilloses en aquests productes. 
 
Vist que en el mateix Comitè Executiu es va adoptar l’acord que les entitats 
associades aprovessin, mitjançant els respectius òrgans plenaris, aquest document. 
 
Vist l’informe emès pel cap del Servei de Desenvolupament de data 16 de novembre 
de 2007. 
 
Per tot això, el Regidor-delegat d’Empresa i Innovació en exercici de les competències 
conferides per la delegació efectuada per resolució de l’Alcalde núm. 5512 de 21 de 
juny de 2007, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’adhesió al document anomenat “Petició per a una qualitat 
certificada. Transparència, traçabilitat, composició i origen dels productes del sector 
tèxtil, confecció, cuir i calçat (TCC)”, que s’adjunta, aprovat pel Comitè Executiu de 
l’Associació de Col·lectivitats Tèxtils Europees (ACTE), reunit a Brussel·les el dia 18 
de setembre de 2007. 
 
Segon.- Notificar aquests acords a l’Associació de Col·lectivitats Tèxtils Europees 
(ACTE)." 
 

El senyor Jordà i Pempelonne diu que la ciutat de Manresa pertany a una xarxa que 

és l'Associació de Col·lectivitats Tèxtils Europees, que són ciutats o regions que van 

tenir una indústria tèxtil potent, que ha decaigut i que busca, de forma conjunta, vies 

per donar una continuïtat a  la indústria tèxtil. 

 

ACTE va aprovar en l'assemblea de 18 de setembre de 2007 a Brussel·les un 

document que es titula "Petició per a una qualitat certificada, transparència, traçabilitat, 

composició i orígen dels productes del sector tèxtil, confecció, cuir i calçat" que es 

demana que s'aprovi per ple.  

 

El contingut del document preveu que, davant l'allau de productes que vénen de 

països de fora de la UE en el sector tèxtil, confecció, cuir i calçat, que sovint no tenen 

les condicions de qualitat o de respecte per la salut - per tant, amb la utilització de 
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productes que no es poden utilitzar a la UE -, es proposa una sèrie d'actuacions que, 

se sol·liciten tant a la Comissió Europea com als diferents països membres. Aquest és 

el contingut de l'acord que es demana d'aprovar. 

 
L'alcalde sotmet a votació la proposta presentada i, s'aprova per unanimitat dels 25 
membres i, per tant, esdevé acord plenari amb  el contingut que ha quedat reproduït.  
 
L'alcalde disposa la lectura i votació conjunta dels assumptes sobrevinguts 9.3 i 9.4 de 
l'ordre del dia, la qual cosa és acceptada per assentiment dels presents. 
 
 
9.3 APROVAR L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 33/2007, 

DINS EL PRESSUPOST MUNICIPAL VIGENT 
 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat d'Economia, senyor Jordà 
Pempelonne, de data 19 de novembre  de novembre de 2007,  que transcrit diu el 
següent:  
 
"Essent necessari realitzar despeses per atendre diverses obligacions municipals que 
no poden demorar-se fins l’exercici del 2008, i no sent suficient el crèdit consignat al 
Pressupost Municipal, l’Alcalde que subscriu ha considerat convenient ordenar la 
incoació d’un expedient  de  crèdits extraordinaris i suplements de crèdit  ,  a fi i efecte 
d’habilitar el crèdit pressupostari necessari per fer front a les despeses esmentades. 
 
Confeccionat el corresponent expedient de crèdits extraordinaris i suplements de 
crèdit,  degudament informat per la Intervenció municipal d’aquest Ajuntament. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Autoritzar la concessió de crèdits extraordinaris i de suplements de crèdit 
amb càrrec a sobrant préstec i a   baixes de crèdits de despeses d’altres partides del 
Pressupost Municipal, no compromeses i reduïbles sense pertorbació del servei,  per a 
finançar els costos necessaris per atendre diverses obligacions que no  poden 
demorar fins  l’exercici del 2008.  
 
Segon.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 33/2007 dins el 
Pressupost Municipal, amb especificació de les partides pressupostàries que es 
modifiquen, en la forma que es detalla a l’annex únic a aquest Dictamen. 
 
 
Tercer.- De conformitat amb allò que disposa l’article 177, en relació amb el 169, del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la llei 
reguladora de les Hisendes Locals, l’expedient 33/2007 s’exposarà al públic, previ 
anunci al Butlletí Oficial de la Província, per quinze dies hàbils durant els quals els 
interessats podran examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple, i es considerarà 
aprovat definitivament si durant el termini esmentat no s’haguessin presentat 
reclamacions." 
 
 

EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 33/2007   
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ESTAT D'INGRESSOS      

----------------------------------    

     

SUBCONCEPTE DENOMINACIÓ AUGMENT DISMINUCIÓ EXPLICACIÓ 

917.01 Préstecs.- A mig i llarg termini 10.506,00   Sobrant préstec 

          

     

  10.506,00 0,00  

 
 

ESTAT DE DESPESES     

------------------------------------     

CREDITS EXTRAORDINARIS     

-----------------------------------------------     

      

PARTIDA DENOMINACIÓ CRÈDIT INICIAL   AUGMENT CRÈDIT DEF. EXPLICACIÓ 

463.0.626 Drets de ciutadania.- Equips per a processos d'informació   470,00 470,00 Adquisició impressora  

        0,00   

      

  T O T A L ................. 470,00    

 
 
 

ESTAT DE DESPESES    

     

SUPLEMENTS DE CRÈDIT    

      

PARTIDA DENOMINACIÓ AUGMENT BAIXA CAUSES 

463.4.625 Programa de Joventut.- Mobiliari i estris 10.506,00   Ampliar oferta lúdico-educativa Campi qui Jugui 

463.0.623 Drets de Ciutadania.- Maquinària, instal.lacions i utillatge   470,00 Per augmentar partida 463.0.626 

          

     

  10.506,00 470,00  

 
 
 
9.4 APROVAR L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 32/2007, 

DINS EL PRESSUPOST MUNICIPAL VIGENT 
 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat d'Economia, senyor Jordà i 
Pempelonne, de data 19 de novembre  de novembre de 2007,  que transcrit diu el 
següent:  
 
"Essent necessari realitzar despeses per atendre diverses obligacions municipals que 
no poden demorar-se fins l’exercici del 2008, i no sent suficient el crèdit consignat al 
Pressupost Municipal, l’Alcalde que subscriu ha considerat convenient ordenar la 
incoació d’un expedient  de  crèdits extraordinaris i suplements de crèdit  ,  a fi i efecte 
d’habilitar el crèdit pressupostari necessari per fer front a les despeses esmentades. 
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Confeccionat el corresponent expedient de crèdits extraordinaris i suplements de 
crèdit,  degudament informat per la Intervenció municipal d’aquest Ajuntament. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de la Corporació, l’adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Autoritzar la concessió de crèdits extraordinaris i de suplements de crèdit 
amb càrrec a sobrant préstec i a   baixes de crèdits de despeses d’altres partides del 
Pressupost Municipal, no compromeses i reduïbles sense pertorbació del servei,  per a 
finançar els costos necessaris per atendre diverses obligacions que no  poden 
demorar fins  l’exercici del 2008.  
 
Segon.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 32/2007 dins el 
Pressupost Municipal, amb especificació de les partides pressupostàries que es 
modifiquen, en la forma que es detalla a l’annex únic a aquest Dictamen." 

 
Tercer.- De conformitat amb allò que disposa l’article 177, en relació amb el 169, del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la llei 
reguladora de les Hisendes Locals, l’expedient 32/2007 s’exposarà al públic, previ 
anunci al Butlletí Oficial de la Província, per quinze dies hàbils durant els quals els 
interessats podran examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple, i es considerarà 
aprovat definitivament si durant el termini esmentat no s’haguessin presentat 
reclamacions." 

 

ESTAT DE DESPESES    

     

SUPLEMENTS DE CRÈDIT    

      

PARTIDA DENOMINACIÓ AUGMENT BAIXA CAUSES 

222.1.221 Edifici La Florinda.- Subministraments 6.500,00   Crèdit insuficient. 

223.0.227.01 Prevenció contra incendis.- Seguretat 2.500,00   Crèdit insuficient. 

313.0.221 Acció Social.- Subministraments 9.000,00   Crèdit insuficient. 

313.2.222 Centres oberts.- Comunicacions 1.000,00   Crèdit insuficient. 

322.0.221 Serveis d'Ocupació.- Estructura General.- Subministraments 1.500,00   Crèdit insuficient. 

322.0.222 Serveis d'Ocupació.- Estructura General.- Comunicacions 2.000,00   Crèdit insuficient. 

322.2.221 Escola Taller.- Subministraments 1.000,00   Crèdit insuficient. 

452.3.221 C.Cívics/S.Ciutat/Teatre Conservatori.- Subministraments 11.500,00   Crèdit insuficient. 

452.3.222 C.Cívics/S.Ciutat/Teatre Conservatori.- Comunicacions 1.000,00   Crèdit insuficient. 

463.4,221 Programa de joventut.- Subministraments 3.000,00   Crèdit insuficient. 

463.5.221 Programa de promoció de la dona.- Subministraments 2.500,00   Crèdit insuficient. 

511.0.601.16 Carreteres, camins veïn. i vies públiques.- Urbanització Baixada Pòpul 10.000,00   Finançament sobrant préstec 

222.0.230 Seguretat.- Dietes   2.000,00 Per augmentar partida 222.0.624 

222.0.231 Seguretat.- Locomoció   5.000,00 Per augmentar partida 222.0.624 

422.1.221 Ensenyament bàsic.- Subministraments   21.250,00 Per augmentar partides subministraments i comunic. 

432.2.221.00 Enllumenat públic.- Energia Elèctrica   20.250,00 Per augmentar partides subministraments i comunic. 

463.2.623 Cooperació Tercer món.- Maquinaria, instal.lacions i utillatge   11.000,00 Per augmentar partida 463.2.601.01 

          

     

  51.500,00 59.500,00  

 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 113 

 

ESTAT DE DESPESES     

------------------------------------     

CREDITS EXTRAORDINARIS     

-----------------------------------------------     

      

PARTIDA DENOMINACIÓ CRÈDIT INICIAL   AUGMENT CRÈDIT DEF. EXPLICACIÓ 

222.0.624 Seguretat.- Material de transport   7.000,00 7.000,00 Adquisició vehicle 

463.2.601.01 Cooperació Tercer món.- Honoraris redacció projectes   11.000,00 11.000,00 Honoraris edifici Flors Sirera 

      

  T O T A L ................. 18.000,00    

 
 

ESTAT D'INGRESSOS      

----------------------------------    

     

SUBCONCEPTE DENOMINACIÓ AUGMENT DISMINUCIÓ EXPLICACIÓ 

917.01 Préstecs.- A mig i llarg termini 10.000,00   Per augmentar partida 511.0.601.16 

          

     

  10.000,00 0,00  

 
 

El senyor Jordà i Pempelonne diu que es tracta de dos dictàmens de modificació de 

crèdits. Sobre el dictamen 33/2007, es tracta d'un increment de 10.000 euros de la 

partida de Campi qui Jugui,  a finançar amb sobrants de préstec i 470 euros d'una 

impressora;  

 

Sobre el dictamen 32/2007 és el que va passar per la Comissió Informativa, però que 

s'ha modificat a posteriori. La  modificació és que, inicialment es proposava un canvi 

de partides per comprar dos vehicles per la Policia Local i, finalment, només s'aprova 

per reposar un vehicle que va acabar la seva vida útil i, que és imprescindible de 

restituir. És una partida de 7.000 euros i, per tant, és un vehicle de segona mà.  

 

Així mateix, hi ha 10.000 euros que s'afegeixen per la urbanització de la Baixada del 

Pòpul i que provenen de sobrants de préstec; i una sèrie de partides que 

s'incrementen lleugerament, ja sigui en concepte de telecomunicacions, ja sigui en 

concepte de  subministraments, per un total de 41.500 euros i, finalment, 11.000 euros 

pels honoraris del projecte de les reformes del Centre Flors Cirera que es financen 

amb una altra partida de Solidaritat. 

 
L'alcalde sotmet a votació els assumptes sobrevinguts, i s'aproven per 15 vots 
afirmatius (8 GMS, 3 GMERC, 2 GMICV-EUiA i 2 GMPPC) i 10 abstencions (8 GMCiU, 
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1 GMCUP i 1 GMPxC) i, per tant, esdevenen acords plenaris amb els continguts que 
han quedat reproduïts.   
 
 
9.5 APROVAR LA CONSTITUCIÓ DEL CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC 

DE L'ÀREA DE MANRESA I APROVAR INICIALMENT ELS SEUS 
ESTATUTS.  

 
El secretari dóna compte del dictamen del regidor delegat de Via Pública, senyor Joan 
Vinyes i Sabata, de data 16 de novembre  de novembre de 2007,  que transcrit diu el 
següent:  
 
"Fets: 
 
La Generalitat de Catalunya, el Consell Comarcal del Bages i l’Ajuntament de Manresa 
tenen la voluntat de constituir un Consorci interadministratiu de caràcter voluntari amb 
la finalitat de coordinar el sistema de transport públic de viatgers en l’àmbit territorial 
format pels municipis de la comarca del Bages, anomenat CONSORCI DEL 
TRANSPORT PÚBLIC DE L’ÀREA DE MANRESA. 

 
El Consorci esmentat es regirà pels Estatuts que s’adjunten a aquest dictamen, en els 
quals consten les seves funcions que seran, entre d’altres, la definició del projecte de 
nou model de sistema de tarifes comú, propostes de planificació d’aquests serveis, 
l’establiment de programes d’explotació coordinada, el disseny de la política de 
finançament, la proposta de coordinació amb empreses ferroviàries, la realització de 
campanyes de comunicació, i d’altres. 
 
 
Fonaments de dret: 
 
L’article 25.2.ll) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
estableix que els municipis exerciran competències en la matèria del transport públic 
de viatgers, i en el cas dels municipis de més de 50.000 habitants, el transport 
col·lectiu urbà de viatgers serà un servei de prestació obligatòria, segons disposa 
l’article 26.1.d) del citat text legal.  En el mateix sentit, els articles 66.3.m) i 67.3 del 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya. 
 
L’article 87 de l’esmentada Llei 7/1985 estableix la possibilitat que les entitats locals 
puguin constituir consorcis amb altres Administracions públiques per a finalitats 
d’interès comú. 
 
L’article 191 del Decret Legislatiu 2/2003 disposa que la Generalitat i els ens locals 
poden establir consorcis sobre serveis locals o assumptes d’interès comú, amb la 
finalitat d’instrumentar fórmules d’assistència i cooperació econòmica, tècnica i 
administrativa. 
 
La regulació jurídica d’aquests consorcis figura als articles 269 a 272 del Decret 
Legislatiu 2/2003 i als articles 312 al 323 del Reglament d’obres, activitats i serveis 
dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
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Segons aquella regulació, els consorcis es constitueixen per l’acord dels òrgans 
competents dels ens locals que els integrin o per adhesió posterior, que s’ha d’adoptar 
per majoria absoluta i sotmès posteriorment a informació pública pel termini de trenta 
dies. Els estatuts hauran de determinar les especificats del règim orgànic, funcional i 
financer en relació amb el general dels ens que el formen. 
 
El tècnic d’administració general, cap de la Secció jurídico-administrativa d’Obres 
públiques, Manteniments i Medi Ambient ha emès informe favorable a la constitució del 
Consorci i a l’aprovació dels seus estatuts. 
 
És per això que el regidor-delegat de via pública, serveis urbans i mobilitat (delegació 
realitzada per Resolució de l’Alcalde número 5512, de 21 de juny de 2007) proposa 
que pel ple de la Corporació s’adoptin els següents 
 
ACORDS: 
 
Primer. Aprovar la constitució del CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC DE L’ÀREA 
DE MANRESA, i l’adhesió d’aquest Ajuntament de Manresa com a membre fundador i 
de ple dret. 

 
Segon. Aprovar inicialment els estatuts del CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC 
DE L’ÀREA DE MANRESA, segons el text que s’adjunta a aquest dictamen, i que 
consten de 30 articles. 

 
Tercer. Sotmetre aquests acords juntament amb els estatuts, a informació pública pel 
termini de trenta dies, mitjançant la inserció d’anuncis al Butlletí Oficial de la Província, 
al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler d’anuncis de la Corporació, per 
tal que es puguin examinar i presentar al·legacions i suggeriments. S’entendran 
aprovats definitivament si en aquest termini no es presenten al·legacions, esmenes o 
reclamacions.  

 
Quart. L’aportació inicial d’aquest Ajuntament es determinarà en el moment que es 
constitueixi formalment el Consorci, un cop adoptats tots els acords de les tres 
Administracions públiques que en són membres fundadors. 

 
Cinquè. Facultar l’Alcalde-president per a la signatura de tota la documentació que 
sigui necessària per a la complimentació de l’expedient" 
 
 

El senyor Vinyes i Sabata diu que el present dictamen és el primer pas per a la 

constitució del Consorci de Transport Públic de l'Àrea de Manresa. Aquest dictamen 

respon als fruits que, la  il·lusió i la dedicació que s'han invertit en millorar el  servei del 

transport públic a Manresa, estan donant. L'esforç i la dedicació que s'han fet en els 

darrers mesos, per mitjà d'un pla de millora del servei, han incrementat la seva 

utilització.  

 

A través del present dictamen es pretén traspassar aquests esforços i il·lusió en l'àmbit 

del bus interurbà a la comarca del Bages.   
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El dictamen preveu l'aprovació dels estatuts. No s'aprova la formació del consorci, sinó 

que s'aproven els estatuts, perquè d'aquesta manera la Generalitat de Catalunya i el 

Consell Comarcal també puguin realitzar les aprovacions corresponents  i, en darrera 

instància,  es pugui formar el Consorci. 

 

La voluntat és que es pugui fer abans d'acabar l'any, és a dir, que la resta 

d'organismes puguin aprovar els estatuts abans d'acabar l'any i, a començament de 

l'any vinent, podria començar a funcionar el consorci.  

 

Si hi ha una certa pressa és perquè es vol començar  a portar a terme el pla de 

millores que la Generalitat ja va pactar pel transport interurbà del Bages.  

 

Quin serà l'objectiu del consorci? Bàsicament, tindrà tres o quatre funcions: gestionar 

el transport interurbà, planificar, millorar, proposar a la Generalitat i, sobretot, portar a 

terme la integració tarifària a la comarca del Bages, tenint en compte que hi ha la 

voluntat que vagi més enllà, i que, en un futur, s'hi puguin integrar també la resta de 

comarques de la Catalunya central. 

 

El senyor Vives i Portell diu que el tema es coneix ja que s'ha treballat al Consell 

Comarcal i, per tant, és té un coneixement de primera mà d'un document molt 

important i molt esperat. 

 

Això no obstant, es vol  fer un comentari sobre els estatuts. A l'article 3, quan es parla 

de la denominació i el domicili, en el paràgraf segon, es diu: "El domicili social de l'entitat 

es fixa inicialment a la seu de la delegació del govern a Manresa, sense perjudici que pugui ser 

modificat mitjançant acord del Consell d'administració".  

 

En aquests moments no hi ha delegació del Govern a Manresa. El senyor Vives 

pregunta si la configuració del dictamen respon a  una previsió d'una futura estructura 

territorial de Catalunya, la qual implica una delegació territorial a Manresa i també  que 

Manresa és capital de ... , o bé senzillament és una ubicació que s'ha posat perquè es 

té molt clar.  

 

Es tracta d'una pregunta que sorgeix de la lectura dels estatuts i, el GMCiU no coneix 

que Manresa tingui la delegació esmentada ni la seu física, tot i que fa temps que s'hi 

treballa.  

 

El senyor Vinyes i Sabata diu que es tracta dels estatuts que va posar sobre la taula 

la Generalitat de Catalunya per tal que es parlessin i es formés un consens, es fessin 

les modificacions que fes falta.   
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La Generalitat de Catalunya, com que pot ser que en alguns llocs tingui ja una 

delegació, va posar els estatuts sobre la taula. 

 

L'equip de Govern va ser una de les primeres coses que va dir. No es considerava que 

l’oficina hagués de ser la delegació del govern. Es considerava que s'havia de separar. 

Per tant, des del primer moment hi va haver un acord amb la Generalitat segons el 

qual, en el primer Consell d'administració s'acordaria que la seu social seria en algun 

local al centre de Manresa, però no la delegació del Govern.  

 
L'alcalde sotmet el dictamen a votació, i s'aprova per 24 vots afirmatius  (8 GMS, 3 
GMERC, 2 GMICV-EUiA, 8 GMCiU, 1 GMPPC, 1 GMCUP i 1 GMPxC) i 1 abstenció 
del senyor Javaloyes per trobar-se absent de la sala en el moment de la votació i, per 
tant, esdevé acord plenari amb el contingut que han quedat reproduït.   
 
 
10. PRECS I PREGUNTES 

 
10.1 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE CiU RELATIVA A 

L'APLICACIÓ DEL DISTINTIU "CAT" EN ELS VEHICLES OFICIALS DE 
L'AJUNTAMENT 

 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de CiU, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 

 
"El  ple de 19 d'abril de 2004 es va aprovar, entre d'altres, el següent acord: "Incloure 
el distintiu CAT (amb les 12 estrelles grogues fent cercle i les paraules CAT en blanc) 
en un lloc visible de la part posterior dels vehicles oficials, així com dels serveis públics 
dependents de l'ajuntament de Manresa. 
 
Estan duent el CAT a les matrícules tots els vehicles oficials, així com dels serveis 
públics dependents de l'ajuntament de Manresa? En cas negatiu, pensa l'equip de 
Govern posar el CAT a tots els vehicles municipals? 
 
Donat que aquesta mesura advocava per què el Govern estatal aprovés una nova 
normativa respecte a les matrícules perquè hi hagi la inclusió del CAT, sap l'equip de 
govern, si el Govern de l'Estat ha avançat en aquest tema?" 

 

El senyor Irujo i Fatuarte diu que en un primer moment sí que es van col·locar els 

distintius als vehicles oficials, però, és cert que no tots els vehicles oficials porten el 

distintiu i, per tant, arran de la pregunta es revisarà la situació de tots els vehicles per 

complir l'acord del ple a què s'ha fet referència en la pregunta.  

 

Respecte si el Govern de l'Estat ha avançat en aquest tema, consta que el Ministeri de 

l'Interior, del qual depèn les normes de matriculació, havia avançat la possibilitat que 

els vehicles poguessin incorporar un distintiu autonòmic. 
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Es remarca que es revisaran, immediatament, els vehicles municipals per tal que 

portin el distintiu en un lloc visible.  

 
 
10.2 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP  RELATIVA 

A L'ESTUDI DE LA RIERA DE RAJADELL 
 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de la CUP, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 

 
"Al Ple de Setembre d’aquesta mateixa corporació, es va aprovar l’estudi de 

l’arranjament, ordenació i protecció de la Riera de Rajadell, dins el marc de l’Anella 
Verda de la ciutat. Com estan els treballs d’aquest estudi?" 
 

La senyora Alsina i Serra diu que es va contractar l'estudi, el qual està en procés de 

redacció i, entre finals de novembre i començaments de desembre s'hauria de 

finalitzar.  

 

L'estudi proposa diferents itineraris, que es podran fer a peu o en bicicleta i, amb 

algunes dreceres per tancar l'itinerari sense haver de fer la volta completa a la riera de 

Rajadell.   

 

Es combina la senyalització de l'itinerari amb plafons sobre espais a destacar o 

construccions, amb temes més estructurals d'arranjament de camins, de passarel·les 

on convingui, de llocs per travessar el riu, la connexió al clavegueram - que està 

prevista per abans d'acabar el 2008 - i que és una millora important de la riera i, temes 

també de caire natural que fan referència a plantacions de vegetació de ribera.  

 

S'ha demanat també una ajuda a l'Agència Catalana de l'Aigua, que encara no se sap 

si es concedirà. 

 
 
10.3 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP  RELATIVA 

AL CARRIL BICI 
 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de la CUP, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 
 
"Com està el treball d’implantació del carril bici?" 
 

El senyor Vinyes i Sabata interpreta que la pregunta no es dirigeix a un carril bici en 

concret, sinó al circuit en general.  

 

Seguint amb la programació que s'havia fet des de l'Àrea, es tracta d'implantar-los en 

les urbanitzacions noves, a la vegada que es dóna compliment en el transcurs del 



Acta de la sessió plenària núm. 16 de 19 de novembre de 2007 119 

mandat, al propòsit  de  relligar el centre de la ciutat amb les àrees més externes - com  

podrien ser les zones universitàries i la seva extensió cap a Can Font i Parc de 

l'Agulla-. 

Durant la setmana de mobilitat es van inaugurar cinc aparcaments nous de bicicleta. 

Es considera que va tot lligat i, per tant, és necessari fer carrils i, al mateix temps, fer 

aparcaments, entre d'altres mesures.  

 

També es va aprofitar el moment per inscriure els ciclistes en una associació de 

ciclistes. El resultat és bo per ser la primera vegada, ja que es disposa d'un número 

important de persones que utilitzen, normalment, la bicicleta i que estan apuntades en 

el Pla de Mobilitat que es farà el dissabte dia 24. Serà el moment per crear l'embrió  de 

l'esmentada associació. També es reflexionarà la manera en què han de conviure 

cotxes, motos, vianants, etc., i serà interessant per treure algunes conclusions. 

 
 
10.4 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP  RELATIVA 

A LA DIMISSIÓ DE LA MINISTRA DE FOMENT. 
 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de la CUP, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 
 
"S’ha obtingut algun tipus de resposta del govern espanyol després d’haver demanat 
la dimissió de la ministra de foment?" 

 
El senyor Irujo i Fatuarte diu que no es té constància de cap tipus de resposta.  

 
 
10.5 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP  RELATIVA 

A LES OBRES DE LA PLAÇA GISPERT 
 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de la CUP, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 

 
"Com es justifica l’endarreriment de les obres previstes a la Plaça Gispert? Quina és la 

data prevista d’inici i final de l’actuació?" 
 

La senyora Mas i Pintó diu que una part del finançament de la urbanització de la 

plaça Gispert es preveu fer a través de contribucions especials. Es tracta d'un 

expedient que ha tingut la seva durada, que s'ha allargat, possiblement, més del què 

hagués convingut i, en aquests moments, assolida l'aprovació definitiva de l'expedient 

de contribucions especials, el projecte està a contractació.  

 

Es preveu que l'inici de les obres sigui abans de la finalització del primer trimestre del 

2008 i, té una durada d'entre 15 i 18 mesos.  
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10.6 PREGUNTA QUE EFECTUA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP  RELATIVA 
ALS SOLARS DE DAVANT DELS FERROCARRILS DE LA GENERALITAT I 
DEL COSTAT DE LA FLORINDA 

 
El secretari dóna compte de la pregunta del Grup Municipal de la CUP, de 19 de 
novembre  de 2007, que transcrita diu el següent: 
 
"Després de sengles processos de participació ciutadana després dels quals hi va 
haver el compromís de desencallar la situació, quina explicació hi ha per la paralització 
dels projectes dels solars de davant dels Ferrocarrils de la Generalitat i del costat de la 
Florinda?" 
 

La senyora Mas i Pintó diu que pel que fa a la zona verda del carrer primer de Maig, 

des de l'Institut Lluís de Peguera es va manifestar la necessitat de reservar l'espai per 

tal que, quan es portin les obres de rehabilitació de l'edifici, hi hagi la possibilitat 

d'instal·lar part dels mòduls necessaris per mantenir l'activitat escolar en el sector.  

 

Per tant, es tracta d'un projecte que ha quedat en suspens fins que no es decideixi si 

l'espai és necessari.  

 

Pel que fa al tema de la Florinda, les obres s'iniciaran el dia 26 de novembre.  

 

 

L'alcalde diu que ha estat un ple intens i tens. Intens quant a la participació, i tens 

políticament. Ha estat un ple atapeït, complex, en el qual s'han creat situacions ni 

volgudes ni desitjades, però que obre un pas a la reflexió.  

 

També és cert que durant la sessió s'han tractat temes i qüestions que afecten a la 

societat i, en concret, a la ciutat de Manresa. S'ha parlat d’infraestructures, 

d'equipaments, de seguretat ciutadana, de les garanties que tenen els ciutadans 

davant de l'administració i d'immigració.  

 

També s'han viscut formes i actuacions lamentables, sobre actuacions agressives i 

violentes verbalment.  

 

Fa una setmana es va dir que la política és la gestió dels desitjos. L'alcalde diu que li 

agradaria que ni els insults, ni les amenaces que s'han escoltat, fessin reduir la il·lusió 

pel treball i compromís que es té amb la ciutat.  

 

També ha quedat palès que s'ha d'introduir algunes millores en  la gestió de les 

propostes i, més enllà de les oportunitats polítiques que vulgui tenir cada grup 

municipal, també es reconeix que l'entorn polític ha canviat en els últims temps i, per 

tant, alguna cosa s'ha de canviar en la gestió de les proposicions. Seria una 

equivocació si només se'n volgués treure, des dels partits, un tall purament partidista.  
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L'alcalde acaba la seva intervenció dient que avui a les 19 h han fet un ple 

extraordinari obrint una porta a l'esperança als més joves i que poguessin 

participar i comprometre's amb la ciutat. Aquesta esperança és la que hauria de 

romandre.  

 

 

Un cop tractats tots els assumptes inclosos a l’ordre del dia, l'alcalde aixeca la sessió, 

quan són la 1 h 10 min del dia 20 de novembre de 2007 , la qual cosa, com a secretari 

general , certifico, i s’estén aquesta acta en els fulls del paper segellat de la Generalitat 

de Catalunya número 193147-D i correlativament fins el 193207-D. 

 

El secretari general        Vist i plau 

          L’alcalde 

 


